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کاهش نمایندگان مردم در پارلمان محلی با تصویب مجلس

اعضای شورای شهر قم
13 نفر شدند
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مشاور شهردار اعلام کرد : 

آخرین رقم بدهی شهرداری قم
حجت الاسلام ناصر رفیعی با ابراز تاسف از عملکرد  برخی مداحان:

مداحی به یک شغل پردرآمد تبدیل شده است

در دیدار جمعی از سپاهیان مطرح شد:

ابراز نگرانی آیت الله علوی گرگانی 
از برخی حرکات نامتعارف در قم 

مجادله شهرداری و مالک مجتمع تجاری امین همچنان ادامه دارد:

مجتمع پرحاشیه

آیت الله سیدمحمدعلی علوی گرگانی از اساتید برجسته حوزه گفت: 
متاسفانه حرکاتی از بعضی افراد در شهر قم مشاهده می شود که جای 
نگرانی دارد و این نوع حرکات با آداب و رسوم مسلمانان و به خصوص 

جایگاه حضرت فاطمه معصومه)س( مطابقت ندارد. 
وی روز دوشنبه در دیدار جمعی از سپاهیان افزود: جایگاه قم در 
گذشته و دوران انقلاب بسیار مورد احترام مردم بوده و آن هم به دلیل 
حضور مرقد حضرت معصومه)س( مراجع و علما در این شهر است. 
آیت الله علوی گرگانی اضافه کرد: مردم احترام علما را نگه می 

دارند و حجاب و عفتشان را رعایت می کنند ...

نمایندگان مجلس شورای اسلامی شرایط خاتمه دوره خدمت شهرداران را بررسی و تصویب کردند که بر اساس آن اعضای 
شورای شهر قم 13 نفر شدند.

 نمایندگان در نشست علنی روز دوشنبه )13 مهرماه( مجلس در جریان بررسی طرح اصلاح موادی از قانون تشکیلات، 
وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور و انتخاب شهرداران با ماده ۲ آن با 13۸ رأی موافق، ۹ رأی مخالف و ۵ رأی ممتنع 
از مجموع 1۹۹ نماینده حاضر در صحن موافقت کردند. ماده ۲ این طرح تبصره )۴( ذیل بند )1( ماده )۸۰( قانون فوق را به این 

شرح اصلاح می کند و شرایط خاتمه دوره خدمت شهرداران را تعیین می کند ...
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یادداشت: جواد قاسمی ورجانی

سرمقاله:   داود احمد زاده

ملت؛  و  دولت  سال  امسال 
این  است.  هم زبانی  و  همدلی 
نامی است که مقام معظم رهبری 
برای امسال در نظر گرفته است. 
دولت یازدهم نیز از ابتدای روی 
کار آمدن و حتی قبل از آن در 
شعارهای دکتر روحانی، بیشترین 

تأکید را روی خدمت صادقانه ...

ایران و عربستان به عنوان دو 
کشور کلیدی و بازیگر منطقه ای 
در سایه تحولات شمال افریقا و 
خاورمیانه عربی علاوه بر تضادهای 
ایدئولوژیکی و سیاسی و فرهنگی 
با تعارضات استراتژیکی نیز مواجه 
سر  بر  تعارضات  این  عمده  اند. 

چگونگی حفظ نفوذ...

این یادداشت را 
»علیجان صادق پور« بخواند

تهران - ریاض
تصاعد بحران

 پایان دادگاه بابک زنجانی؛ جلسه بعدی ۹ آبان 

میلیاردر نفتی به 
زندان بازگشت

 مهدی مطهرنیا پاسخ می دهد

آیا ایران و عربستان 
به سمت برخورد نظامی 

می روند؟

دلواپسان چگونه 
باعث شدند لغو تحریمها 

به تعویق بیافتد؟
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 به اطلاع 

مشترکین محترم 
بخش 2 شهرستان قم 

می رساند:
ساختمان اداره گاز منطقه ۲ به آدرس جدید به نشانی: 

بلوار شهید بهشتی، روبروی درب بیمارستان ، طبقه 
فوقانی نمایندگی سایپا )آدابی( انتقال یافت.

لذا شهروندان محترم جهت دریافت خدمات به آدرس 
مذکور مراجعه نمایند.

روابط عمومی شرکت گاز استان قم

اطلاعیه

کارفرما:  شرکت شهرکهای صنعتی استان قم 
نشانی کارفرما: قم – بلوار شهید صدوقی – بلوار شهید عطاران – نبش 

کوچه شماره 4 پلاك 36  تلفن 32919200-025   نمابر 025-32919204
موضوع : انتخاب مشاور برای  نظارت کارگاهی و عالیه کلیه پروژه های شهرك 
سازی)راهسازی ، تاسیسات آب و فاضلاب و ساختمان( در شهرکها و نواحی 

صنعتی استان قم
تخصص مورد نیاز: مهندسین مشاور باید در دو تخصص راهسازی  و تاسیسات 
آب و فاضلاب  به صورت توامان تعیین صلاحیت شده و دارای ظرفیت خالی برای 

انجام خدمات باشند.
روش انتخاب مشاور: انتخاب مشاور بر اساس آئین نامه خرید خدمات 
 ـماده 29 قانون مناقصات( و به روش تعرفه و با  مشاوره )آیین نامه اجرایی بند ه

ارزیابی کیفی و فنی  انجام می گیرد.
مدت زمان انجام کار : 18 ماه

آخرین مهلت دریافت اسناد: پایان وقت اداری مورخ 13۹۴/۰7/۲1 
می باشد.

هزینه خرید اسناد : مبلغ 327.000 ریال می باشد که باید به حساب جاری 
سیبا به شماره 2175673501002 نزد بانك ملی شعبه سمیه قم واریزگردد.

آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها: پایان وقت اداری مورخ 13۹۴/۰۸/۰۵ 
می باشد.

محل خرید و تسلیم اسناد: دریافت اسناد ارزیابی کیفی از دبیرخانه شرکت 
یا پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات قابل دریافت می باشد. اسناد ارزیابی تکمیل 
شده به همراه فیش خرید اسناد که تا پایان تاریخ فروش اسناد به حساب کارفرما 

واریز شده است به دبیرخانه شرکت به نشانی کارفرما تسلیم می گردد.

شرکت شهرک های صنعتی استان قم

شرکت شهرک های صنعتی استان قم

فراخوان انتخاب مشاور )نوبت دوم(
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به موقع جواب می دهم

روزنامه

 هیات رییسه مجلس روز یکشنبه پنجم مهرماه طرح استیضاح وزیر راه و شهرسازی را با 
امضای 13 نماینده اعلام وصول کرد و قرار است امروز سه شنبه چهاردهم مهرماه استیضاح 

برگزارشود.
طرح استیضاح وزیر راه و شهرسازی با جمع آوری تنها 13 امضا و به اصطلاح به شکل 
ناپلئونی به هیات رییسه ی مجلس تقدیم شد. این در حالی بود که پیش از تعطیلات تابستانی 
مجلس، امضاکنندگان این استیضاح بیش از 20 نفر بودند اما در طول یک ماه گذشته از شمار 

نمایندگان خواهان برکناری آخوندی کم شده و عده ای امضای خود را پس گرفته اند.
استیضاح آخوندی از چهار ماه پیش با طرح سوال نمایندگان از وی کلید خورد و وزیر راه 

و شهرسازی اردیبهشت ماه برای پاسخ به سوال های برخی از نمایندگان درباره ی 
وضعیت »مسکن مهر« در صحن علنی مجلس حاضر شد که اکثریت 

به پاسخ های آخوندی رای موافق دادند و اعلام کردند از پاسخ های 
او قانع شدند. با این حال، سه هفته بعد برخی از نمایندگان با اعلام 
24 مورد برای استیضاح وزیر راه و شهرسازی، طرح استیضاح 
را تقدیم هیات رییسه کردند. طبق آیین نامه آخوندی برای 
دفاع ازعملکرد خود و پاسخ به سوال های نمایندگان 2 بار 

در کمیسیون مربوط یعنی کمیسیون عمران حضور یافت...

وزیری که استیضاح حق او نیست

 استیضاح آخوندی؛ فنی یا سیاسی؟
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واکنش رییس جمهور به مخالفت ها با توافق هسته ای:

وزیر امور خارجه یکی از قهرمانان ملی ما در تاریخ است
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تهران - ریاض
تصاعد بحران

ایران و عربستان به عنوان دو کشور کلیدی و بازیگر 
منطقه ای در سایه تحولات شمال افریقا و خاورمیانه عربی 
علاوه بر تضادهای ایدئولوژیکی و سیاسی و فرهنگی با 

تعارضات استراتژیکی نیز مواجه اند.
عمده این تعارضات بر سر چگونگی حفظ نفوذ در منطقه و اختلاف بر سر چگونگی 
تنظیم مناسبات با قدرت های خارجی و امنیت منطقه خلیج فارس و رویکردهای 
متفاوت به تحولات بحرین، سوریه و حتی مصر است. لازم به ذکر است که ایران و 
عربستان قبل از انقلاب اسلامی به عنوان دو ستون سیاسی و مالی بر اساس تز نیکسون 
ثبات منطقه را تامین می کردند ولی خروج ایران از دایره نفوذ غرب و بحث صدور انقلاب 
اسلامی و الهام بخشی برای مردم منطقه باعث ناامنی در عربستان و دیگر کشورهای 
حوزه خلیج فارس شد. اگر بخواهیم رقابت ایران - عربستان را به نحو کارآمدی ترسیم 
کنیم باید گفت: تهران - ریاض بر سر چهار عامل ذیل با همدیگر در حال رقابت همه 

جانبه هستند: 
1- پیش از انقلاب اسلامی، میان ایران و عربستان در چگونگی تنظیم مناسبات و الگوی 
امنیتی در خلیج فارس یك نوع هماهنگی و همکاری مستمر وجود داشت، عربستان به نوعی 
ژاندارمری ایران را در منطقه خلیج فارس پذیرفته بود و در این مسیر تحت استراتژی غرب، 
ایران به عنوان یکی از بازوان نظامی غرب در کنار ترکیه با حمایت از رژیم های محافظه 
کار عرب، نقش بارزی در جلوگیری از نفوذ کمونیسم به منطقه خاورمیانه بر عهده داشت، 
با استقرار جمهوری اسلامی کشورهای محافظه کار عرب با چالش جدی امنیتی مواجه 
شده اند. ایده تشکیل شورای همکاری خلیج فارس در واقع از سوی عربستان و با حمایت 
امریکا برای جلوگیری از بسط و نفوذ ایران در منطقه صورت گرفت و این شورا در جنگ 
تحمیلی هشت ساله با حمایت مالی و نظامی نقش اساسی را در ادامه تجاوز رژیم بعث به 
ایران بر عهده داشت، این در حالی است که ایران پس از خاتمه جنگ هشت ساله از لزوم 
الگوی مشارکتی برای تامین امنیت خلیج فارس و خروج نیروهای بیگانه از منطقه حمایت 
کرد، با این وجود عربستان به عنوان پدرخوانده کشورهای کوچك حوزه خلیج فارس با رد 
این پیشنهاد تلاش کرد که با وارد کردن سوریه و مصر به سیستم امنیتی منطقه، خلاء 
استراتژیکی ایران را پر کند. در شرایط فعلی نیز تضاد دیدگاه های ایران - عربستان نسبت 
به چگونگی تامین امنیت منطقه به اوج خود رسیده است و عربستان تلاش دارد که با تکرار 
اتهامات واهی )ایران هسته ای - هلال شیعه ای( علیه ایران شرایط را برای حضور ناوگان 
جنگی امریکا و متحدان آن در منطقه فراهم سازد، در واقع عنصر مداخله گر عامل اصلی 

تطویل بحران و تضاد دیدگاه ها در این حوزه است.
2- عربستان با تکیه بر دلارهای نفتی و ارتباطات استراتژیک با غرب در سالهای اخیر 
تلاش کرده به ظن خویش با نفوذ طبیعی ایران در منطقه خاورمیانه و جهان اسلام مقابله 
کند . گرچه در دهه های گذشته بیشتر با تکیه بر اصل محافظه کاری و اکتفای صرف به 
کمک های مالی و تسلیحاتی به گروههای ضدایرانی در لبنان و عراق .... شرایط را برای 
محدود سازی نفوذِ رو به گسترش ایران فراهم سازد، با این وجود، پس از مرگ عبدالعزیز، 
پادشاه سعودی، و به قدرت رسیدن ملک سلمان سیاست منطقه ای عربستان با دگردیسی 
آشکار در مقابله با ایران شکل تهاجمی تری به خود گرفته و فلذا شاهد تنش بیشتر در 
منطقه هستیم. بی تردید حصول توافق هسته ای ایران با گروه 1+5 و ناکارآمدی سیاست 
ایران هراسی سعودی ها در همراهی با اسراییل در تشدید بحران اثرگذار بوده و سعودیها 

یکی از بازندگان دوئل هسته ای ایران محسوب می شوند .
3- شاید تلاقی و تضاد منافع تهران - ریاض در دو حوزه بحرین و سوریه به عنوان کانون 
های اصلی بحران منطقه باشد. البته لشکرکشی به یمن و تلاش فزاینده برای بازگرداندن 
هادی منصور، متحد فراری بر سر قدرت به عمق اختلافات ایران و عربستان افزوده است و 
در فردای ناکامی ائتلاف عربی به رهبری ریاض تحت عنوان ناتوی عربی بارها ایران متهم 
به حمایت از حوثی ها و دخالت در یمن شده است جنگ خانمانسوزی که به جز کشتار 
زنان وکودکان یمنی بهره خاصی در پی نداشته است. در مورد بحرین؛ عربستان به عنوان 
حامی اصلی رژیم آل خلیفه تلاش نموده که ضمن دهن کجی به قوانین بین المللی با 
اعزام نیروهای نظامی تحت لوای سپر دفاعی جزیره از گسترش انقلاب و سرنگونی رژیم 
بحرین جلوگیری کند. در این مسیر، سکوت مدعیان حقوق بشر غربی، نظامیان سعودی را 
در کشتار بیشتر زنان و کودکان بحرینی مصمم تر نموده است. تداوم اعتراضات مردمی با 
وجود تبدیل بحرین به آوردگاه نظامی باعث شده است که عربستان با خام اندیشیِ مجدد، 
طرح تبدیل شورای همکاری خلیج فارس به اتحادیه کشورهای خلیج فارس مطرح و هدف 
علنی خود را برای بلعیدن بحرین آشکار سازد. این در حالی است که ایران بر لزوم خروج 
نیروهای اشغالگر سعودی و احترام به حاکمیت مردم بحرین تاکید دارد، در بحث سوریه نیز 
جدال لفظی ایران و عربستان در سطح رسانه و عرصه دیپلماتیك به نقطه جوش خود رسیده 
است. عربستان با تجهیز معارضین سوریه از سرنگونی رژیم بشار اسد و تشکیل حکومت 
وهابی دیگر در منطقه حمایت می کند و مصمم است با همراهی قطر و غرب، ضمن تکرار 
سناریوی لیبی در سوریه، برنده بازی بزرگ در منطقه باشد. گرچه در این ایده، امریکا و 
کشورهای اروپایی بدلیل تسری بحران به دیگر کشورهای منطقه و نیز عزم جدی روسیه 
و چین در بکارگیری حق وتوی خود در شورای امنیت ملاحظات خاص خود را دارند و بر 
این باورند که از طریق اقناع روسیه می توانند به شکل مسالمت آمیز با برکناری بشار اسد 

به اهداف استراتژیك خود برسند.
البته ورود جدی روسها به آوردگاه سوریه و حملات هدفمند علیه تکفیری های مورد 
حمایت سعودی ها موازنه قوا را به نفع بشار اسد و حامیان منطقه ای سوریه تغییر داده 
است. شکل گیری ائتلاف کارآمد میان ایران، روسیه، عراق و سوریه و بی اثر شدن ائتلاف 
عربی- غربی به رهبری آمریکا در مبارزه به اصطلاح با تروریسم نشانه هایی از زوال قدرت 
منطقه ای سعودی هاست. ایران، سوریه را محور اصلی مقاومت در منطقه علیه رژیم 
صهیونیستی و پل ارتباطی خویش با حزب الله لبنان می داند و تضعیف سوریه و نیز 
هرگونه مداخله خارجی را بر علیه منافع ملی اش ارزیابی می کند، از این زاویه بر لزوم راه 

حل سیاسی و حفظ ساختار قدرت فعلی در سوریه تاکید دارد.
4- عربستان با دارا بودن موقعیت سوق الجیشی در منطقه و وجود ذخایر غنی نفت و 
گاز و تسلط بر اماکن مقدسه مسلمانان )مکه - مدینه( تلاش خود را برای رهبری جهان 
اسلام بیشتر نموده است. در بحث دینی، عربستان به عنوان پایگاه اصلی مذهب تسنن 
وهابی به نوعی درگیر خصومت ایدئولوژیك با ایران شیعه است. تضاد در این حوزه پررنگتر 
از دیگر حوزه هاست. ایران، اسلام عربستانی را اسلام امریکایی می داند و حاکمان سعودی 
نیز ایرانیان را به بدعت گذاری در دین و اختلاف افکنی در میان مسلمانان متهم می سازند، 
اصولاً این اختلاف را نباید صرف اختلاف دینی دانست بلکه این تضاد از عمق استراتژیك هم 
برخوردار است و نگرش متفاوت دو کشور تاثیرگذار در منطقه بر سر رهبری جهان اسلام 
است، آنچه بر بحران روابط افزوده وآن را به نقطه جوش رسانده، حادثه منا و بی تدبیری 

ماموران سعودی در حج ابراهیمی است . 
شهادت تعدادی از حجاج ایرانی و بی مسوولیتی مقامات سعودی در قبال انجام وظایف 
خویش خشم ایران را برانگیخته و موجب واکنش جدی مسوولین عالیرتبه کشورمان شده 
است . توانمندیهای دفاعی و تهاجمی ایران در دفاع از منافع ملی خویش امر مبرهنی است 
فلذا عربستان بجای تبلیغات سوء رسانه ای و تحریک کشورهای همسایه علیه ایران بایستی 

پاسخ گوی رفتار و اقدامات خویش باشد.
* کارشناس مسایل خاورمیانه

در دیدار سرداران  مجتبایی  واحمدی عنوان شد:

هم افزایی سپاه و پلیس، امنیت مطلوبی را در قم 
ایجاد کرده است 

فرمانده انتظامی استان قم گفت: همکاری و هم افزایی سپاه و نیروی انتظامی، امنیت 
مطلوبی را در این استان ایجاد کرده است. 

سردار کاظم مجتبایی در دیدار با فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( اظهارداشت: 
این تعاملات، اتحاد و وحدت عمل و جلسات صمیمی، دشمنان نظام را مایوس می کند.

وی تعامل بین مجموعه سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( و پلیس قم را در سطح کشور 
کم نظیر دانست و افزود: به جز این جلسات و ارتباطاتی که به صورت منظم و رسمی انجام 
می شود، جلساتی نیز به صورت محاوره ای در مناسبت های مختلف برگزار می شود که 
این همبستگی و هم آوردی موجب شده تا استان قم از امنیت قابل قبولی برخوردار باشد. 
وی در ادامه به ویژگی های استان قم و نگاه خاص تمامی دنیا به این استان اشاره کرد 
و گفت: امنیت قم باید الگویی برای سایر استان ها باشد، حتی دل و ذهن افرادی که در این 
استان و حتی در این کشور زندگی نمی کنند، با قم است، پس سپاه و پلیس قم مسوولیت 

خطیری دارند که باید آن ها را با این همدلی و صمیمیت ها به پیش ببرد. 
فرمانده انتظامی استان در ادامه به شعار امسال هفته نیروی انتظامی اشاره و بیان کرد: 
»اقتدار پلیس، همدلی و همزبانی، امنیت و آرامش« شعار هفته ناجاست و اگر به دنبال 
اقتداریم باید با مردم همدل و همزبان باشیم تا امنیت و آرامش را برای جامعه به ارمغان 

بیاوریم. 
مجتبایی با بیان اینکه سپاه در ماموریت ها و مراسمات مختلف یاری کننده پلیس 
و از نزدیک ترین دستگاه ها به نیروی انتظامی است، ابراز امیدواری کرد: این ارتباطات و 
تعاملات روز به روز بیشتر شده تا نتیجه آن که امنیت بهتر و ارتقاء آرامش برای مردم استان 

قم است، را شاهد باشیم.
فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( نیز در این نشست، اجرای دستورات فرماندهی 

کل قوا و تامین امنیت مردم را از مهمترین وظایف سپاه و نیروی انتظامی دانست.
سردار غلامرضا احمدی گفت: به لطف خدا، برکت خون شهدا، رهنمودهای بی نظیر 
رهبر فرزانه انقلاب و به واسطه همکاری و هماهنگی های پلیس، سپاه و دیگر نیروهای 
مسلح، ایران اسلامی برغم نا امنی ها، خونریزی ها و خباثت های آل سعود و گروههای 

تکفیری در منطقه، دارای بالاترین شاخص های امنیت و آرامش است.
وی اضافه کرد: نیروی انتظامی در سراسر کشور از مرزبانی و نیروهای امنیتی و انتظامی 
تا پلیس راهور، همگی در حا تلاش برای ایجاد امنیت و آرامش همه جانبه در جامعه 

هستند. 

اخبار
مدیرعامل سازمان زیباسازی و احیای بافت شهرداری قم  خبرداد:

جمع آوری المان های لیزری سطح شهرقم 
مدیرعامل سازمان زیباسازی و احیای بافت شهرداری قم از جمع آوری المان های لیزری 

سطح شهر خبر داد و گفت: این سازمان به زودی با این پدیده مقابله خواهد کرد.
اسماعیل فتحی با اشاره به ایجاد المان های لیزری در سطح شهر قم گفت: متاسفانه 
شاهد هستیم که این لیزرهای نوری در سطح شهر در حال گسترش است که مشکلاتی 
را نیز به بار آورده است. وی گفت: با توجه به اینکه این لیزرهای نوری موجب بر هم زدن 

تمرکز رانندگان می شود، باید جمع آوری شده و طبق قانون نیز تخلف به شمار می رود.
مدیرعامل سازمان زیباسازی و احیای بافت شهرداری قم ادامه داد: این المان ها توسط 
این سازمان از سطح شهر جمع آوری و با توزیع کنندگان و همچنین نصب کنندگان نیز 
برخورد خواهد شد. فتحی در ادامه از نصب المان های ویژه بازگشایی مدارس در سطح شهر 
خبر داد و گفت: این المان ها نیز همزمان با بازگشایی مدارس در سطح شهر نصب شد تا 
یك فضای اول مهری در سطح شهر ایجاد شود. وی ابراز داشت: همچنین با توجه به آغاز 

سال تحصیلی اغلب مدارس سطح شهر رنگ آمیزی و فضاسازی محیطی صورت گرفت.

شهردار منطقه ۵  قم خبرداد:

زیرسازی و آسفالت ادامه بلوار شهید کبیری 
شهردار منطقه 5  قم با اشاره به انجام پروژه های عمرانی ، خدماتی و ترافیکی  گفت : 
زیر سازی و آسفالت ادامه بلوار شهید کبیری ،کوچه 23 شهید ان کلهری  و ابتدای بلوار امام 
علی )ع ( به مساحت بیش از 6500 مترمربع با توزیع بیش از 1000 تن آسفالت   و غیره از 
جمله پروژه های عمرانی ، خدماتی و ترافیکی   در حال اجرا می باشد .  احمد ترکمن افزود 
:پس از اتمام فاز اول تملک و بازگشایی املاک طرح ادامه بلوار شهید کبیری، جدولگذاری 
، زیرسازی و آسفالت گردید که از همین جا از مساعدت و همکاری اهالی شهرک قائم)عج( 
قدردانی می نماییم. وی ادامه داد : بازگشایی مسیر پس از اتمام زیرگذر در حال ساخت 
تقاطع بلوار شهید کریمی وبلوار پیامبراعظم)ص( پروژه ادامه بلوار شهید کبیری و اتصال آن 

به  بلوار شهید کریمی ، در دستور کار قرار دارد که پس از تملک کامل اقدام خواهد شد .
ترکمن در پایان  گفت : زیرسازی و آسفالت معابر سطح  منطقه را جهت تسهیل در 
عبور و مرور ساکنین و اهالی منطقه از اولیت های شهرداری منطقه 5 اعلام نمود و در 
همین راستا جدولگذاری ، زیرسازی و آسفالت کوچه 23 شهیدان کلهری و مقابل بوستان 

نشاط در ابتدای بلوار امام علی )ع( را گوشه ای از خدمات عمرانی منطقه دانست.

معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم :

بیشتر مجروحان  حوادث ترافیکی قم 
موتورسوران  هستند

معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم با بیان اینکه بیشتر 
مجروحان  حوادث ترافیکی در قم به موتورسوران اختصاص دارد گفت: طی 48 ساعت 

گذشته 106 نفر در تصادفات مربوط به موتورسواران مجروح شدند.
مهدی فراهانی با اشاره به عملکرد 48 ساعت گذشته اورژانس قم افزود: از تاریخ 11 تا 
13 مهر ماه 2 هزار و 56 تماس در اورژانس قم به ثبت رسید. وی ادامه داد: مجموع این 
تماس ها منجر به انجام 367 ماموریت شد که 335 ماموریت شهری و 32 ماموریت دیگر 
نیز برون شهری بود. معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم آمار 
تصادفات 48 ساعت گذشته را مورد توجه قرار داد و اضافه کرد: در این مدت 125 سانحه 
ترافیکی به وقوع پیوسته است. فراهانی ابراز کرد: 113 ماموریت ترافیکی ماموریت شهری 
و 12 ماموریت دیگر نیز ماموریت های جاده ای بوده است. وی با اشاره به آمار مجروحان 
این حوادث اظهار کرد: در این حوادث 142 نفر مجروح شدند که 62 نفر از آنها به صورت 
سرپایی در محل حادثه درمان و 80 نفر دیگر نیز به مراکز درمانی انتقال داده شدند. 
معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم در خصوص ماموریت های 
مرتبط با موتورسیکلت سواران ابراز کرد: از مجموع ماموریت های انجام شده 94 ماموریت 
به موتورسواران اختصاص داشته است. فراهانی مجروحان سوانح مربوط به موتورسیکلت را 
106 نفر اعلام کرد و گفت: 21 نفر از این مجروحان به صورت سرپایی درمان شده و 85 

نفر دیگر نیز به مراکز درمانی انتقال داده شدند.

رئیس پارک علم و فناوری استان قم  خبرداد:

رتبه پانزدهم قم در تعداد 
شرکت های مجوز دار دانش بنیان 

رئیس پارک علم و فناوری استان قم از رتبه پانزدهم قم در تعداد شرکت های دارای 
مجوز دانش بنیان در کشور خبر داد و گفت: توانمندی های ما در حوزه فناوری و صنعت 

هنوز برای نهادهای متولی ناشناخته است. 
حسین اخوان علوی در نشست آشنایی با مزایا و فرآیند اخذ مجوز دانش بنیان که با 
حضور جمعی از مدیران عامل واحدهای صنعتی، تولیدی و خدماتی استان قم برگزار شد، 
اظهار داشت: اهمیت بحث شرکت  های دانش بنیان و ضرورت مقوله توسعه فناوری بر کسی 
پوشیده نیست و در ذکر اهمیت این موضوع همین بس که بیش از 10 مورد از سیاست های 
ابلاغی رهبر معظم انقلاب به مباحث مربوط به اقتصاد دانش بنیان و شرکت های دانش 
بنیان اختصاص یافته است. وی افزود: اگر بخواهیم وضعیت استان قم در حوزه توسعه 
فناوری را مورد تجزیه و تحلیل قرار بدهیم باید بگوییم استان ما هم اکنون وضعیتی 
بینابین دارد و با وجود تمام ظرفیت های بالقوه و بالفعلی که از آن ها برخورداریم اما سرجمع 
توانمندی های ما در حوزه فناوری و صنعت هنوز برای مجموعه مدیریتی و نهادهای متولی 
استان ناشناخته است. رئیس پارک علم و فناوری قم به ثبت بیش از 1600 مجوز دانش 
بنیان در کشور اشاره کرد و گفت: سهم قم از این 1600 مجوز صادر شده توسط معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری تنها 23 مجوز است که در این بین 2 شرکت به دلیل 
فعالیت های محرمانه در آمار ها لحاظ نشده و این رقم به 21 مجوز دانش بنیان تقلیل 
داده می شود. وی در ادامه گفت: بر اساس تقسیم بندی معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری شرکت های دانش بنیان به سه دسته نوپا، تولیدی و صنعتی تقسیم می شوند که 
بر این اساس، از 21 شرکت دارای مجوز دانش بنیان 18 شرکت نوپا و 3 شرکت تولیدی 
هستند که در این میان علیرغم برخورداری استان از 10 شهرک صنعتی فعال جای خالی 
شرکت های دانش بنیان صنعتی ما به شدت احساس می شود. اخوان علوی در ادامه افزود: 
درحال حاضر استان تهران با ثبت 636 مجوز دانش بنیان رتبه اول را در کشور دارد و 
استان اصفهان با 169 و خراسان رضوی با 84 مجوز دوم و سوم هستند. استان قم نیز در 
رتبه پانزدهم این فهرست قراردارد. ضمن اینکه در بخش فروش محصولات دانش بنیان نیز 
مجددا تهران با 60/38% در رتبه اول قراردارد و خراسان رضوی با 12% فروش محصولات 
دانش بنیان دوم است. استان قم نیز با ثبت 025% )بیست و پنج صدم درصد( فروش در 
رتبه هفدهم قرار دارد که به سبب جای خالی شرکت های دانش بنیان صنعتی و تولیدی ما 
در اخذ مجوزهای دانش بنیان است. رئیس پارک علم و فناوری قم در پایان گفت: اگرچه 
رتبه های ذکر شده استان با حسب شاخص های جمعیتی چندان هم بد نیست و هنوز 
استان هایی مانند قزوین، خراسان جنوبی، همدان، لرستان، کرمان و... در رتبه های بعد از ما 
قرار دارند اما با شناختی که از ظرفیت های بالای استان قم داریم امیدواریم از طریق افزایش 
تعاملات با مدیران شرکت ها و افزایش اطلاع رسانی به فضل الهی تا 2 سال آینده ارتقاء قابل 
توجهی در فهرست توسعه فناوری کشور داشته باشیم و چه در تعداد مجوزهای دانش بنیان 
اخذ شده در کشور و چه در میزان فروش محصولات دانش بنیان استان قم را به جایگاهی 

متناسب با ظرفیت های بالای نهفته در آن برسانیم.

شهردار منطقه سه قم عنوان کرد: 

کنترل کیفیت خودرو های جمع آوری زباله 
شهردار منطقه سه بر ضرورت کنترل کیفیت خودروهای جمع آوری پسماند تاکید کرد.

رضا پوریافر با اشاره به اینکه سازمان مدیریت پسماند سیاست های خوبی در فعالیت های 
خود دارد گفت: این سازمان با دقت بسیار زیادی اقدام به جمع آوری  زباله در مناطق 
هشت گانه می کند و در این زمینه کار های خوبی انجام داده است. شهردار منطقه سه قم 
همکاری با این سازمان را ضروری دانست و افزود: شهرداری های مناطق وظیفه دارند تا در 
انجام هر چه بهتر اقدامات در نظر گرفته شده با سازمان مدیریت پسماند همکاری لازم را 
داشته باشند تا شاهد نظافت و پاکیزگی تمام شهر باشیم. وی خواستار همکاری شهروندان 
در بحث گذاشتن زباله در بیرون از منزل در ساعتی که مقرر شده است شد و خاطرنشان 
کرد: شهروندان با این کار می توانند به نظافت شهر کمك کرده و از انباشته شدن زباله ها 
در گوشه معابر جلوگیری کنند. پوریا فر از کنترل کیفیت خودرو های جمع آوری زباله در 
منطقه سه خبر داد و تصریح کرد: با توجه به ضرورت این مهم از اوایل مهرماه کارشناسان 
مدیریت پسماند و شهرداری منطقه سه از تمامی خودروهای متعلق به شهرداری و پیمانکار 
بازدید کرده اند و کنترل کیفیت صورت گرفته است. شهردار منطقه سه قم ادامه داد: در پی 
این بازدید یکی از خودروها از چرخه فعالیت خارج و سه دستگاه برای تعمیر به مراکز معاینه 
فنی معرفی شدند و این بازدید دوره ای در زمان های مشخص انجام می شود تا خدمات دهی 

به شهروندان به بهترین شکل صورت بگیرد.

معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش استان قم:

اعزام1۰ هزار دانش آموز قمی به اردوی راهیان نور
معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش استان قم گفت: پیش بینی 
می کنیم نزدیک به 10 هزار نفر از دانش آموزان امسال در برنامه راهیان نور شرکت می کنند.

ناصر حمزه ای در گفت وگو با فارس با اشاره به اعزام دانش آموزان به اردوی راهیان نور 
اظهار کرد: دانش آموزان متوسطه دوم امسال به اردوی راهیان نور اعزام می شوند و بخشنامه 
اعزام و ثبت نام آنها اعلام شده است. وی با بیان اینکه طرح یک اتوبوس ویژه هر مدرسه در 
نظر گرفته شده است، گفت: بیش از 200 اتوبوس در قالب 50 کاروان به سرزمین های نور 
اعزام می شوند و پیش بینی می کنیم نزدیک به 10 هزار نفر از دانش آموزان امسال در برنامه 

راهیان نور شرکت کنند.

آیت الله سیدمحمدعلی علوی گرگانی 
از اساتید برجسته حوزه گفت: متاسفانه 
حرکاتی از بعضی افراد در شهر قم مشاهده 
این  و  دارد  نگرانی  جای  که  شود  می 
مسلمانان  رسوم  و  آداب  با  حرکات  نوع 
فاطمه  حضرت  جایگاه  خصوص  به  و 

معصومه)س( مطابقت ندارد. 
از  جمعی  دیدار  در  دوشنبه  روز  وی 
افزود: جایگاه قم در گذشته و  سپاهیان 
مردم  احترام  مورد  بسیار  انقلاب  دوران 
بوده و آن هم به دلیل حضور مرقد حضرت 
معصومه)س( مراجع و علما در این شهر 

است. 
کرد:  اضافه  گرگانی  علوی  الله  آیت 
و  دارند  می  نگه  را  علما  احترام  مردم 

را رعایت می کنند؛  حجاب و عفتشان 
در شرایط کنونی دشمن با برنامه ریزی 

تا  کند  می  تلاش  فرهنگ  عرصه  در 
روحانیت جایگاه خود را در نزد مردم از 

دست بدهد. 
وی با بیان اینکه انسان در هر لباس 
و  موقعیت  قدر  باید  است،  منصبی  و 
داشت:  اظهار  بداند،  را  خود  جایگاه 
نظام  در  مسئولان  هدف  مهمترین 
خدمت  باید  اسلامی  جمهوری  مقدس 
به جامعه و احساس مسئولیت نسبت به 

همنوعان باشد. 
وی با اشاره به اینکه خدمت به نظام 
جمهوری اسلامی از بهترین خدمات است، 
گفت: کسانی که در این نظام خدمت می 
کنند لازم است از هر لحاظ الگو برای سایر 
کشورهای اسلامی باشند و طوری رفتار 
کنند که مایه زینت حضرت ولی عصر)عج( 

شوند.

در دیدار جمعی از سپاهیان مطرح شد:

ابراز نگرانی آیت الله علوی گرگانی از برخی حرکات نامتعارف در قم 

عضو هیئت علمی جامعه المصطفی با بیان 
اینکه وظیفه مداحان تقویت ارکان دین است، 
گفت: متأسفانه مداحی برای برخی از افراد به 

یک شغل پردرآمد تبدیل شده است.
حجت الاسلام ناصر رفیعی شامگاه یکشنبه 
در گردهمایی مداحان و مدیران هیئت های 
مذهبی که در موسسه آموزشی و پژوهشی 
برشمردن  با  شد،  برگزار  )ره(  خمینی  امام 
ویژگی های سخن بر تر از دیدگاه قرآن گفت: 
طبق آیه 33 سوره مبارکه فصلت سخنی که 
برای خدا بوده و گوینده آن صالح، عامل و 

تسلیم الله باشد، سخنی بر تر و شایسته است.
 به گزارش مهر، وی با بیان اینکه خداوند 
بی پایه  و  بیهوده  حرف های  که  را  کسانی 

می زنند را با کلمه »قُتل« نفرین کرده است، گفت: درآیه 
دهم سوره ذاریات خداوند کسانی را که مطالب بی پایه و 
اساس و بدون سند و مدرک ارائه می کنند عنوان خراصون 

داده است.
این مفسر قرآن کریم با تأکید بر اینکه نباید به خدا و اهل 
بیت عصمت و طهارت )ع( نسبت دروغ داد گفت: مداحان 
و سخنرانان مذهبی هرچیزی را که به مردم ارائه می دهند 
باید مستند و تاریخی باشد و هرگونه انحراف نفرین خداوند 

را به دنبال دارد.
حجت الاسلام رفیعی با بیان اینکه هرکاری یک هدف 
و یک روش دارد اظهار داشت: اسلام هدف مقدس و روش 

صحیح را می پذیرد.
مداحان سر شناس باید مراقب رفتار خود در جامعه باشند

 وی با برشمردن اهداف مداحی اهل بیت )ع( گفت: 
مداحی و سخنوری در ایام حزن آل الله باید باعث تقویت 
اعتقادات مردم، محبوبیت خدا و اولیاء الله در میان مردم، 
درونی  تحول  و  تغییر  ایجاد  در   نهایت  و  زادیی  شبهه 

مستمعین شود.
استاد حوزه و دانشگاه با ابراز تأسف از برخی برخوردهای 
مداحان و سخنرانان با دوستداران خود گفت: در عرصه 
خدمت برای امام حسین )ع( و اهل بیت )ع( تشریفات و 
قیمت گذاشتن و از خود راضی بودن جایی ندارد و باید این 

اخلاق ناپسند کنار گذاشته شود.
وی با تأکید بر اینکه وظیفه مداحان تقویت ارکان دین 
است، گفت: باعث تأسف است که این روز ها مداحی برای 
برخی به شغل و فرصتی برای کسب درآمد تبدیل شده 
است. حجت الاسلام رفیعی با بیان اینکه مردم نباید همه 
شایعاتی که پیرامون برخی از سخنرانان و مداحان است را 
قبول کنند، گفت: البته کار ما آنقدر حساس و مهم است که 
اگر کمترین اشتباه و شائبه ای باشد بر روحیه و تفکر مردم 

تاثیر منفی می گذارد.
وی با برشمردن ویژگی های یک مداح و سخنران مطلوب 
گفت: به هرحال مداحان سر شناس باید مراقب رفتار و محیط 
پیرامون خود باشند تا تبعاتی برای دین و ایمان مردم نداشته 

باشد.

باید مراقب سوء استفاده  مخالفان نظام از 
هیئت های مذهبی باشیم

معاون هماهنگ کننده سپاه استان قم 
برخی  اینکه  بیان  با  این گردهمایی  نیز در 
می خواهند هیئت های مذهبی را از آرمان های 
انقلاب و قیام اباعبدالله )ع( دور کنند، گفت: 
باید مراقب سوء استفاده  گروه های مخالف نظام 

از هیئت های مذهبی باشیم.
سرهنگ احمد بیطرفان با بیان اینکه بسیج 
باید در بطن برنامه ریزی ها و اهداف هیئت های 
گفت:  باشد،  داشته  فعال  مذهبی حضوری 
بسیج مداحان یک گروه و مجموعه برگرفته 
از اقشار مختلف مردم است و باید به نیازهای 
آنها توجه داشته باشد. وی با تأکید بر اینکه 
باید برای هیئت داری و هدایت محافل مذهبی برنامه داشت، 
گفت: هیئت مذهبی باید در دعوت از مداحان و سخنرانان 
مذهبی   نهایت ظرافت و دقت را به کار برند. وی با بیان اینکه 
مقام معظم رهبری در خصوص هیئت مذهبی مطلوب و 
انقلابی رهنمودهای لازم را ارائه کرده اند، گفت: مداحان 
هیئتی باید مفاهیم و موضوعاتی را انتخاب کنند که بتواند 
به نیازهای متنوع مردم و بویژه جوانان پاسخی کافی و وافی 
بدهد. وی با عنوان این مطلب که بسیجیان باید هیئت های 
مذهبی را متعهد، انقلابی و هدفدار کنند، اظهار داشت: باید 
مراقب و نگران برخی از حرکات مشکوک از طرفی کسانی 
که می خواهند هیئت های مذهبی را از آرمان های انقلاب و 

اهداف واقعی قیام اباعبدالله )ع( دور کنند باشیم.
بیطرفان با اشاره به اینکه برخی از نذورات و کمک های 
انجام می شود،  با نیت های خاصی  به ظاهر خیرخواهانه 
گفت: باید تمام تلاش خود را به کار ببریم تا جریان بزرگ 
قیام عاشورا از خط و مرز خود خارج نشود و دستمایه سوء 
استفاده های سیاسی گروه های مخالف ارزش های نظام نباشد.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم از ارائه آموزشهای مهارتی به بیش از 11 هزار 
کارآموز جوان قمی و جویندگان کار در شش ماهه نخست سال جاری خبر داد. 

احمد عطارنیا اظهار داشت: با توجه به ماهیت آموزش های فنی و حرفه ای که موجب 
فراگیری مهارت یا ارتقاء مهارتها می گردد، نقش به سزایی در کاهش نرخ بیکاری دارد.

وی افزود: دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاهی بر اساس آمار های موجود سهم قابل 
توجهی از ظرفیت مراکز آموزش فنی و حرفه ای این استان را به خود اختصاص داده اند.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم ضمن اشاره به اهم فعالیتها و عملکرد آموزشی 
این اداره کل و مراکز آموزشی تابعه در شش ماهه نخست سال جاری گفت: 11 هزا ر و 223 
تن در قالب یک میلیون و 806 هزار و 929 نفر ساعت در بخش دولتی و آموزشگاه های آزاد 
فنی و حرفه ای این استان از آموزشهای فنی و حرفه ای بهره مند شدند که این آموزش ها 
در سه بخش صنعت، خدمات و کشاورزی به متقاضیان ارائه شده و عمدتا در حوزه های فنی 

و تخصصی می باشد.
عطارنیا بیان داشت: از این تعداد، شش هزار و 256 تن در بخش دولتی شامل آموزش 
درپادگان، آموزش در زندانهای استان، آموزش در صنایع و اصناف، آموزش جوار دانشگاه، 
آموزش در روستاها و آموزشهای ثابت در مراکز هشت گانه آموزشی و چهار هزارو 967 تن در 

آموزشگاههای آزاد فنی و حرفه ای استان قم آموزش های مهارتی را فرا گرفته اند. 
وی توانمند سازی افراد فاقد مهارت و ارائه آموزش های مهارتی در راستای یاری رساندن به 
ایجاد اشتغال پایدار و حفظ آن در جامعه شغلی کشور را مهمترین رسالت سازمان آموزش فنی 
و حر فه ای کشور برشمرد و ضمن اشاره به بازار محور بودن اغلب آموزش های فنی و حرفه 
ای استان بیان داشت: خصیصه این آموزش ها، نوعی پرورش »کارآفرین« است؛ به این معنا 
که افراد پس از کسب مهارت و دانش فنی، قادر به کسب فرصتهای شغلی مناسبی خواهند 

بود و یا در نهایت فرصت شغلی ایجاد نمایند. 

قم  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  سرپرست 
برای جمع آوری سگ های  مربوط  دستگاه های  همکاری 

ولگرد را ضروری دانست.
سید عبدالله میرابراهیمی با اشاره به اقدامات انجام شده 
در راستای جمع آوری سگ های ولگرد گفت: در سنوات 
گذشته این اقدام با سلاح گرم انجام می شد ولی در چند 
سال اخیر دستورالعمل آمده و با اسلحه سگ ها تلف و جمع 

آوری نمی شوند.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم افزود: 
باید سگ ها زنده گیری شوند و همچنین بررسی های لازم 
درباره نژاد آن ها انجام بگیرد و اگر سگ هایی از نژاد برتر 
باشند که بتوانند مفید واقع شوند در اختیار بهره برداران قرار 
می گیرند در غیر این صورت به صورت مرگ با ترحم از بین 

می روند.
وی از تلف شدن دو هزار و 500 قلاده سگ به وسیله 

مرگ با ترحم در سال گذشته خبر داد و بیان کرد: با توجه 
به اعتقادات مردم قم پیمانکار بومی برای اجرای این پروژه 
نداریم و معمولا پیمانکاران از شهرهای دیگر به صورت 
پروژه ای همکاری می کنند و این موجب می شود در برخی 

مقاطع محدودیت اتلاف داشته باشیم.
میرابراهیمی با اعلام این خبر که از ابتدای سال جاری تا 
کنون اتلاف 800 قلاده سگ صورت گرفته است خاطرنشان 
کرد: با توجه به اینکه وجود سگ های ولگرد مزاحمت برای 
شهروندان دارد فراخوان در قالب بنر در شهر و روستاهای هم 
جوار نصب کردیم که شهروندان همکاری کنند تا مشکلات 

در این زمینه کمرنگ شود.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم افزود 
مثل  مشکلاتی  قسمت  این  محدودیت های  داد:  ادامه 
ساختمان های نیمه ساخته است که سگ ها را نگهداری 
می کنند و آخر شب آزاد شده و موجب ازدیاد سگ در شهر 

می شوند و هر جفت سگ می تواند 15 قلاده سگ تولید 
مثل کند.

وی افزود: اگر این آمار تولید بررسی شود می بینیم که 
مدیریت سرعت زاد و ولد سگ ها کار بسیار دشواری است، 
و  دامداری ها، جمکران  رو در مجموعه هایی مثل  این  از 
ساختمان های نیمه ساخته سگ ها را شناسایی می کنیم 
تا سگ های مربوط به آنها را قلاده دار باشند و به اشتباه 

سگ های صاحب دار گرفته و اتلاف نشوند.
و  بخشداری ها  این که  از  تاسف  ابراز  با  میرابراهیمی 
زمینه جمع آوری  در  قم  اطراف  شهرداری های شهرهای 
سگ های ولگرد کمرنگ عمل کردند تصریح کرد: بیشتر 
سگ های ولگرد از پردیسان و روستاهای هم جوار می آیند 
و اگر بخواهیم عمل جمع آوری سگ ها را با موفقیت انجام 
دهیم و اتلاف انجام شود، باید در این زمینه کار گروهی باشد 

تا بتوان به نتیجه خوبی رسید.

حجت الاسلام ناصر رفیعی در گردهمایی مداحان و مدیران هیئت های مذهبی قم:

مداحی برای برخی به یک شغل پردرآمد تبدیل شده است

در شش ماهه نخست امسال  صورت گرفت :

کسب مهارت بیش از 11 هزار کارآموز قمی 

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری  قم انتقاد کرد:

همکاری کمرنگ بخشداری ها در جمع آوری سگ های ولگرد

سرمقاله

خبر

داود احمد زاده *

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: 
باید تعامل مدیریت شهری با ناجا بیشتر 
شود تا بتوانیم در کنار یکدیگر خدمات 

مناسبت تری را به مردم ارائه دهیم.
ولی الله بیاتی ضمن عرض تبریك به 
مناسبت هفته ناجا و قدردانی از کارکنان 
و مدیرانی که در همه زمینه ها برای تامین 
تلاش  انتظامی  نیروی  در  شهر  امنیت 
می کنند گفت: نیروی انتظامی قم نسبت 
العاده ای  فوق  ماموریت  سایر شهرها  به 
دارد و وظایف خود را به نحو احسن انجام 

می دهد.

رئیس شورای اسلامی شهر قم افزود: 
با توجه به حجم زائرینی که در شب های 
چهارشنبه به قم می آیند نیروی انتظامی 
تمام تلاش خود را به کار می گیرد تا امنیت 
را در مسجد مقدس جمکران و حرم مطهر 

حضرت معصومه)س( برقرار کند. 
بین مدیریت  تعامل  به  اشاره  با  وی 
نشان  خاطر  انتظامی  نیروی  و  شهری 
کرد: بخشی از کارهای شهرداری با نیروی 
نیازمند  بنابراین  است  مشترك  انتظامی 
تعاملی در این زمینه هستیم تا کار ها به 

خوبی پیش بروند.

بیاتی با بیان این که مسائل مربوط به 
سد معبر، ساختمان سازی، ترافیك و... از 
و  انتظامی  نیروی  مشترك  موارد  جمله 
بیان کرد: خوشبختانه  است،  شهرداری 
ارتباط ما با ناجا خوب است و در دوره 
شورای چهارم تلاش شده تا این تعامل 
بیشتر شود و سعی کردیم اگر مشکلی 

پیش بیاید با هماهنگی برطرف کنیم.
رئیس شورای اسلامی شهر قم افزایش 
این تعامل را ضروری دانست و تصریح کرد: 
امیدواریم این تعامل بیشتر شود تا بتوانیم 
در کنار یکدیگر خدمات مناسبت تری به 

مردم ارائه دهیم.
بین  تعامل  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
انتظامی اظهار کرد:  شهرداری و نیروی 
شهر قم مشکلات خاصی از نظر شهرسازی 
و ترافیك دارد که تنها با احداث پل، زیر 
نمی شود  تعریض خیابان ها حل  و  گذر 
بلکه نیازمند نظمی منسجم است و هرچه 
ارتباط شهرداری و نیروی انتظامی بیشتر 
شود به نقطه مطلوب نزدیکتر خواهیم شد.

بیاتی ادامه داد: احداث مرکز کنترل 
ترافیك توسط شهرداری از اقدامات خوبی 

بوده که در این راستا انجام شده است.

پیشگیری سازمان  و  آموزش  معاون 
آتش نشانی قم، گفت: امکانات و تجهیزات 
و  معیارها  با  منطبق  قم  نشانی  آتش 

استانداردهای جهانی است.
علی زندیه در گفت و گو با ایسنا ، افزود: 
با توجه به حساسیت حرفه آتش نشانی 
تجهیزات این مجموعه به روز بوده و بر 
اساس معیارهای جهانی از تجهیزات مدرن 
و جدید در این سازمان استفاده می شود.

وی ادامه داد: همچنین به ازای هر 50 
هزار نفر جمعیت باید یک ایستگاه آتش 
نشانی ساخته شود که هم اینک در شهر 
قم 24 ایستگاه آتش نشانی فعالیت دارند.

آتش  پیشگیری  و  آموزش  معاون 
نشانی قم درمورد زمان رسیدن به عملیات 
استانداردهای  گفت:طبق  نیروها  توسط 
جهانی رسیدن به حادثه 3 دقیقه است 
که ما از زمان تماس تا مراجعه 3 دقیقه 

و 19 ثانیه هستیم که امیدواریم به دقایق 
استاندارد برسیم.

زندیه اظهار داشت:قم اولین شهر در 
ایران است که به استاندارد جهانی دست 
یافته و این نوید را می دهیم که در راستای 

افزایش ایمنی نیز تلاش خواهیم کرد.
آتش  نیروهای  فعالیت  مورد  در  وی 
نشانی گفت:هر یک از نیروها دارای برنامه 
مشخص هستند در این باره بحث آمادگی 
جسمانی نیروها و افزایش علمی و مقابله با 
استرس و کسب مهارت های لازم با بهره 
گیری از تجارب افراد پیشکسوت و آشنایی 

با تجهیزات در اولویت کار قرار دارد.
زندیه ادامه داد: مهارت یک آتش نشان 
از تجهیزات  به استفاده مناسب  وابسته 
است در این راستا هر یک از تجهیزات و 
امکانات بعد از اعزام به هر ماموریت چک 
شود تا برای عملیات بعدی آماده باشد 

به ویژه اینکه در برخی از ایام زمان انجام 
دو ماموریت بسیار کوتاه است و نیروها و 

تجهیزات باید آماده باشند.
نظارت بر تمامی ساخت و سازها 

معاون آموزش و پیشگیری آتش نشانی  
قم تصریح کرد:همه هم وطنان می توانند 
آموزش های افتخاری را فرا بگیرند ضمن 
اینکه ما در ادارات،نهادها،مدارس، مهد های 
کودک و مراکز علمی آموزش های لازم را 
ارائه می دهیم تا ایمنی را ارتقا بخشیم . 
به گفته وی؛ در بحث پیشگیری از سال 
92 نظارت بر تمامی ساخت و سازها و 
مجتمع ها و آپارتمان ها را آغاز کردیم. 
زندیه خاطرنشان کرد:با توجه به بازگشایی 
مدارس ما طرح ایمنی تجهیزات مدارس را 
در دستور کار داریم که از ابتدای شهریور 
آغاز شده و مدارس مورد بازدید قرار گرفته 
تا نواقص رفع گردد همچنین آموزش به 

مدارس نیز از دیگر برنامه های آتش نشانی 
در ارتقای سطح آگاهی در ایمنی می باشد 
البته طرح بازدید از مجتمع های مسکونی 

نیز در دست اقدام است.
وی با ابراز خرسندی از کاهش حوادث 
ایمنی در سطح شهر قم عنوان کرد:با توجه 
به افزایش آگاهی و استفاده از تجهیزات در 
منازل، شاهد کاهش حوادث بوده ایم در 
این باره بروشورهای آموزشی در اختیار 

خانواده ها قرار گرفته است.
مزاحمت های تلفنی آتش نشانی 

وی مزاحمت های تلفنی آتش نشانی را 
از دغدغه های جدی برشمرد و گفت:تعداد 
تماس های آتش نشانی بیش از حد مورد 
نیاز است و در بسیاری از مواقع تلفن های 
سازمان بدون هیچ دلیلی مشغول می شود 
که در این باره تقاضا داریم در موقع حوادث 

با 125 تماس بگیرند.

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

تعامل مدیریت شهری با ناجا بیشتر شود 

معاون آموزش و پیشگیری سازمان آتش نشانی قم :

تجهیزات آتش نشانی قم منطبق با استانداردهای جهانی است



3 اقتصادی

رییس انجمن صنایع خوراک دام خبر داد؛

صادرات خوراک دام و طیور به 11 کشور 
ریی�س انجمن صنایع خ�وراک دام، طی�ور و آبزیان از ص�ادرات 50 میلیون 
دلاری خوراک دام، طیور و آبزیان به 11 کش�ور جهان در سال گذشته خبر داد 
و گفت: برای صادرات با 20 کشور دنیا در حال مذاکره هستیم اما اگر نمی توانیم 
به کش�ورهای عض�و اتحادیه اروپا و آمریکا صادرات داش�ته باش�یم به دلیل 

استاندارد ها و ضوابط قرنطینه ای و بهداشتی بالای آنهاست. 
مجید موافق قدیری در حاش��یه امضای تفاهم نامه همکاری مشترک با سازمان نظام 
مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی کشور اظهار کرد: 542 کارخانه خوراک دام در کشور 
فعالیت می کنند و سالانه در این صنعت 9200 میلیارد تومان سرمایه در گردش وجود 
دارد که 40 درصد ظرفیت کارخانه هاست و برای توسعه فعالیت ها و ظرفیت صنایع داخلی 
به همکاری های مشترک در زمینه های مختلف آموزشی، تخصصی، استفاده از پروژه های 

تحقیقاتی و ظرفیت های ملی و بین المللی در این زمینه نیاز داریم. 
وی افزود: می توان افزایش س��رمایه در گردش در این زمینه به 54 هزار میلیارد تومان 
رساند، چراکه کل سهم تولیدات دامی در میان تولید محصول کشاورزی حدود 120 هزار 
میلیارد تومان است و این نشان می دهد که باید در زمینه های آموزشی و ترویجی برای 

افزایش تولید و مصرف خوراک دام کار کرد. 
رییس انجمن صنایع خوراک دام با بیان این که در دولت فعلی دیگر انحصاری در واردات 
نهاده های دام و طیور وجود ندارد، تصریح کرد: در خصوص مس��ائل مطرح شده درباره 
استفاده از برخی صنایع دام از مواد غیرمجازی مانند نئوپان در تولید محصولات شان باید 
گفت گرچه همه صنعت تولید کننده خوراک دام، طیور و آبزیان بدون اش��تباه و خطا 
نیست، اما بسیاری از تولید کنندگان بدون مجوز فعالیت می کنند که سازمان دامپزشکی 
باید نسبت به شناسایی و پلمب این واحد های غیرمجاز اقدام کند تا خطاهای آنها به پای 

واحدهای مجوزدار نوشته نشود. 

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,075,000یک مثقال طلا

940,720یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,185,000سکه بهار آزاد ی

9,185,000سکه امامی

4,660,000نیم سکه

2,560,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت نمایندگینام خود رو

 20636,900,000 تیپ 5

 206SD37,231,000وی 8

GLX 405 28,881,000پژو 

SLX 405 30,044,000پژو 

ELX 38,937,000پژو پارس 

 34,327,000پژو پارس سال

E2 90 361,470,000تند ر 

LX 33,232,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

LX 29,200,000سمند 

LX EF7 29,200,000سمند 

ELX 36,100,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 76,650,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,350,000سایپا 111

 20,100,000سایپا 131

 198,000,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت نمایندگینام خود رو

315 MVM 39,210,000 

530 MVM 38,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X33 73,660,000 جد ید اتومات

 MVM11022,410,000 چهار سیلند ر

 نازیلا مهدیانی 

و  راه  وزیر  استیضاح  جلسه  است  قرار  شنبه  امروزسه 
شهرسازی برگزار شود. اکنون این پرسش مطرح است که طرح 
استیضاح »عباس آخوندی« تا چه اندازه مرتبط با عملکرد 
وی در این وزارتخانه است و تا چه میزان زیر تاثیر مسایل و 

حواشی سیاسی قرار دارد؟ 
هیات رییسه ی مجلس روز یکشنبه پنجم مهرماه طرح استیضاح 
وزیر راه و شهرسازی را با امضای 13 نماینده اعلام وصول کرد و قرار 

است  امروزسه شنبه چهاردهم مهرماه استیضاح برگزارشود.
طرح استیضاح وزیر راه و شهرسازی با جمع آوری تنها 13 امضا و به 
اصطلاح به شکل ناپلئونی به هیات رییسه ی مجلس تقدیم شد. این 
در حالی بود که پیش از تعطیلات تابستانی مجلس، امضاکنندگان این 
استیضاح بیش از 20 نفر بودند اما در طول یک ماه گذشته از شمار 
نمایندگان خواهان برکناری آخوندی کم شده و عده یی امضای خود 
را پس گرفته اند. استیضاح آخوندی از چهار ماه پیش با طرح سوال 
نمایندگان از وی کلید خورد و وزیر راه و شهرسازی اردیبهشت ماه برای 
پاسخ به سوال  های برخی از نمایندگان درباره ی وضعیت »مسکن 
مهر« در صحن علنی مجلس حاضر شد که اکثریت به پاسخ  های 
آخوندی رای موافق دادند و اعلام کردند از پاسخ  های او قانع شدند. 
با این حال، سه هفته بعد برخی از نمایندگان با اعلام 24 مورد برای 
استیضاح وزیر راه و شهرسازی، طرح استیضاح را تقدیم هیات رییسه 
کردند. طبق آیین نامه آخوندی برای دفاع ازعملکرد خود و پاسخ به 
سوال  های نمایندگان 2 بار در کمیسیون مربوط یعنی کمیسیون 
عمران حضور یافت. پس از شنیدن گفته  های آخوندی عده یی از 
درخواست کنندگان برکناری وی منصرف شدند و امضای خود را پس 
گرفتند اما در نهایت طرح استیضاح وزیر راه و شهرسازی یکشنبه ی 

گذشته تقدیم هیات رییسه ی مجلس شد. 
در این زمینه بسیاری از ناظران از جمله عده یی از نمایندگان مجلس 
معتقدند جمعیت کوچکی از اعضای مجلس با انگیزه  های سیاسی و با 
رفتارهای تلافی جویانه استیضاح اعضای دولت به ویژه وزیران اقتصادی 

را دنبال می کنند.
جلسه ی هفته ی آینده ی استیضاح آخوندی در حالی برگزار 
می شود که مجلس در آستانه برگزاری انتخابات دوره ی دهم است 
و احتمال می رود ترکیب مجلس آتی و آرایش احزاب و جناح  های 
سیاسی در آن دچار دگرگونی  های جدی شود. شاید این فرصت 
باقیمانده بهترین زمان است که تندروهای مخالف دولت بتوانند با ابزار 
استیضاح عملکرد دولت یازدهم را زیر سوال ببرند؛ مخالفانی که شاید 

شانس حضور در دوره ی بعدی مجلس را نداشته باشند.
   استیضاح، انگیزه ی تلافی جویی و پیگیری

 مطالبه  های شخصی
برخی از نمایندگان مجلس معتقدند انگیزه ی عده یی از طرح 
استیضاح، وصول مطالبه  های شخصی است که چند بار نزد وزیران 
مطرح شده است. استیضاح آخوندی نیز با پاسخ منفی وی به این 
مطالبه  ها شروع شد. از جمله این خواسته  ها تغییر نیافتن مدیران 
استانی است که از دولت گذشته در پست خود باقی مانده اند. این در 
حالی است که وزیر از لحاظ قانونی دارای اختیار عزل و نصب مدیران 

و کارکنان سازمان  ها و شرکت  های زیرمجموعه ی وزارتخانه است. 
شماری هم سیاست محکم دولت و وزیر راه و شهرسازی مبنی بر 

تعریف نکردن پروژه  های تازه را یکی دیگر از علت  های اقدام نمایندگان 
به استیضاح وزیر می دانند چرا که گرفتن پروژه ی عمرانی از دولت 
برای منطقه و استان از مهم ترین تبلیغات نمایندگان مجلس محسوب 
می شود. آخوندی چندین بار به صراحت اعلام کرده که با توجه به 
حجم انبوه پروژه  های نیمه تمام عمرانی، سیاست دولت کلنگ زنی  
های تازه نیست. بنا بر این، نمایندگان مجلس که در آستانه ی ورود به 
دوره ی بعد هستند طی 2 سال گذشته با تعریف نشدن پروژه  هایی 

برای منطقه، موثرترین ابزار تبلیغات خود را از دست داده اند .
در این میان، برخی اقدام جمعیت کوچکی از نمایندگان مجلس 
برای استیضاح آخوندی را رفتار تلافی جویانه ی تعدادی از نمایندگان 
مجلس می دانند. در این پیوند، آخوندی چندی پیش ابلاغیه یی را 
مبنی بر محدود کردن افراد برای ورود به انتخابات »سازمان نظام 
مهندسی« صادر کرد. همچنین وزیر راه و شهرسازی معتقد است 
نباید 2 مسوولیت اجرا و نظارت در ساخت و سازها فقط به دست 
یک شخص صورت گیرد زیرا این مساله فساد مالی و اداری به دنبال 
دارد. در برابر، عده یی از نمایندگان مجلس که از نامزدهای هفتمین 
دوره ی انتخابات سازمان نظام مهندسی هستند و منافع خود را در 
همزمانی نظارت و اجرای طرح  های ساخت وساز می بینند مخالف این 
ابلاغیه ی آخوندی بودند و مخالفت خود را با اعمال فشار سیاسی بر 

وی نشان دادند. 
 معیارهایی واقعی برای سنجش عملکرد 

وزارت راه و شهرسازی
»مهرداد بائوج لاهوتی« عضو کمیسیون عمران مجلس ضمن تاکید 
بر اینکه مجلس نباید جای بروز رفتارهای تلافی جویانه ی نمایندگان 

باشد، گفت: عملکرد دوساله ی وزیر راه و شهرسازی قابل قبول است و 
باید با شرایط موجود و نه شرایط ایده آل آن را ارزیابی کنیم. در حال 
حاضر دولت در شرایط ایده آلی قرار ندارد و نمی توان انتظار عملکرد 
ایده آل را داشت. در حال حاضر دولت در شرایط مالی خوبی قرار 
ندارد. قیمت جهانی نفت در طول بیش از یک سال گذشته افت قابل 
توجهی داشته و نفت 100 دلاری ایران را 40 دلار می خرند بنا بر این 
درآمد کشورمان بسیار پایین آمده است و نمی توان در این شرایط 
انتظار داشت که سرعت پیشرفت فیزیکی پروژه  های عمرانی بالا باشد.

لاهوتی با بیان اینکه درصد تخصیص بودجه ی عمرانی بسیار کم و 
سرعت تزریق آن به دستگاه  های مربوط بسیار کند است، اظهار کرد: 
در طول 2 سال گذشته تخصیص بودجه ی عمرانی به کمترین میزان 
خود رسیده است به طوری که تخصیص 25 درصدی بهترین حالت و 
شرایط برای دستگاه  ها و سازمان  های مربوطه بوده است. باید بپذیرم 
که کار در شرایط بسیار سخت در حال انجام است و وقتی بودجه یی 

نباشد عملکردها هم ضعیف می شود.
وی درباره ی استیضاح آخوندی افزود: اغلب اعضای کمیسیون 
عمران مخالف استیضاح آخوندی هستند و پیش بینی می کنیم 
استیضاح رای نیاورد. نمی توان آخوندی را مقصر و مسوول عملکرد 
ضعیف دولت  های گذشته دانست. مشکلات موجود در حوزه ی حمل 
و نقل و مسکن ریشه در عملکرد مدیران دولت  های گذشته دارد و 
در حال حاضر نزدیک به سه هزار پروژه ی نیمه تمام عمرانی روی 
دست دولت مانده است که حتی راکد ماندن آنها هم هزینه زا است. 
در این شرایط وزیر راه و شهرسازی توانسته بخش خصوصی را برای 
ورود به این پروژه  ها و مشارکت با دولت ترغیب کند و اصلاحاتی در 

قانون برای تسهیل ورود سرمایه گذاران به حوزه  های عمرانی ایجاد 
کند. مشارکت بخش خصوصی در شرایطی که دولت بدهی کلانی 
به پیمانکاران دارد، افزایش یافته است و این اعتمادسازی را مدیون 
عملکرد وزرایی مانند آخوندی هستیم. برای این اقدام موثر آخوندی از 

وی باید تشکر هم بکنیم.
 **مخالفان چه می گویند؟

موافقان استیضاح وزیر راه و شهرسازی هم مهم ترین علت مخالفت با 
حضور آخوندی در راس وزارت راه و شهرسازی به عنوان عمرانی ترین 
وزارتخانه ی کشور را عملیاتی نکردن طرح  ها و برنامه  ها می دانند. 
آخوندی از چهره  های برجسته ی دانشگاهی است و برخی از مدیران و 
معاونان وی هم از مدرسان دانشگاه هستند. مخالفان می گویند این تیم 
هر چند تئوری  های بسیار خوبی برای برنامه  های این وزارتخانه دارد 

اما تاکنون این تئوری  ها به فاز اجرا نرسیده است. 
»سید مهدی  هاشمی« رییس کمیسیون عمران که از امضا کنندگان 
طرح استیضاح وزیر راه و شهرسازی است، با بیان اینکه آخوندی 
فرصتی برای دفاع از عملکرد خود در مجلس ندارد، گفت: انتقاد ما از 
عملکرد وزیر راه و شهرسازی برای کند بودن ساخت وسازها و کم بودن 
درصد پیشرفت فیزیکی پروژه  ها نیست بلکه ما به مدیریت وزیر انتقاد 

داریم و این گونه مدیریت  ها مورد قبول ما نیست.
وی تصریح کرد: ما به وضعیت مالی دولت و میزان تخصیص 
بودجه ی عمرانی به طور کامل اشراف داریم. استفاده از بودجه  ها برای 
بخش  های دیگر، ضعف مدیریت و کاهش نیافتن میزان حوادث جاده 
یی، هوایی و ریلی ربطی به تامین اعتبارات و کاهش درآمدهای دولت 
ندارد. من در چند جلسه ی استیضاح حضور داشتم و به طور دقیق از 
عملکرد آقای آخوندی در طول 2 سال گذشته آگاه هستم و معتقدم 
وزیر راه و شهرسازی به دلیل ضعف مدیریتی که در طول 2 سال 

گذشته داشته، استیضاح می شود.
نزدیک به یک هفته ی دیگر موعد برگزاری جلسه ی رسمی استیضاح 

آخوندی است. 
تاکنون نمایندگان مجلس وزیر علوم دولت یازدهم را با استیضاح 
به اصطلاح انداخته اند و اگر این اتفاق در مورد آخوندی هم بیافتند 

وی دومین وزیری است که در این دولت برکنار می شود.
با  ادغام  از  قبل  ترابری  و  راه  وزیران  اینکه  تامل  قابل  نکته ی 
وزارتخانه ی مسکن و شهرسازی رکورددار بیشترین استیضاح هستند 
و مهم ترین موضوع استیضاح این وزیران هم سقوط هواپیما و لزوم 
بهسازی ناوگان پروازی بوده است؛ موضوعی که آخوندی به طور جدی 
آن را دنبال کرده و در پی خرید هواپیماهای تازه و نوسازی ناوگان 
هوایی بوده است. اکنون وزارت راه و شهرسازی فرایند مذاکراتی را 

با غول  های هواپیماساز برای نوسازی ناوگان هوایی به پیش می برد. 
از دیگر اقدام  ها و برنامه  های مهم وزیر راه و شهرسازی برنامه ریزی 
برای خانه دار کردن 2 دهک اول جامعه است و برای تحقق آن طرح 
»مسکن اجتماعی« در نظر گرفته شده که در مرحله ی جانمایی در 
محدوده ی شهری قرار است. تخلیه ی حباب قیمتی از بازار مسکن 
و کاهش سفته بازی در این بازار هم از سیاست  های وزیر در طول 2 
سال گذشته بوده که در این مورد هم کارنامه قابل قبولی داشته است. 
از دیگر دستورهای کار موثر آخوندی افزایش سرمایه گذاری دولتی  ها 
و غیر دولتی  ها در راه آهن بوده به طوری که حتی رییس جمهوری هم 
تصریح کرده از دولت یازدهم راه آهن به یادگار خواهد ماند. حال باید 

دید نمایندگان چه سرنوشتی را برای آخوندی رقم می زنند.

امروز ، استیضاح وزیر راه و شهرسازی؛ 

استیضاح آخوندی؛ فنی یا سیاسی؟ 

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی(
آگهی مزایده پلاک ثبتی 644/2159 / باقیمانده 288- اصلی بخش پنج قم 

مربوط به پرونده کلاسه 139204030011000013
به موجب پرونده اجرایی کلاس��ه 9200013، له: بانک پاسارگاد قم ، و علیه : موسسه 
گسترش اطلاع رسانی مبلغ به شماره ثبت 727 از ثبت شرکت های قم مستند سند 
رهنی 117932 مورخه 1390/1/9 دفتر خانه اس��ناد رسمی شماره 15 قم ششدانگ 
ثبتی 664/2159/ باقیمانده 288- اصلی بخش پنج قم ثبت شده در صفحه های 182 
و 185 دفتر 104 واقع در قم: شهرک زین الدین خیابان ذوالفقار)کوچه 5( فاز دو- 15 
متری بعثت-12 متری امامت نبش کوچه پلاک 91 طبقه اول متعلق به آقای محمد رضا 

صداقت زاده و خانم مطهرالسادات کریمی از طریق مزایده به فروش می رسد:
حدود و مشخصات پلاک ثبتی 644/2159/ باقیمانده 288 اصلی به مساحت 112/43 

متر مربع:
شمالا: در پنج قمست که قسمت دوم و چهارم غربی و شرقی است بطولهای 2/10 متر 
و 35 سانتی متر و 1/30 متر و 35 سانتی متر و 2/10 متر پنجره و دیواریست به فضای 

خیابان 
شرقا: اول بطول 5/70 متر دیواریست به سرویس پله ، و دوم که شمالی  است بطول 
2/50 متر درب و دیواریست به سرویس پله ، و سوم بطول 10 متر دیواریست به فضای 

کوچه
جنوبا: اول بطول 5/70 متر پنجره و دیواریست به فضای حیاط، ودوم به طور قوسی به 

طول 2/52 متر پنجره و دیواریست به فضای حیاط
غربا: بطول15/70 متر دیوار به دیوار پلاک 643 فرعی از باقیمانده 288 اصلی 

به انضمام پارکینگ ش��ماره دو در طبقه اول قطعه شش تفکیکی به مساحت 13/56 
مترمربع با حدود به شرح ذیل:

شمالا: به طول 2/75 متر به خیابان 12 متری
شرقا: اول به طول 1/41 متر دیواریست به سرویس پله دوم به طول 3/50 متر درب و 

دیواریست به قطعه 4 تفکیکی )انباری(
جنوبا: به طول2/75 متر به دیوار قطعه اول تفکیکی 

غربا: به طول 4/95 متر به قطعه 5 تفکیکی )پارکینگ شماره یک (
به انضمام انباری واقع در شمال قطعه یک تفکیکی به مساحت 4/14 متر قطعه چهار 

تفکیکی با حدود و مشخصات به شرح ذیل:
شمالا: به طول1/20 دیواریست به سرویس پله 

شرقا: به طول 3/18 متر دیواریست به سرویس پله
جنوبا: اول به طول 0/5 متر دیواریست به سرویس پله دوم به طول 0/82 متر به دیوار 

قطعه یک تفکیکی
غربا: به طول 3/50 متر درب و دیواریست به پارکینگ شماره دو قطعه شش تفکیکی 

ضمنا از پارکینگ شماره دو قطعه شش تفکیکی حق عبور دارد.
حقوق ارتفاقی: طبق قانون تملک آپارتمان ها 

مشخصات مورد مزایده طبق نظریه کارشناسی:
آپارتمان مورد بازدید دارای اسکلت فلزی و سقف تیرچه-پنجره های پی وی سی – نمای 
س��اختمان آجر و سنگ دارای س��الن پذیرایی آشپزخانه اوپن کاشی با کابینت ام دی 
اف- اتاق خواب کف ساختمان سرامیک- سفید کاری بدنه و سقف ابزارزنی و سقف – 
دیوارهای سالن و اتاق خواب ها از کاغذ دیواری پوشیده شده گرمایش ساختمان پکیج 
با رادیاتور و س��رمایش آن کولر گازی اس��ت داخل سالن پذیرایی یک دستگاه شومینه 

مشاهده می شود.
آپارتمان دارای آب و برق و گاز و تلفن اختصاصی می باشد.

نظریه کارشناسی:

آپارتمان مورد بازدید به وسعت 112/43 مترمربع به انضمام 13/56 مترمربع پارکینگ و 
4/14 مترمربع انباری و مراتب فوق و در نظر گرفتن قدمت ساختمان و تاسیسات درحال 
حاضر از قرار متر مربعی 20/000/000ریال جمعا به مبلغ 2/248/600/000 ریال ارزیابی 

گردیده است.
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 روز سه شنبه مورخ 1394/8/12 در اجرای 
ثبت قم واقع در خیابان ساحلی انجام می شود. مزایده از مبلغ پایه 2/248/600/000 ریال 
)دو میلیارد و دویست و چهل و هشت میلیون و ششصد هزار ریال( شروع و به بالاترین 
قیمت فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد برمبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود درضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب وبرق 
و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده 
برنده مزایده خواهد بود. خریداران می بایست مبلغ پایه را بعنوان سپرده شرکت در مزایده 
به حساب این اداره واریز نمایند و در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت 
به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با 
تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل درهمان محل و ساعت 

انجام می شود وحقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.
مسئول واحد اجرای ثبت اسناد قم – مهدی روز خوش

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم
موجب اجراییه صادره از شعبه 35 شورای حل اختلاف قم که در اجرای احکام به شماره 
11/94ج/216 ثبت گردیده له محمد علی میلانی و علیه سید علی برقعی که محکوم علیه 
محکوم است به اعمال بند 2 م 45 ق.ا.ا.م در حق محکوم له که محکوم له که کارشناس 

اموال را به شرح ذیل ارزیابی نموده:
1- یک عدد کابینت حدود90 سانت ارتفاع و در حدود 60 سانت عرض و حدود 1/80 
متر طول که 3 درب دارد و یک درب آن بصورت 4 کشویی می باشد کارکرده مستعمل 

بارزش 160/000 تومان 
2- یک عدد کابینت نصب در دیوار 4 درب  حدودا به عرض 30 س��انت و طول 1/80 

سانتی متر و ارتفاع 70 سانت کارکرده مستعمل بارزش 140/000 تومان 
3-  یک عدد کابینت دو درب در پایین و بالای آن یک ویترین شیشه ای و یک درب 

کارکرده مستعمل بارزش 100/000 تومان 
4- یک عدد میز ناهار خوری کابینتی که پایه های آن دو درب می باشد بارتفاع حدود 
60 سانت و صفحه ای روی آن حدود 1*2 متر طول و عرض که درحدود 5*45 سانت 

از کنار قسمتی از صفحه بریده شده است مستعمل کارکرده بارزش 50/000 تومان 
5- یکدست مبل هفت نفره راحتی کرم رنگ مستعمل کارکرده بارزش 70/000 تومان 

6- 2 عدد میز چوبی وسطی مبل کارکرده مستعمل بارزش 20/000 تومان 
قیمت پایه اموال مذکور جمعا بنظر اینجانب بملغ 540/000 تومان 

ک��ه مقرر گردیده اموال فوق الذکر در تاریخ 94/08/11 س��اعت 9 الی 9/30 صبح به 
آدرس قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی 
اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از اموال 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده 
بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قمیت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید 
ده درصد ارزش مزایده را فی المجلس و الباقی را قبل از یکماه پرداخت نماید. این آگهی 
یک نوبت دریکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد 

مراجعه نمائید.
حسن کاظمی – دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 

عضو هیأت مدیره انجمن شرکت های ساختمانی: 

فعالیت های آخوندی نظام مهندسی کشور را 
از انفعال خارج کرد 

یک عضو هیأت مدیره انجمن ش�رکت های ساختمانی گفت: فعالیت های وزیر 
راه و شهرس�ازی نظام مهندسی کشور را از انفعال خارج کرد و دست رانتخواران 

و متخلفان را از آن کوتاه کرد. 
عبدالمجید سجادی  با اشاره به اعلام وصول طرح استیضاح وزیر راه و شهرسازی از سوی 
هیأت رییس��ه مجلس شورای اس��لامی، اظهار داشت: به نظر می رسد استیضاح وزیر راه و 
شهرس��ازی بیشتر چوب لای چرخ گذاش��تن اقدامات مثبت و سازنده ای باشد که عباس 
آخون��دی در جهت رفاه حال عمومی مردم و کاربران جاده ها، س��اخت و س��ارها، ایمنی، 
راهسازی، جاده سازی و غیره در پیش گرفته است. وی با اشاره به سوابق کاری و اجرایی خود 
در نظام مهندسی کشور، افزود: نظام مهندسی طی سال های گذشته به معنای واقعی کلمه 
از کار افتاده بود و بی ارزش شده بود، به طوری که تعدادی افراد رانتخوار و متخلف که تنها 
به منافع خود فکر می کردند و مهندسان جوان کشور را به بازی گرفته بودند، در آن فعال 
بوده و با استفاده از این مهندسان جوان جیب خود را پر می کردند.  سجادی نائینی ادامه 
داد: اما وزیر راه و شهرس��ازی دست آنها را کوتاه کرد، به طوری که از مجموع 25 نفر عضو 
هیأت مدیره سازمان نظام مهندسی هم اینک 13 نفر آنان رد صلاحیت شده و پرونده های 
بقیه نیز در دست بررسی و رسیدگی است؛ نظام مهندسی کشور 20 سال در خواب بود و 
امروز با فعالیت ها و اقدامات آخوندی تکانی خورده و شرایط آن روبه بهبود است. این عضو 
هیأت مدیره انجمن شرکت های ساختمانی خاطرنشان کرد: در سایر حوزه های مرتبط به 
وزارت راه و شهرسازی نیز وضعیت به همین منوال است و شاهد پویایی، تحرک، روزآمدی و 
بهبود امور هستیم. وی در ادامه با پیش کشیدن بودجه های دو سال گذشته این وزارتخانه، 
تصریح کرد: میانگین بودجه ای وزارت راه و شهرسازی تنها 3 درصد اعتبارات مورد نیاز اجرای 
پروژه ها و انجام فعالیت ها بوده و با این اوصاف قطعا آنچه نمایندگان مجلس می خواهند به 

اجابت نخواهد رسید.
سجادی اضافه کرد: علاوه بر آن، پولی که در اختیار این وزارتخانه قرار گرفته در وهله نخست 
باید صرف بدهی های دوران ریاست جمهوری احمدی نژاد می شد که به آخوندی به ارث 
رسیده است و در چنین شرایطی پیش کشیدن طرح استیضاح از سوی برخی از نمایندگان 
خانه ملت جای تعجب دارد. وی در پایان، وزارت راه و شهرسازی را از معدود وزارتخانه های 
کشور برشمرد که در فکر کار کردن بوده و روند اجرایی و عملکردی آن رو به رونق و مثبت 

بوده است. 

دلیل گرانی آب 10 تا 30 درصد چه بود؟ 
تمام قیمت محصولات به دلیل وجود تورم س�الانه تعدیل پیدا می کند، اما این 
مساله برای آب تاکنون محقق نشده بود، لذا می توان گفت که این افزایش قیمت 

منطقی بوده است.
معاون وزیر نیرو در امور برنامه ریزی و اقتصادی گفت: قیمت آب از اول مهرماه به صورت 
پلکانی برای مشترکین زیر الگوی مصرف 10 درصد و برای مشترکینی که مصرف بالایی 

نسبت به الگوی مصرف دارند 30 درصد افزایش یافت.
علیرضا دائمی با بیان این که قیمت آب دو سال است که هیچ تغییری نداشته است اظهار 
کرد: این مساله که گفته می شود قیمت آب برای تمامی مشترکین 30 درصد افزایش یافته 

است صحت ندارد.
وی ادامه داد: تمام قیمت محصولات به دلیل وجود تورم سالانه تعدیل پیدا می کند، اما این 
مساله برای آب تاکنون محقق نشده بود، لذا می توان گفت که این افزایش قیمت منطقی 

بوده است.
معاون وزیر نیرو در امور برنامه ریزی و اقتصادی با بیان این که 70 درصد مش��ترکین زیر 
الگوی مصرف قرار دارند، اظهار کرد: تنها 30 درصد مشترکین جزو مشترکین پرمصرف به 

حساب می آیند.
پیشتر معاون برنامه ریزی و توسعه شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گفته بود که قرار 

است تعرفه آب افزایشی 15 درصدی داشته باشد.
علی اصغر قانع در خصوص میزانافزایش تعرفه های آب گفت: قرار است که میزان تعرفه ها 
برای مش��ترکین پرمصرف 15 درصد و برای مش��ترکینی که در سطح الگوی مصرف 
هستند 10 درصد افزایش یابد که البته باید گفت این میزان پاسخگوی نیازهای صنعت 

آب نیست.
وی ادامه داد: متاسفانه افزایش تعرفه ها آنطور که باید قابل توجه نیست و می توان گفت برای 
مشترکینی که در سطح الگوی مصرف هستند در واقع با 10 درصد افزایش هیچ تفاوتی ایجاد 
نمی شود. معاون برنامه ریزی و توسعه شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با بیان این که 
در حال حاضر قیمت فروش هر مترمکعب آب 300 تومان و قیمت تمام شده تولید 1000 
تومان است، اظهار کرد: با توجه به فاصله بین قیمت تمام شده و میزان فروش باید گفت که 

این میزان افزایش مثمرثمر نیست.
قانع با اشاره به پیشنهاد خود برای رفع مشکلات صنعتی آبی کشور اظهار کرد: دولت باید در 
یک برنامه پنج ساله قیمت آب را برای مصرف کنندگان به قیمت تمام شده برساند، چرا که 

تنها در غیر این صورت تبعات و مشکلات صنعت آب کاهش می یابد.
به گفته وی در نهایت باید شرایط کشور به گونه ای باشد تا قیمت تمام شده از مشترکین 

آب دریافت شود.

با اعلام وصول اس�تیضاح عباس آخوندی وزیر راه و 
شهرس�ازی از سوی هیأت رئیس�ه مجلس موجی از 
حمایت از عملک�رد این عضو کابینه یازدهم در میان 
نمایندگان مجلس، استادان دانشگاه و فعالان اقتصادی 

راه افتاده است.
 به اعتقاد این افراد، آخوندی در دوره مسئولیت خود عملکرد 
قابل قبولی از خود نشان داده و برهمین اساس باید فرصت داد 
تا وی برنامه های خود را به سرانجام برساند. درحالی بخشی از 
عملکرد وزیر راه و شهرسازی مورد انتقاد برخی از نمایندگان 
مجلس است که بخش عمده ای از مشکلات موجود میراث 
دولت گذشته است. به طوری که طرح مسکن مهر با ایجاد 
تعهدات سنگین مانع از اجرای سایرطرح های مسکنی دولت 
ش��ده اس��ت. همچنین در عرصه حمل و نقل نیز یکسری 
مش��کلات به محدودیت های اعمال شده از طریق تحریم ها 

ربط دارد.
وزارت راه و شهرسازی به دور از هرگونه شعار اقدام 

کرد
نایب رئیس مجلس ش��ورای اسلامی گفت: ما در گذشته 
اشتباهی استراتژیک داشتیم و گمان می کردیم باید در امور 
زیرس��اخت و حمل و نقل، دولت متولی امور باشد در حالی 

ک��ه کاری که وزارت راه و شهرس��ازی ام��روز انجام می دهد 
درس��ت است و باید بستر را برای ورود سرمایه گذاران بیش 
از پیش فراهم کرد.حجت الاسلام محمدحسن ابوترابی فرد 
ضمن تشکر از وزیر راه و شهرسازی به دلیل برگزاری همایش 
فرصت های سرمایه گذاری در حمل ونقل، مسکن و شهرسازی 
تأکید کرد کاری که امروز وزارت راه و شهرسازی انجام داده 
اس��ت به دور از هرگونه شعار اقدامی عملی در جهت تبیین 
نقشه راه برای ورود سرمایه گذاران در پروژه های حمل و نقل، 

مسکن و شهرسازی است.
پیشرفت طرح های نیمه تمام

رئیس کمیس��یون ساخت و خدمات فنی و مهندسی اتاق 
ای��ران افزود: آخوندی از وزیرانی اس��ت که براس��اس دانش، 
تخصص و تجربه انتخاب شده و برهمین اساس مدیری قوی 
و توانا است. وی، نهایی کردن طرح های نیمه تمام کشور را از 
اقدامات مثبت وزیر راه و شهرس��ازی دانست و اظهار داشت: 
به همت آخوندی طرح های مسکن مهر تکمیل شد ضمن 
آنکه سایر طرح های عمرانی کشور نیز در حال پیشرفت است.

از مدیران انتظار معقول داشته باشیم
نای��ب رئیس اتاق ای��ران و رئیس انجم��ن صادرکنندگان 
خدمات فنی و مهندس��ی ایران با بیان اینکه وزیر راه فردی 

لایق اس��ت، گف��ت: در صورتی که از وزیر راه و شهرس��ازی 
حمایت ش��ود، وی می تواند از دوره گذار سیاسی و اقتصادی 
فعلی به سلامت عبور کند. محمدرضا انصاری اظهار داشت: 
این وزارتخانه امروز گرفتار عوارض بحران ناشی از تحریم ها 
و فشارهای اقتصادی و عملکرد مدیران پیشین آن است که 
به آخوندی به ارث رسیده است. براین اساس باید از مدیران 
انتظارات معقول داشته باشیم.  همچنین رامین قاسمی اصل، 
عضو هیأت علمی گروه مکانیک دانشگاه آزاد اسلامی با بیان 
اینکه در انتخابات دورهفتم سازمان نظام مهندسی وزارت راه و 
شهرسازی برای نخستین بار قانون گرایی را توسعه داد، گفت: 
در این دوره این وزارتخانه بندهای مختلف نظام مهندسی را به 
مورد اجرا گذاشت تا افراد متخصص حوزه ساخت و ساز وارد 

عرصه نظام مهندسی شوند.
عملکرد قابل قبول آخوندی

نماینده قمصر و نطنز و دبیر دوم کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسلامی گفت: عملکرد وزیر راه و شهرسازی با توجه به 
شرایط اقتصادی کشور و مشکلاتی که در خصوص تخصیص 
اعتبارات وجود داشت، خوب و قابل قبول بوده است. محمد 
فیروزی افزود: ادامه فعالیت آخوندی به نفع جامعه و کشور 

است.

از سوی نمایندگان مجلس، استادان و فعالان اقتصادی مطرح شد؛

حمایت بخش خصوصی از  عملکرد وزیر راه و شهرسازی 
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از وضعیت مبهم سرمربی تیم ملی تا گلایه های ستاره بوکس ایران؛

کلاف سردرگم بوکس ایران
در آستانه رقابت های بوکس قهرمانی جهان در دوحه قطر، ناگهان فدراسیون 
بوکس در تصمیمی عجیب و قابل تامل از اعزام تیم بوکس ایران به این رقابت ها 

منصرف شد.
 رقابت های قهرمانی جهان یکی از معتبرترین رویدادها در ورزش بوکس است و حضور 
در آن علاوه بر کسب سهمیه و مدال می تواند تاثیر زیادی بر بالا رفتن تجربه ملی پوشان 

داشته باشد.
با وجود اینکه شانس مدال آوری ایران در این دوره از رقابت های جهانی بالا نبود، ولی 
حضور در این رقابت ها می توانست سبب بالا رفتن تجربه مشتزنانی شود که به سختی 

سهمیه این رقابت ها را بدست آورده بودند.
پیش از این رضا مرداخانی، حسن شاهینی و سجاد محرابی به عنوان ملی پوشان ایران 
در رقابت های آسیایی تایلند با کسب مدال برنز، سهمیه رقابت های جهانی را نیز بدست 

آورده بودند.
البته بنابر گفته  اعضای فدراسیون بوکس حسن شاهینی به دلیل مصدومیت رقابت های 
قهرمانی جهان را از دست داده و فدراسیون نیز تمایلی به حضور تنها دو مشتزن در این 

رقابت ها نداشته است.
اما مش��تزنان ایران که با انگیزه فراوان در رقابت های قهرمانی آسیا حضور پیدا کردند 
و توانستند با کسب مدال برنز سهمیه رقابت های جهانی را نیز بدست بیاورند، به قطر 

نمی روند تا عملا آب سردی بر پیکر آنها ریخته شود.
اینکه فدراسیون ها حق دارند تیمی را به یک رقابت  بین المللی اعزام کنند یا خیر،  جزو 
حقوق طبیعی و ذاتی فدراسیون هاست، اما اینکه چرا فدراسیون بوکس در این مقطع 
زمانی تصمیم به عدم اعزام ملی پوشانش به یکی از معتبرترین رقابت های بین المللی گرفته 

جای سوال بسیاری دارد.
البته این تنها مورد از اقدامات عجیب فدراس��یون بوکس در مدت زمان اخیر نیست. 
حاشیه های فراوان پیش آمده برای احسان روزبهانی نیز یکی دیگر از مواردی است که 

فدراسیون بوکس با آن روبروست.
روزبهانی که بسیاری او را بهترین بوکسور تاریخ ایران می دانند به گفته خود طی ماه های 

اخیر مورد بی مهری فدراسیون قرار گرفته است.
او که نخستین س��همیه ایران برای بازی های المپیک 2016 را دریافت کرده، پس از 
ماه ها دوری از میادین راهی فینال رقابت های بوکس APB شد و در نهایت با شکست 
مقابل حریف فرانسوی اش کمربند قهرمانی را که خود سال گذشته آن را کسب کرده 

بود از دست داد.
وضعیت مبهم سرمربی تیم ملی نیز یکی دیگر از مواردی است که فدراسیون بوکس 
با آن درگیر است. در حالی که کمتر از یک سال تا آغاز بازی های المپیک 2016 مانده، 
فدراسیون بوکس یک قرارداد 6 ماهه را با ولادیمیر وینکوف امضا کرده که موعد آن آبان 

ماه به پایان می رسد.
ب��ا توجه به اینکه قرار بود ارزیابی نهایی برای مان��دن و یا رفتن ولادیمیر وینکوف بر 
اساس حضور بوکسورهای ایران در رقابت های آسیایی و جهانی تعیین شود، حال باید دید 

فدراسیون بوکس چه تصمیمی را برای سرمربی گری تیم ملی خواهد گرفت.
تقاضای برخی از بوکس��ورها برای حضور در رقابت ها بوکس APB نیز یکی دیگر از 

چالش هایی است که فداسیون بوکس با آن مواجه است.
با توجه به داشتن آورده های مالی بیشتر در صورت موفقیت برای بوکسورهای حاضر 
در رقابت هایAPB، شاهد تقاضای شماری از مشتزنان ایران برای تغییر رشته خود از 

آماتوری به حرفه ای هستیم.
البته به نظر می رسد وجود برخی اخلاف نظرها میان مربی تیم بوکس آماتوری و حرفه ای 
نیز یکی دیگر از مشکلات فدراسیون باشد. حال باید دید عاقبت بوکس ایران با ریاست 
احمد ناطق نوری 78 ساله که از سال 1368 عهده دار ریاست این فدراسیون است چه 

خواهد شد و آیا می توان شاهد موفقیت این رشته در بازی های المپیک بود؟ 

مجید جلالی:

برای انجام چهار تعویض به فیفا نامه می نویسم
سرمربی تیم فوتبال سایپا تهران با بیان اینکه پیشنهادش برای انجام چهار 
تعویض در فوتبال را در قالب نامه ای به فیفا ارسال می کند، گفت: انجام این 

چهار تعویض مخصوص مسابقاتی است که 120 دقیقه ای می شود. 
مجید جلالی درباره پیشنهاداتش برای فوتبال از 20 نفره شدن لیست تیم ها برای 
هر مسابقه تا انجام چهار تعویض در هر دیدار، با بیان مطلب فوق اظهار کرد: لیستی 
که هر تیم برای مسابقاتش می دهد، 18 نفره است. پیشنهاد من این بوده که برای 
هر مس��ابقه 20 نفر در لیس��ت قرار بگیرند زیرا در سخت ترین شرایط مربیان وادار 
می شوند دو بازیکن دیگر را به لیست خود اضافه کنند که این دو بازیکن قطعا جوان 

خواهند بود. 
وی افزود: وقتی یک بازیکن جوان روی نیمکت می نشیند، حرارت و سختی لیگ را از 
نزدیک لمس می کند و همین مساله در پیشرفت و بالارفتن انگیزه او تاثیر زیادی دارد. 

این پیشنهادم نه به کسی آسیب می زند و نه به ضرر فوتبال است.
 سرمربی تیم فوتبال سایپا تهران اضافه کرد: اتفاقا این مساله برای بازیکنان جوان هم 
بهتر است. حالا هر دلیلی که برای مخالفت می آورند را کنار پیشنهاد من بگذارند. فکر 

می کنم این موضوع صرفا به سود فوتبال است. 
وی درباره پیشنهاد چهار تعویض در هر مسابقه که مغایر با قوانین فیفا است، تاکید 
کرد: نظرم درباره انجام چهار تعویض روی مسابقات حذفی و مسابقاتی است که به 120 
دقیقه کشیده می شود. باید به تیم ها اجازه داد یک تعویض بیشتر در دیدارهای 120 
دقیقه ای داشته باشند. ما می توانیم نه تنها در لیگ برتر که حتی در مسابقات بین المللی 

و آسیایی هم این قانون را داشته باشیم.  
جلالی در ادامه خاطرنشان کرد: برای 90 دقیقه در فوتبال سه تعویض داریم یعنی 
هر 30 دقیقه یک تعویض. خب وقتی مسابقه به 120 دقیقه کشیده می شود، در واقع 
می توانیم یک تعویض بیش��تر داشته باشیم. من این پیشنهاد را در نامه ای برای فیفا 

می نویسم.
 وی درباره اینکه انجام چهار تعویض با قوانین فیفا همخوانی ندارد و احتمال مخالفت 
با این پیشنهاد بالاست، خاطرنشان کرد: همیشه وقتی می خواهید تغییراتی ایجاد کنید، 
همه آنرا قبول نمی کنند. در کنار هر تغییری مقاومتی هم هس��ت. در کنار انجام هر 
تغییری یکسری مزایا و یکسری چالش هست ولی باید دید که آیا آن تغییر در مجموع 

منطقی هست یا خیر. 
 سرمربی تیم فوتبال سایپا تهران در پاسخ به این پرسش که چرا با وجود پیشنهاد 
تغییر تعداد بازیکنان روی نیمکت، سازمان لیگ از اجرای آن امتناع می کند؟، تصریح 
کرد: من این پیش��نهاد را سال گذشته به س��ازمان لیگ دادم و حتی چندبار با خود 
مهدی تاج رئیس سازمان لیگ هم صحبت کردم. ایشان کاملا موافق این طرح است 

ولی نمی دانم چرا اجرایی نمی شود. حتما ایشان مشکلاتی دارد. 

واکنش فغانی به سلب قضاوتش 
در لیگ قهرمانان آسیا

داور بین الملل�ی فوتبال ایران گرفته ش�دن قضاوت دی�دار تیم های الهلال 
عربستان و الاهلی امارات در مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا از سوی 

کمیته داوران AFC را به صلاح خود دانست.
 به دنبال اعتراض مسئولان فوتبال عربستان مبنی بر تغییر تیم داوری ایرانی برای 
برای دیدار برگشت تیم های الهلال این کشور و الاهلی امارات در مرحله نیمه نهایی 
رقابتهای لیگ قهرمانان آس��یا، کمیته داوران AFC تصمیم به تغییر تیم داوری 
گرفت تا بدین ترتیب علیرضا فغانی قضاوت این بازی حس��اس را بر عهده نداشته 

باشد.
 علیرضا فغانی این خبر را تایید کرد و در پاس��خ به این پرسش که آیا فکر نمی کنید 
قربانی مسایل سیاسی اخیر بین ایران و عربستان شده اید؟، گفت: این تغییر به صلاح 

من بوده است.
 داور ایرانی قضاوت کننده در فینال جام ملت های آس��یا، حاضر به گفتگوی بیش��تر 
درباره این واکنش کمیته داوران کنفدراسیون فوتبال آسیا در قبال درخواست مسئولان 

عربستانی نشد.

نفت تهران هم مشکی پوش شد
ش�اگردان علیرضا منصوریان به مناسبت گرامیداش�ت یاد مرحوم "هادی 
نوروزی" در دیدار دور یک ش�انزدهم جام حذفی با لباس مش�کی به میدان 

می روند.
به منظور گرامیداش��ت یاد و خاطره زنده یاد هادی نوروزی، کادر فنی و بازیکنان نفت 
تهران با پیراهن های مشکی منقش به عکس همبازی سابقشان به میدان پای خواهند 

گذاشت و کادر فنی تا پایان بازی این لباس ها را به تن خواهد داشت.
 همچنین قرار است 60 عدد از پیراهن های تیم نفت تهران که منقش به تصویر هادی 

نوروزی است به تماشاگران حاضر در ورزشگاه تختی اهدا شود.
 علیرضا منصوریان، سرمربی تیم نفت تهران هم ضمن دعوت از لیدرهای دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس برای حضور در ورزشگاه تختی به منظور مشایعت در این مراسم، 
بنر بزرگی را سفارش داده تا در ورزشگاه نصب شود که منقش به تصویر مهاجم فقید 

پیشین نفتی هاست.

محمد بنا با همان انگیزه، جدیت و هر از گاهی شوخی  با شاگردان خود اولین تمرین 
تیم ملی را در فضایی شاد پشت سر گذاشت و نشان داد آمده تا کشتی فرنگی را 

دوباره به روزهای اوجش بازگرداند.
 نخستین تمرین تیم ملی کشتی فرنگی پس از روی کار آمدن مجدد محمد بنا به عنوان 

سرمربی در خانه کشتی شماره یک تهران برگزار شد.
 اهمیت این موضوع تا جایی بود که تعداد زیادی از خبرنگاران و دوربین های تلویزیونی را به 
خانه کشتی شماره یک مجموعه ورزشی آزادی کشاند تا به متن و حواشی بازگشت محمد 
بنا پس از 17 ماه دوری از تیم ملی بپردازند.  بنا به محض ورود به محل تمرین برخورد بسیار 
گرمی با اهالی رسانه و شاگردان خود داشت و خوشحالی او و شاگردانش از بابت این اتفاق به 
خوبی در چهره آن ها پیدا بود.    بنا در ابتدای تمرین در میان حلقه شاگردانش حضور پیدا 
کرد و خطاب به آن ها گفت:"هیچ ناراحتی بابت نتایج گذشته نداشته باشید. مطمئن باشید 
می توانیم با کمک هم دوباره کشتی فرنگی را به روزهای اوج خود بازگردانیم. فقط 317 روز 
تا المپیک زمان داریم و متاسفانه زمان های زیادی را از دست داده ایم. شرایط حال حاضر 
با 4 سال پیش از زمین تا آسمان متفاوت است اما باید تلاش کنیم تا همه چیز را به قبل 
بازگردانیم"  بنا که مثل همیشه سعی می کرد با حرف هایش انرژی مثبت به تیم تزریق کند 

صحبت هایش را اینگونه ادامه داد: "اگر با هم یکی شویم و فعل خواستن را به خوبی صرف 
کنیم باز هم می توانیم شرایط خوبی را بر تیم ملی حکم فرما کنیم. باید همه یا علی بگوییم و 

دست در دست هم دهیم تا باز هم کشتی فرنگی را به جایگاه شایسته اش برسانیم"
 سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی که توانست این تیم را به نتایج خیره کننده در المپیک 
2012 برساند و سه مدال طلای ارزشمند را نصیب کشتی فرنگی ایران کند در همان ابتدای 
کار خطاب به شاگردانش تاکید کرد: "همگی باید آزمون های سختی را پشت سر بگذارید 
تا به موفقیت برسید. من فقط یک مشت کشتی گیر باانگیزه و پرتلاش می خواهم. به خدا 

می توانیم خیلی زیبا این مسیر سخت تا المپیک را طی کنیم و به اهداف خود برسیم."
   در ادامه، تمرینات فرنگی کاران در فضایی کاملا شاد برگزار شد و بنا مثل همیشه 
دست هایش را از پشت به هم گره زد و به دقت بر کار تمامی فرنگی کاران نظارت داشت 
و در کنار جدیت همیشگی خود سعی می کرد با شوخی هایش به تک تک فرنگی کاران 
روحیه و انگیزه برای تلاش بیشتر بدهد.  کشتی فرنگی ایران روزهای سختی را برای کسب 
موفقیت دوباره در المپیک ریو در پیش دارد اما او عاشق کشتی است و می گوید: "من دیوانه 
کشتی هستم و فقط با اهتزاز پرچم ایران در المپیک است که خستگی از تنم در می رود 

نه هیچ چیز دیگر" 

بسکتبال  ملی  تیم های  سازمان  سابق  رییس 
بلاتکلیفی 8 ماهه این فدراسیون در سال گذشته را 
اصلی ترین دلیل قهرمان نشدن ملی پوشان در آسیا 

دانست.
محمدرضا مشحون درباره عملکرد تیم ملی بسکتبال اظهار 
کرد: شایستگی و توان ملی پوشان ما بیشتر از مدال برنز است 
و مطمئنا با اینکه این افتخار توسط این قهرمانان به دست 
آمده، ما و خود آن ها نیز راضی نیستیم چرا که همیشه به 
دنبال قهرمانی هستیم. با این حال معتقدم ما قبل از این 
تورنمنت و در ایران باختیم. فدراسیونی که تا 8 ماه تکلیفش 
مشخص نباشد و بهترین زمان آماده سازی برای انتخاب 
سرمربی و برنامه های تیم ملی را از دست بدهد مطمئنا 

نتیجه ای اینچنینی کسب خواهد کرد.
مدیر سابق تیم های ملی بسکتبال ادامه داد: بهترین زمان 
برای مشخص شدن سرمربی تیم ملی و انجام برنامه ریزی 
و مهیا کردن اردوهای تدارکاتی خارجی به دلیل دیر برگزار 
شدن انتخابات از دست رفت و فدراسیون در دو ماه سرمربی 
انتخاب کرد، تدارکات چید و راهی مسابقه های قهرمانی آسیا 
شد. ما می توانستیم در تورنمنت های مختلف اروپایی شرکت 
کنیم و تیم مان را خیلی بهتر و هماهنگ تر عازم مسابقه ها 
کنیم اما این اتفاق نیفتاد. با این حال از همه ملی پوشان تشکر 
می کنم که با این محدودیتی که داشتند درخشیدند و با 

اینکه شایسته جایگاه بهتری بودند به مدال برنز رسیدند.
مشحون در پاسخ به این سوال که عملکرد باوئرمان را چطور 

ارزیابی می کند بیان کرد: آقای باوئرمان کارنامه خیلی خوبی 
دارد و تیم ملی ایران را نیز به خوبی شناخته است. بهترین 
نفرات را نیز برای مسابقه ها انتخاب کرد که جای هیچ شک 
و شبهه ای در آن وجود نداشت. من در دو مورد کاری با 
او موافق نبودم اما بزرگ ترین کاری که در بسکتبال ایران 
انجام داد، اجازه نداد قهرمان سالاری در تیم ایجاد شود و همه 
بازیکنان در جریان مسابقه نقش داشتند. مثل مربیان قبلی 
تنها با چند بازیکن مسابقه نمی داد و در تمام رقابت ها 12 

ملی پوش ایران در زمین بودند.
او افزود: من در دو موردی که با او مخالف هستم یکی 
تعویض های زیادش است و دوم ضعف تیم ملی در حمله. به 
نظر من باوئرمان با فرهنگ ورزشکار ایرانی هنوز آشنا نشده 
بود. برای ورزشکار ایرانی جا نیفتاده که چند دقیقه در زمین 
باشد، تعویض شود و دوباره به میدان برود. بازیکن ایرانی در 
دقایق طولانی خودش را نشان می دهد و تاثیرگذار است. این 
به دلیل زمان کوتاهی بود که باوئرمان در اختیار داشت وگرنه 
او مربی بزرگی است و مطمئنا اگر زمان بیشتری داشت این 
را نیز متوجه می شد. دفاع تیم ملی خیلی خوب بود اما ما در 
کار حمله ضعیف بودیم و نتوانستیم آنچنان که باید خودمان 

را نشان دهیم.
مشحون ادامه داد: ما با چینی رقابت کردیم که 4 سال 
آن ها  رفت.  پیش  حمایت  با  و  داد  انجام  سرمایه گذاری 
برنامه ریزی کرده بودند تا سهمیه المپیک بگیرند اما ما 
که  شرایطی  بهترین  در  و  داشتیم  فرصت  ماه  دو  تنها 
بسکتبالیست های ما می توانستند آماده مسابقه ها شوند همه 
چیز تغییر کرد. ما مدافع عنوان قهرمانی بودیم اما جام ویلیام 
جونز بهترین تورنمنتی بود که در آن شرکت کردیم. به هر 
حال این اتفاق افتاده و با قدرت برای رقابت های بین قاره ای 

آماده خواهیم شد. 

 در پی اظهارات مطرح شده اخیر سرمربی تیم ملی بیانیه ای صادر کرد.
 متن بیانیه سرمربی تیم ملی فوتبال به این شرح است: 

"با توجه به آخرین اتفاقات و اخباری که درباره ادعاها و اتهامات نادرست توسط رییس و 
دبیرکل سابق کمیته اخلاق مطرح شده است، اجبار پیدا کردم تا موارد ذیل را بیان کنم:

1-واضح است که یک بار دیگر این حملات شخصی نادرست که به دفعات رخ داده، طبق 
روال همیشه با اردوی تیم ملی و یک بازی مهم و تعیین کننده که وظایف ملی ما نیز در آن 

دخیل است، همزمان شده است.
2- این برخورد و حملات سیتسماتیک به فضای تیم ملی تنها یک هدف دارد و آن نیز 
مختل کردن آماده سازی و همینطور نتایج تیم ملی است و این امر نیز در راستای آسیب 

وارد کردن به اعتبار، وجاهت و خوش نامی سرمربی تیم ملی صورت می گیرد.
3- معمولا پاسخ ما مقابل اینگونه اتفاقات بی تفاوتی و خونسردی است و حتی مهمتر از آن 
با تمرکز بیش از پیش بر وظایف خود در قبال منافع تیم ملی و خدمت به توقعات و آرزوهای 

هواداران فوتبال ایران پاسخگو هستیم.
4- تازه ترین توهینها و اتهامات بی پایه مطرح شده نشانگر ناامیدی و یأس است. هیچ 
شکی وجود ندارد که این وقایع نیز بخشی از کمپینی است که در گذشته اتفاق افتاد که 
توسط همان افراد و منابع ساخته و پرداخته شده بود؛ افرادی که کاملا سرگرم بازیهای 
کوچک قدرت هستند و این کارها بخشی از جبهه گیریهای شخصی در راه رسیدن به 

منافع نامشخصشان است.
5- در صورتی که اعضای سابق کمیته اخلاق به صورت عمومی عذرخواهی نکرده و از 
اتهامهای مطرح شده عقب نشینی نکنند و ادعاهای اشتباه خود را درباره اتهامهای فساد که 
علیه من مطرح کرده بودند، پس نگیرند اینجانب بعد از بازی مقدماتی جام جهانی برابر عمان 
به صورت کامل در خدمت اهالی رسانه و افکار عمومی خواهم بود تا یک بار برای همیشه 
این پرونده ناراحت کننده و تاسف برانگیز را در راستای به چالش کشیدن حقایق، ارزشها و 

اصول اخلاقی افراد مذکور شفاف سازی کنم.

بنا در حلقه شاگردانش چه گفت؟

مشحون: بسکتبال در ایران باخت نه در چین!

کی روش بیانیه صادر کرد

دبیر هیئت ورزش های ناشنوایان استان قم:

اعزام فوتبالیست های قمی به بازی های 
ناشنوایان آسیا و اقیانوسیه

دبیر هیئت ورزش های ناش�نوایان استان قم از اعزام فوتبالیست های قم به 
رقابت های فوتبال بازی های 2015 قهرمانی آسیا و اقیانوسیه خبر داد.

سیدوحید غیاثی گفت: کشور چین تایپه میزبانی رقابت های ورزشی سال 2015 آسیا و 
اقیانوسیه را بر عهده دارد و این دوره از مسابقات از یازدهم مهرماه با حضور ورزشکاران 

کشورهای مختلف قاره کهن انجام می شود.
 وی ادامه داد: ورزشکاران شرکت کننده در این دوره از بازی های ورزشی ناشنوایان آسیا 
و اقیانوس��یه در رشته های گوناگون و در دو بخش تیمی و انفرادی با یکدیگر به رقابت 
می پردازند تا برترین ها مش��خص شوند، در حالی که از کشورمان نیز یک کاروان بزرگ 

راهی این رقابت ها شده است. 
دبیر هیئت ورزش های ناش��نوایان اس��تان قم اضافه کرد: در واقع این هشتمین دوره 
بازی های قهرمانی ناشنوایان آسیا و اقیانوسیه به شمار می رود که در سال 2015 به میزبانی 
کشور چین تایپه به انجام می رسد و فوتبالیست های قم در قالب نخستین گروه از کاروان 

ورزشی ایران راهی این رقابت ها شدند. 
وی با بیان اینکه کاروان ورزشی کشورمان با عنوان ثامن الائمه )ع( به بازی های ناشنوایان 
آسیا و اقیانوسیه اعزام شده است، تصریح کرد: نخستین گروه از کاروان ورزشی ثامن الائمه 
)ع( شامل کادر سرپرستی و اعضای تیم ملی فوتبال بودند که عازم هشتمین دوره این 

رقابت ها شدند. 
غیاثی خاطرنشان کرد: با تصمیم نهایی کادر فنی تیم ملی فوتبال ناشنوایان و فدراسیون 
ورزش های ناشنوایان، این تیم با 20 بازیکن راهی چین تایپه شد، در حالی که برادران علی 

و سیاوش زینالوند به نمایندگی از ناشنوایان فوتبالیست قم این تیم را همراهی می کنند.
 وی با اش��اره به نفرات عضو تیم ملی فوتبال در این دوره از مسابقات افزود: این تیم با 
ترکیب اکبر صادقی، حسین کاظمی، محمد پرگر، علیرضا بسیج، سیدامیر حسینی، رضا 
سلیمی، مظاهر شیرزاد، عبدالمهدی هاموری و علی زینالوند در رقابت های این دوره به 

میدان می رود.
 دبیر هیئت ورزش های ناشنوایان استان قم اضافه کرد: همچنین محسن فرضی، احسان 
شیخ ممو، مسلم طاهرپور، سیاوش زینالوند، ایمان محبی، مرتضی عباسی، مصطفی رحیم 
فردوس نژاد، ایمان سلیمانی، رضا رجائی نژاد، امین دهقان و اسماعیل عربلو دیگر نفراتی 

هستند که ترکیب تیم ایران را در این دوره تشکیل می دهند.
 وی به کادر فنی تیم ملی اعزامی کشورمان به این رقابت ها اشاره کرد و گفت: فرهاد 
س��لکی به عنوان سرپرست، عبدالصمد سالک زمانی به عنوان سرمربی و قادر تیموری، 
سجاد کرمی و محمدرضا خدری مربیان تیم ملی در این دوره از رقابت های فوتبال آسیا 

و اقیانوسیه هستند. 
غیاثی با بیان اینکه هشتمین دوره بازی های آسیا و اقیانوسیه 2015 از یازدهم تا نوزدهم 
مهرماه در کش��ور چین تایپه برگزار می ش��ود، اظهار کرد: برای نخستین بار است که دو 
فوتبالیست به نمایندگی از هیئت ورزش های ناشنوایان استان قم در بازی های قهرمانی 

آسیا و اقیانوسیه حضور می یابند.
 وی تصریح کرد: پیش از این در رشته  فوتسال از استان قم چند نماینده نظیر سعید 
خلیلی و اس��ماعیل  شاه زید سابقه همراهی تیم ملی فوتسال ناشنوایان را در بازی های 

قهرمانی آسیا و اقیانوسیه دارند و از قضا دو عنوان قهرمانی نیز به ارمغان آورده اند.

رئیس هیئت تنیس قم خبر داد:

قهرمانی تنیسور قمی 
در مسابقات بین المللی جونیور اصفهان

رئیس هیئت تنیس استان قم از قهرمانی تنیسور قمی در مسابقات بین المللی 
جونیور اصفهان خبر داد. 

غلامرضا خانی اظهار داش��ت: مس��ابقات تنیس بین المللی جونیور اصفهان با حضور 
تنیسورهای صاحب نام داخلی و خارجی روز گذشته در اصفهان به کار خود پایان داد و 

تنیسور قمی توانست عنوان نخست این رقابت ها را کسب کند. 
وی افزود: امیرحسین بادی نماینده شایسته تنیس قم موفق شد در دیدار پایانی این 
مس��ابقات برابر حریفی از کشورمان پیروز شود و برای نخستین بار عنوان قهرمانی این 

مسابقات را برای تنیس قم به ارمغان بیاورد.
 رئیس هیئت تنیس استان قم گفت: حضور تنیسورهایی از کشورهای مختلف جهان به 
این رقابت ها اعتبار خوبی بخشیده بود و حضور بادی بر سکوی نخستن این مسابقات نشان 

دهنده ظرفیت های تنیس قم است. 
خانی بیان داشت: بادی در دیدار نهایی برابر محمد کارگران از ایران قرار گرفت و توانست 
با حساب 6 بر 2 در ست اول پیروز شده و در ست دوم نیز در حالی که از حریف پیش بود، 

کارگران از ادامه بازی انصراف داد تا قهرمانی نماینده قم مسجل شود.
 وی عنوان کرد: بادی در نیمه نهایی با نتایج 6 بر یک و 6 بر صفر حریف خود را شکست 
داد و پیش از حضور در نیمه نهایی مقابل ارکین توتونچی و امیر محمد ادب جو از ایران به 

برتری رسید و سپس از سد تنیسوری از مصر عبور کرد. 
رئیس هیئت تنیس استان قم تصریح کرد: به این ترتیب این رقابت با معرفی نفرات 
بر تر به پایان رسید و تنیسورهای کشورمان موفق شدند با کسب عناوین بر تر نمایش 
قابل قبولی را از خود به نمایش بگذارند و صاحب امتیازات جهانی شوند. خانی افزود: 
شانزدهمین دوره رقابت های بین المللی تنیس جوانان زیر 18 سال جونیور به میزبانی 
کشورمان و به مدت یک هفته در مجموعه ورزشی 22 بهمن ارتش اصفهان برگزار 

شد.

لیگ برتر تکواندو؛

شکست یاسین پیشروی قم برابر پاس قوامین 
سرپرست تیم تکواندوی یاسین پیشروی قم از شکست یاسین پیشروی قم 

برابر پاس قوامین در لیگ بر تر تکواندوی نوجوانان کشور خبر داد. 
سید حسین زینال حسینی اظهار داشت: تیم تکواندوی یاسین پیشروی قم که امسال 
در لیگ بر تر نوجوانان کشور حاضر است در هفته سوم این مسابقات برابر حریف خود تن 

به شکست داد. 
وی افزود: در سومین هفته از لیگ بر تر تکواندوی نوجوانان کشور تیم یاسین پیشروی قم 
روز گذشته در خانه تکواندو برابر تیم پاس قوامین قرار گرفت و با نتیجه 7 بر 3 مغلوب شد.

 سرپرست تیم تکواندوی یاسین پیشروی قم گفت: یاسین پیشرو در این مسابقه با وجود 
پیروزی در 3 وزن نتوانست برابر حریف قدرتمند خود عرض اندام کند و در    نهایت دومین 

شکست این فصل خود را پذیرا شد.
 زینال حسینی بیان کرد: یاسین پیشرو در نخستین مسابقه خود در این فصل برابر تیم 
قدرتمند صنایع استیل البرز با وجود یک رقابت نزدیک با نتیجه 6 بر 4 مغلوب این تیم 

شد و فصل را با شکست آغاز کرد.
 وی عنوان کرد: دومین مسابقه یاسین پیشرو با نخستین پیروزی نماینده قم همراه بود 

و تکواندوکاارن نوجوان یاسین پیشرو 7 بر 3 برابر تیم پرنیان تجارت به پیروزی رسیدند.
 سرپرس��ت تیم تکواندوی یاسین پیشروی قم تصریح کرد: تیم های هیئت تکواندوی 
اس��تان فارس، دانش��گاه آزاد، صنایع استیل البرز، پاس قوامین، شورای شهر کرمانشاه، 
مجتمع فرهنگی ورزشی غدیر و پرنیان تجارت حریفان تیم یاسین پیشروی قم در این 

مسابقات را تشکیل می دهند.
 زینال حسینی خاطرنشان کرد: تیم یاسین پیشروی قم در هفته چهارم این رقابت ها برابر 

تیم دانشگاه آزاد اسلامی روی شیهاپ چانگ می رود.

پس از انجام 136 مبارزه؛

بر ترین های کشتی قم مشخص شدند
 کشتی گیران بر تر استان قم بعد از برگزاری 136 مبارزه در دو بخش کشتی 

آزاد و کشتی فرنگی مشخص شدند.
 رقابت های کشتی آزاد و فرنگی قهرمانی استان قم شامگاه یکشنبه به پایان رسید و نفرات 

بر تر اوزان مختلف مشخص شدند و مورد قدردانی قرار گرفتند.
نخس��تین رخداد رسمی هیئت کشتی اس��تان قم در 6 ماهه دوم امسال با برگزاری 

مسابقات انتخابی بزرگسالان استان قم در دو رشته آزاد و فرنگی انجام شد.
با توجه به در پیش بودن مسابقات قهرمانی کشور در ماه های آینده، از سوی کادر اجرایی 
هئیت کشتی مسابقات انتخابی کشتی فرنگی و آزاد قم به مناسبت هفته دفاع مقدس و 

بزرگداشت مرحوم عباس بیطرفان به میزبانی خانه کشتی برگزار شد.
حضور بیش از 100 شرکت کننده مدعی کسب عناوین بر تر و برگزاری 136 مسابقه در 

اوزان مختلف در   نهایت به معرفی نفرات بر تر در دو بخش آزاد و فرنگی انجامید.
21 کشتی گیر فرنگی کار با برگزاری 36 دیدار حساس و تماشایی به کار خود در این 
رقابت ها پایان دادند که حضور فرنگی کاران عنوان دار بین المللی و ملی استان قم در این 
رقابت ها نشان از انگیزه بالای این کشتی گیران برای حضورمقتدرانه در مسابقات قهرمانی 
کشور داشت.مهدی قادری، مهدی مرادحاصلی، محمد رضا رضایی، مهدی آغاز، مهدی 
ابراهیمی، علی زینتی رفاه، ابوالفضل آقا نور و عباس شوکت مداری نفرات بر تر اوزان مختلف 
رقابت های کشتی فرنگی استان قم بودند که با برتری بر سایر رقبای خود موفق به کسب 
عنوان قهرمانی شدند.در رقابت های کشتی آزاد ابراهیم چاقری، زین العابدین آق شادلو، 
رضا سعادت، علی نبوی، علی رضایی، علیرضا ربیعی، جواد نظری، علی اکبر صفرلو و داود 

یارجانعلی توانستند عنوان نخست و قهرمانی را از آن خود کنند.
در پیکارهای رشته آزاد 85 کشتی گیر مدعی کسب عناوین بر تر وزن کشی کرده بودند 

که با بر گزاری 100 مسابقه، نفرات بر تر آن مشخص شدند.

رئیس فدراسیون والیبال:

برای تغییر کواچ عجولانه تصمیم نمی گیریم

  رئیس فدراسیون والیبال ایران بابیان اینکه مربیان 
زیادی در سطح اول دنیا هستند که برای همکاری با 
تیم ملی والیبال کشورمان تمایل دارند، گفت: برای 
تغییرات در کادرفنی تیم ملی والیبال عجولانه تصمیم 

نمی گیریم. 
به  اشاره  با  والیبال  رئیس فدراسیون  داورزنی   محمدرضا 
نشست کارگروه تخصصی بررسی عملکرد تیم های ملی در 
این فدراسیون، ضمن بیان مطلب فوق خاطرنشان کرد: این 

نشست ها از امروز شروع می شود و به بررسی تمامی جوانب 
می پردازیم. ما سال سختی را برای تیم بزرگسالان داریم و باید 

برای کسب سهمیه المپیک تلاش کنیم.
 وی اضافه کرد: در این نشست ها نقطه نظرات کارشناسان 
را در خصوص مدیریت فدراسیون، کادر فنی تیم ملی و 
بازیکنان جویا می شویم تا به یک راه حل  خوب برسیم. ما 
درباره تیم ملی هم شرایط فنی را داریم و هم بحث روحی، که 
باید به همه این جوانب رسیدگی شود. شاید ما در فدراسیون 

تصمیمی گرفته باشیم که اشتباه بوده و باید آن را اصلاح 
کنیم. 

رئیس فدراسیون والیبال با بیان اینکه جلسات این کارگروه 
ادامه خواهد یافت، تاکید کرد: امروز قطعا تصمیمی نخواهیم 
گرفت و این جلسات ادامه خواهد یافت. ما هم درباره تیم ملی 
بزرگسالان و هم در خصوص تیم های جوانان و امید به بررسی 

مسایل خواهیم پرداخت.
 داورزنی در پاسخ به این سوال که نظر شخصی شما درباره 
تیم ملی چیست؟ عنوان کرد: با توجه به انتظاراتی که مردم 
از تیم ملی داشتند، چند باخت غیر قابل توجیه نظیر دیدار 
برابر تیم های استرالیا، کانادا و آرژانتین داشتیم. نه مردم و 
نه فدراسیون این نتایج را نمی پذیرند. تیم ملی متاسفانه از 
انسجام لازم دور بود. ما نمی خواهیم از حالا عینک به چشم 
کارشناسان بزنیم. سعی داریم صبر کنیم تا پس از بررسی 

کارشناسان تصمیم گیری کنیم. 
وی درباره اینکه آیا آلترناتیوی برای کواچ در نظر گرفته 
شده؟ خاطرنشان کرد: همواره مربیان زیادی در سطح اول 
دنیا هستند که به همکاری با تیم ملی ایران تمایل دارند. 
این بحث نهایت قضیه است تا دست مان خالی نباشد اما باید 
یک موضوع را هم در نظر بگیریم. ما نهایتا 45 روز یعنی از 5 
فروردین تا 20 اردیبهشت ماه آینده برای آماده سازی تیم ملی 
فرصت داریم که زمان کمی برای آماده سازی تیم ملی است. 

رئیس فدراسیون والیبال در پایان گفت: مربیان خارجی حالا 
از تیم ملی ایران و بازیکنان کشورمان شناخت دارند اما برای 
هماهنگی کارهای گروهی این فرصت بسیار اندک است و باید 
روی این قضیه هم بحث شود. در هر صورت صبر می کنیم 

تا ببینیم در این جلسات به چه جمع بندی خواهیم رسید.



علمی و سلامت

معنی از دنده چپ بلند شدن 
سودا سرد و خشک و سنگین است و تجمع بیش از حد آن در طحال ممکن 
است باعث بدخلقی و بداخلاقی افراد شوند بخصوص زمانی که از خواب بلند 

می شوند.
دکتر حسن اکبری محقق طب اسلامی ایرانی گفت: مرکز سودای بدن طحال است، 
وقتی غذا می خوریم و به معده وارد می شود پس از هضم اولیه آن که حدود 2 ساعت طول 
می کشد یک شیره گوارشی به نام "کلیوس" تشکیل می شود که از معده وارد روده و از 
روده ها از طریق عروق وارد کبد می شود و در کبد این شیره به "کیموس" تبدیل می شود.

 وی افزود: کیموس 4 جزء دارد خون، بلغم، صفرا و سودا . این سودا سرد و خشک است 
و سنگین می باشد و اگر غذایی بخوریم که سودای سنگین تولید کند اجازه عبور راحت 

خون در عروق را نمی دهد. 
دکتر اکبری اظهار داشت: وقتی که خون به راحتی به مغز ما نرسد در عملکرد بهتر آن 
اختلال ایجاد می شود و باعث کج خلقی و بد اخلاقی فرد می گردد. بنابراین بهتر است 
طبق همه توصیه ها در هنگام خواب اول مدتی به سمت راست و سپس به سمت چپ 
برگردیم و بخوابیم و وقتی از خواب بلند می شویم بهتر است مدتی در سمت راست خود 
بمانیم، سپس برخیزیم چرا که این موضوع بهترین حالتی است که باعث می شود سودا در 

کمترین حالت خود قرار بگیرد. 
وی با اشاره به بحث "بلند شدن افراد از دنده چپ به چه معناست" تصریح کرد: وقتی 
فرد از طرف چپ خود بلند شود چون طحال در طرف چپ بدن قرار گرفته و مرکز تجمع 
سودا است میزان زیادی سودا ممکن است وارد خون شود و فرد را بدخلق کند به همین 

دلیل است که وقتی یک نفر بدخلقی می کند می گویند مگر از دنده چپ بلند شدی؟
 این محقق طب اسلامی ایرانی خاطر نشان کرد: باید از مصرف غذاهای سودازا مانند 
گوشت گاو، فست فودها، سس ها و ... تا حد امکان بپرهیزید، چراکه سودای بدنتان را زیاد 
می کنند و بد اخلاق می شوید، در واقع به دلیل همین تغذیه نادرست است که کودکان 

امروزی نیز کمی کج خلق شده اند.

متقاضیان عمل جراحی لیزیک بخوانند 
عمل جراحی لیزیک عوارضی همچون خشکی چشم ، آستیگماتیسم نامنظم 

و هاله در نور را در پی خواهد داشت.
محمد کی پور اپتومتریست در خصوص عمل لیزیک چشم گفت:  اصول اعمال جراحی 
عیوب انکساری در صورتی که فرد کاندیدای مناسبی از هر لحاظ برای انجام عمل باشد و 
وضعیت دقیق انحنا و ضخامت قرنیه با تست های مربوطه پیش از هر عمل مورد بررسی قرار 
گیرد و در حیطه نرمال باشد و همچنین هر گونه خشکی چشم نیز مورد معاینه و بررسی 
قرار گرفته و حتی المقدور درمان گردد امکان دست یابی به نتایج رضایت بخش فراهم 
می گردد.  وی تأکید کرد: اصولا در افرادی که قرنیه دارای ضخامت کم است و یا دارای 
درجاتی از خشکی چشم هستند و علاوه بر این ها مردمک بزرگ تر می باشد، انجام عمل 
لیزیک با پیچیدگی ها و عوارض نامطلوبی روبه رو خوهد شد که اگر چه جراحی لیزیک از 
کاربرد گسترده تری در میان جراحی ها عیوب انکساری برخوردار  است اما عمل prk بازده 
بیشتری دارد.  این اپتومتریست در ادامه گفت: البته تشخیص نوع عمل مناسب بر عهده 

متخصصین و بر مبنای شرایط اختصاصی هر فرد صورت می گیرد.  
وی با بیان این که ایجاد خستگی چشم و بروز آستتیگماتیسم نامنظم و دین هال در 
اطراف نور از عوارض شایع و بارز عوارض لیزیک به شمار می رود، گفت: تجویز اشک 
مصنوعی در افرادی که عمل لیزیک را پشت سر گذاشته اند کاربرد گسترده ای دارد که به 

تخفیف علائم خشکی چشم منجر می شود.

این میوه ها را را بجای قند و شکر مصرف کنید! 
توصیه می شود که برای کاهش میزان قند مصرفی خود این میوه ها را جایگزین 

کنید .
معرف قند ودیگر مواد قندی اگر چه بسیار خوشایندمی باشد اما در کنار آن لازم است که 
به مضرات آن توجه ویژه ای شود. اگر شما از آن دسته افرادی هستید که به تدریج مصرف 
مواد قندی پرخطر را جایگزین میوه های ارگانیک می کنید باید بدانید که آسیب  بزرگی را 

به سلامتی خود می زنید. 
به گفته متخصصان تغذیه میوه ها می توانند تمام مایحتاج بدن را تامین کنند. همچنین 
آنها قادرند به آبرسانی بدن کمک کرده و مواد معدنی، آنتی اکسیدانها و ویتامین های 

متعددی را برای بدن فراهم آورند.
 اگر شما نیز به دلیل بیماری دیابت و یا حفظ سلامتی خود از مصرف مواد قندی منع 

شده اید دراینجا چند جایگزین مناسب به شما معرفی می گردد: 
1. توت فرنگی :

این میوه به دلیل کم بودن میزان قند آن جایگزین بسیار مناسبی است که افراد می توانند 
در رژیم غذایی خود داشته باشند.

 2. گریپ فروت:
نیمی از این میوه تنها دارای 8 گرم شکر است که برای کاهش میزان قند ؟ جایگزین 

بسیار خوبی به شمار می رود.
 3. آواکادو:

این میوه سرشار از چربی های مفید و فیبر می باشد که برای سلامتی بسیار مناسب است.
گفتنی است که یک عدد آواکادو کمتر از یک گرم قند دارد.

 4. توت سیاه:
یک فنجان از این نوع توت حاوی 7 گرم شکر، 8 گرم فیبر و 2 گرم پروتئین است که 

می توان آن را جایگزین دیگر مواد قندی کرد.
 5. سیب:

6. اگر شما به دیابت مبتلا بوده و یانگران قند خون خود هستید بهتر است روش غذا 
خوردن خود را تغییر دهید.

 یک سیب کامل نسبت به آبمیوه آن دارای ضریب گلیسیرین کمتری است. یک سیب 
متوسط نیز تنها 19 گرم قند دارد.

نکات قابل توجه در استفاده از 
کرم های ضد چروک 

استفاده از کرم های ضد چروک سن خاصی ندارد چرا که بروز چروک در 
صورت قابل پیشگیری نیست.

دکتر سید مسعود داوودی در خصوص کر م های دور چشم گفت: کرمهایی که توسط 
پزشکان برای متقاضیان تجویز می شود، بستگی به محتویات استفاده شده برای تهیه این 
کرم ها دارد که روز  یا شب استفاده شوند.  وی ادامه داد: برخی از این کرم ها دوبار در روز 

باید استفاده شوند و برخی یک بار کفایت می کند.
 این متخصص پوست پیرامون نحوه استفاده از کرم های ضد چروک )دور چشم( تصریح 
کرد: استفاده از این کرم ها روش خاصی ندارد اما از آنجایی که خود این کرم ها ممکن 
است باعث ایجاد چین و چروک شوند توصیه می شود با ضربه های ملایم کرم  را در اطراف 
صورت و به صورت یک لایه نازک استفاده کنند.  وی تاکید کرد: در صورتی که این کرم ها 
به صورت غلیظ و به مقدار زیاد مورد استفاده قرار بگیرد باعث تحریک پوست شده و منجر 
به بروز التهاب ، قرمزی، اگزما خواهد شد.  این متخصص پوست در رابطه با نامگذاری 
درجه های ضد چروک با عنوان کرم روز یا کرم شب اظهار کرد: این کرم ها برای شادابی 
پوست صورت استفاده می شوند اما در محتویات کرم های روز ضد آفتاب هم وجوددارد 
بنابراین مجوز استفاده در هنگام ظهر را دارد.  وی خاطر نشان کرد: استفاده از کرم های 
ضد چروک سن خاصی نداد چرا که عملکردی برای پیشگیری ندارند اما پیشنهاد می شود 
زمانی استفاده شوند که چین و چروک در صورت ایجاد شده باشد. به طوری که چین و 

چروک به هیچ عنوان قابل پیشگیری نیست.

علت درد کف پا چیست؟ 
آسیب دیدگی کف پا یکی از رایج ترین علل درد کف پا است که با تشخیص 

درست و به موقع به راحتی درمان می شوند.
دکتر منوچهر وحید متخصص ارتوپد در خصوص دردهای کف پا گفت: کف پا اولین 
ساختار در بدن است که هنگام راه رفتن فشارهای وارد شده از بدن را جذب می کند و به 
محیط بیرون منتقل می کند و زمانی که اتفاقی برای این ناحیه بیفتد باعث ایجاد درد کف 
پا وآسیب دیدگی در این مفصل می شود. درد کف پا علت های مختلفی از قبیل رگ به رگ 
شدن لیگامان ها،گرفتگی ماهیچه های کف پا، کشیدگی ماهیچه ها، استفاده بیش از حد از 

مفصل ، آرتروز التهابی  و ... دارد.
 وی افزود: بیماری خار پاشنه پا یکی از علل درد پاشنه پا است که با درد و التهاب لیگامان 
بلند و ضخیمی ، مرسوم به فاشیای پلانتار، همراه است که از ابتدا تا انتهای کف پا کشیده 
شده است و استخوان پاشنه را به پنجه و انگشتان وصل می کند. در خار پاشنه پا اضافه وزن 

و چاقی خیلی اثر دارد و بهترین درمان این مسئله کم کردن وزن است.
 دکتر وحید اظهار داشت: آسیب دیدگی های مکرری که بر اثر ایجاد ضربه های خفیف 
بر ناحیه کف پا تاثیر می گذارد، می تواند منجر به شکستگی ناشی از فشار درد کف پا و 
آرتروزهای مزمن شود و آسیب دیدگی های ناشی از ضربه های جزئی زمانی ایجاد می شود 
که ساختارهای بدن تحت فشار قرار می گیرد، مثل دویدن روی سطوح ناصاف یا خیلی 
سخت.  وی خاطر نشان کرد: تشخیص علت درد کف پا از مسائل مهم است که حتما 
باید توسط پزشک متخصص ارتوپد تشخیص داده شود تا درمان سریع و مناسبی توسط 
او پیشنهاد گردد.اضافه وزن و استفاده از کفش های غیر استاندارد و پاشنه بلند در تشدید 

دردهای کف پا بسیار نقش دارند.
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محققان دانشگاه براون موفق به ایجاد روشی برای ساخت مغزهای کوچک 
چاپی سه بعدی شده اند که شامل چیدمان هایی از بافت عصبی با قابلیت انتقال 
سیناپس های الکتریکی هستند و با هزینه ای معادل 25 سنت می توانند ابزاری 

کارآمد برای انجام تحقیقات عصب شناسی ارائه کنند.
این مغزها قابلیت های شناختی ندارند اما بیشتر از کشت های بافت دوبعدی به ساختار و 
چیدمان سلولی مغز واقعی شبیه هستند و از چندین ویژگی ماند انواع مختلف سلول با قابلیت 
تشکیل سیناپس یا ارتباطات الکتریکی با یکدیگر برخوردارند که آن ها را برای اهداف تحقیقاتی 

به بافت واقعی مغز شبیه تر می کند.
این مغزها تنها یک سوم میلیمتر عرض داشته و بطور طبیعی با تراکم مشابه مغز موش ها 
شکل گرفته اند. آن ها به ریزالکترونیک ها یا تاسیسات کشت بافت مورد استفاده در سایر شیوه ها 

و یا برخورداری از چارچوب های کلاژنی مصنوعی نیاز ندارند.
این سازه ها ابتدا با جداسازی نمونه های بافت برای دستیابی به چیدمان مناسب سلول توسط 
سانتریفیوژ شکل می گیرند و سپس این سلول ها در قالب های آگاروز که توسط شرکت نوبنیان 
MicroTissues ساخته شده اند، کشت می شوند.به گفته محققان، کره ها طی دو تا سه هفته 
به ایجاد شبکه های عصبی سه بعدی پیچیده می پردازند و هزاران مغز کوچ را می توان از یک 
نمونه کوچک بافت زنده یک موش ایجاد کرد.دیان هافمن کیم، رهبر این پژوهش، در ابتدا این 
روش را برای ایجاد مدلی برای آزمایشگاه خود توسعه داد که در آنجا این مغزهای کوچک برای 
مثال پلت فرمی را به منظور آزمایش پیوند سلول های عصبی برای درمان بیماری پارکینسون 
ارائه می کرد.این شیوه همچنین می تواند نیاز به استفاده از حیوانات را در تحقیقات علوم اعصاب 
کاهش دهد.در حالیکه تحقیقات قبلی منجر به تولید مغز های آزمایشگاهی پیچیده تر شد، 

محققان معتقدند این روش به بهبود دسترسی کمک خواهد کرد.
یو تینگ دینگل، مولف این تحقیق اظهار کرد: دسترسی به این مواد بسیار آسان است و 
مغز های کوچک به سادگی ساخته می شوند. این امر به همه آزمایشگاهها اجازه انجام انواع 

آزمایش ها را می دهد. 

بازسازی شرایط آب وهوایی درون یک جعبه

اثرات تغییرات آب وهوایی بر کاهش وزن نوزادان در هنگام تولد

ارائه مدلی برای پیش بینی رفتار نانوکامپوزیت ها با درصد خطای کمتر
محققان یک شرکت دانش بنیان به دانش فنی ساخت کیت  تشخیصی برای 
شناسایی سریع ناهنجاری های کروموزومی دست یافتند و در طرحی دیگر موفق 

به ارائه کارت نگهداری دی ان ای شدند.
 زهره مقصودیان، مدیر یک شرکت دانش بنیان زیست فناوری تمرکز فعالیت های این 
شرکت را در حوزه بیولوژی مولکولی ذکرکرد و گفت: هدف اصلی ما تولید مواد بیولوژیکی در 
حیطه آزمایشگاه های ژنتیکی است که در این زمینه اقدام به تولید انواع کیت های مورد نیاز 

این آزمایشگاه ها کردیم.
 وی  کیت تشخیص هویت انسان را یکی از انواع کیت های تولید شده در این شرکت نام 
برد و اظهار داشت: این کیت برای تعیین نمونه های بسیار قدیمی مانند DNA استخوان های 
شهدا استفاده می شود که در حال حاضر از این کیت ها برای شناسایی شهدا در مرکز تحقیقات 

ژنتیک نور بهره برداری می شود. 
مقصودیان  کیت تشخیص ناهنجاری های کروموزومی را از دیگردستاوردهای این شرکت نام 
برد و خاطر نشان کرد: ناهنجاری در تعداد یا ساختار کروموزم ها از علل مهم ایجاد نقص های 
مادرزادی به شمار می رود که شایع ترین اختلالات کروموزومی مربوط به اختلال عددی 
کروموزوم های X ،13 ،18 ،21 و Y است.  وی رایج ترین شیوه تشخیص این ناهنجاری ها را 
روش غربالگری در دوره بارداری ذکر و اظهار کرد: اعلام نتایج غربالگری با این روش حداقل 
به دو هفته زمان نیاز دارد که در مطالعات خود روشی برای تشخیص سریع این ناهنجاری ها 

ارائه دادیم. 
مدیر شرکت دانش بنیان زیست فناوری کوثر اضافه کرد: در این راستا کیت تشخیص سریع 
اختلالات عددی کروموزمی )دوره بارداری( را تولید کردیم که قادر است کروموزم های 13، 
X ، 21 ،18 و Y را به طور همزمان در یک واکنش بررسی کند.  این محقق با بیان این که 
استفاده از این کیت امکان جواب دهی دقیق در مدت 48 ساعت را فراهم می کند، گفت: این 
کیت برای تعیین جنسیت، تشخیص سندرم پاتو )تریزومی 13(، سندرم ادوارد )تریزومی 18(، 
سندرم داون )تریزومی 21(، سندرم ترنر )X,45(، سندرم کلاین فلتر )XXY ,47( ، سندرم 

XYY،47 و سندرم X سه تایی و تریپلوییدی کاربرد دارد. 
وی با بیان این که کیت های مربوط به غربالگری دوران بارداری از خارج وارد می شد، گفت: 

کیت تولید شده در این شرکت دانش بنیان با یک دوم قیمت نمونه خارجی به بازار داخل 
عرضه شده است.  این محقق کیت تعیین نژاد اسب را از دیگر دستاوردهای این شرکت عنوان 
کرد و یادآور شد: علاوه بر این کیت ها، کارت نگهداری DNA را عرضه کردیم. این کارت ها 
برای نگهداری طولانی مدت، تخلیص سریع و انتقال مطمئن نمونه های خون یا DNA در 

شرایط دمای اتاق و بدون نیاز به فریزر یا دماهای زیر صفر درجه تولید شده است. 
وی به عملکرد این کارت ها اشاره کرد و یادآور شد: زمانی که نمونه خون روی این کارت 
قرار می گیرد پاتوژن ها غیر فعال می شوند و پس از »لیز« سلولی، DNA در بافت کارت 
تثبیت شده و از تخریب شدن آن محافظت می کند. از این طریق از نمونه های با ارزش ، 
DNA با کیفیت عالی در اختیار خواهیم داشت و در زمان لازم می توان به راحتی از 
DNA مربوط استفاده کرد.  مقصودیان مدت نگهداری نمونه خونی در این کارت ها را 15 
تا 20 سال ذکر کرد.  مقصودی تولید تجهیزات اختصاصی آزمایشگاه های ژنتیکی را از دیگر 
زمینه های تحقیقاتی این شرکت نام برد و خاطر نشان کرد: دستگاه کنترل رطوبت و دما برای 
آزمایشکاه های سیتوژنتیک از جمله دستاوردهای علمی این شرکت است که منحصرا در این 

شرکت تولید می شود. 

ساخت گوش های چاپی با ماده  استخراجی از 
دنده کودکان

محققان دانشگاه واشنگتن رویکرد جدیدی را ایجاد کرده اند که به جراحان 
کارآموز کمک می کند از یک ماده غضروف مانند دنده کودکان برای تراشیدن 

گوش جدید با استفاده از قالب های چاپی سه بعدی استفاده کنند.
جراحان زبده برای درمان کودکان فاقد گوش یا دارای گوش رشد نکرده، بخش هایی از 

غضروف دنده کودک را استخراج کرده و آن ها به شکل یک گوش جدید می تراشند.
آن ها تنها مقدار لازم از غضروف را برداشت می کنند و ماده معتبری را نیز در اختیار 
رزیدنت های پزشکی برای تمرین قرار نمی دهند. برخی از این دانشجویان از دنده خوک یا 
جسد انسان استفاده می کنند، اما دنده کودکان از اندازه و استحکام متفاوتی برخوردار است.

ابداع جدید محققان آمریکایی می تواند درهای جدیدی را برای حرفه ای تر شدن جراحان 
مشتاق در فرآیند مطلوب اما چالش برانگیز بازسازی گوش باز کند.

سه جراح زبده به عنوان بخشی از این بررسی به انجام کار تراش، خم کردن و بخیه 
زدن مدل های سیلیکونی تیم دانشگاه واشنگتن پرداختند که از یک قالب چاپی سه بعدی 

مدلسازی شده از روی سی تی اسکن یک بیمار هشت ساله ساخته شده بودند.
آن ها سختی، حس و کیفیت بخیه را با غضروف واقعی و همچنین ماده گرانتری از جنس 
ماده قالب گیری دندان سنجیدند.هر سه جراح از مدل سیلیکونی محققان استقبال کرده و 
توصیه کردند که آن ها به عنوان یک ابزار تمرینی در اختیار جراحان و پزشکان در حال 
آموزش قرار داده شوند.یکی از مزایای این روش آن است که به دلیل چاپ شدن مدل 
سیلیکونی از روی سی تی اسکن، شباهت آن ها با عضو واقعی بسیار زیاد است.این یافته ها 

در نشست جراحی سر و گردن آکادمی گوش و حلق و بینی آمریکا در دالاس ارائه شدند. 

ساخت مغز های کوچک سه بعدی
 به عنوان مدل عصبی ارزان

ویتامینی که کمبود آن
 استخوان ها را نابود می سازد! 

کمبود ویتامین B3 در کودکان موجب پرانتزی شدن پاها و تشدید پوکی 
استخوان می گردد.

دکتر منوچهر وحید متخصص ارتوپد درباره استخوان گفت: یک پنجم وزن بدن را 
استخوا ن ها تشکیل می دهند اگرچه سبک اند و به راحتی خم و راست می شوند اما 
بسیار قوی و محکم هستند و عناصری از قبیل کلسیم، فسفر،  آب و پروتئین در آنها 

وجود دارد که عناصر مهم تشکیل استخوان هستند. 
وی افزود: استخوان از دو لایه تشکیل شده یکی قسمت بیرونی که بافتی فشرده و 
محکم و مسئولیت نگهداری عضلات را دارد و لایه بعدی که همان لایه درونی است از 

بافتی اسفنجی و شبیه شبکه های پیچ در پیچ ساخته شده است . 
وی بیان کرد: این شبکه  استخوان ها از فولاد محکمتر هستند. در طول قسمت 
اسفنجی کانالهایی وجود دارد که سرخرگ ها، سیاه رگ ها، سلول ها و مایعاتی که باعث 

استحکام و سلامت استخوان ها می شود از داخل آنها عبور می کند. 
دکتر وحید اظهار داشت: در قسمت میانی بافت اسفنجی، مغز استخوان قرار دارد که 

از گلبول های قرمز خون ساخته شده و ذخیره انرژی بدن به حساب می آید. 
 B3 این متخصص ارتوپد خاطر نشان کرد: پوکی استخوان به دلیل کمبود ویتامین
است و در سن های بالای 15 تا 16 سال ، اگر این کمبود ویتامین اتفاق افتد باعث 
می شود که پوکی استخوان رخ دهد. کمبود این ویتامین B  در کودکانی که هنوز راه 
نمی روند به پرانتزی شدن پاها و در کودکانی که راه افتاده اند به ضرب دری شدن پاها 
)پاها به حالت ایکس می شود( منجر گردد. همچنین معمولا در خانم ها بعد از قطع 

تغییرات هورمونی پوکی استخوان شدید تر می شود و سریعتر اتفاق می افتد.

کی بخوابیم؟ کی بیدار شویم؟ 
خواب به اندازه و به موقع باعث سلامتی هرچه بیشتر می شود.

دکتر اکبری محقق طب اسلامی ایرانی با اشاره به بهترین زمان خواب گفت: بهترین زمان 
خواب وقتی است که معده هضم اولیه اش را انجام داده، یعنی حدود 2 ساعت بعد از خوردن 
غذا و بلافاصله پس از خوردن غذا اصلا زمان مناسبی برای خواب نیست اگرچه خوابی به 
نام قیلوله داریم که کمی از زمان ظهر یا کمی یعد از آن است و مستحب می باشد و به جد 
این زمان در روز خوابیدن ممنوع است.  وی افزود: بعضی ها عادت دارند 2 تا 3 ساعت در 
عصر می خوابند که این وقت خواب به شدت بیماری ایجاد می کند. خواب نباید بیش از 
10 ساعت شود که این مدت برای کودکان بیشتر است. خواب نرمال 6 ساعت برای همه 
کافی است و خواب زیاد عمر را کم می کند.   دکتر اکبری بیان کرد: خوابیدن در حال 
گرسنگی بخصوص شب ها و برای افرادی که سن بالایی دارند اصلا خوب نیست و باید 2 
ساعت پس از میل شامی سبک، بخوابند، این مسئله بخصوص در کودکان باعث عدم رشد 
کودک می شود، چون خواب زود در شب باعث ترشح هورمون رشد می گردد و کودک رشد 
مناسبی خواهد داشت.  این محقق طب اسلامی ایرانی با اشاره به ارتباط خواب با شفافیت 
پوست اظهار داشت: بهترین ساعت خواب شب ساعت 9 یا 10 و بهترین ساعت بلند شدن 
قبل از اذان صبح است و بدترین وقت هم در هنگام نماز صبح است که اگر کسی بخوابد به 
مشکلاتی دچار می شود . کمبود خواب باعث تیرگی صورت و خواب سحرگاه و بعد از نماز 
صبح باعث کدر شدن پوست می شود، بنابراین اگر کسی دوست دارد پوست شفافی داشته 
باشد بهتر است شب ها زود بخوابد و صبح ها زود بلند شوند.  وی خاطر نشان کرد: برای 
یک خواب خوب صدای پیوسته، دلنشین و معتدل مانند صدای آب یا نسیم مناسب است، 
به همین دلیل است که بعضی افراد در ماشین راحت می خوابند. برای کودکانتان قبل از 
خواب لالایی بخوانید و پشت کمر و پشت قفسه سینه آنها را با روغن زیتون ماساژ دهید تا 

خوابی آرام و بدون استرس و آزردگی روح داشته باشند.

ژاپنی ها موفق به ساخت جعبه ای شدند که شرایط 
آب و هوایی را در داخل منزل شبیه سازی می کند.

 ژاپنی ها از طریق سایت Indiegogo شروع به جمع آوری 
که  کرده اند  براق  دستگاه  این  برای  مردمی  سرمایه های 
پیش بینی وضع آب وهوا را از گوشی های هوشمند شما بیرون 
کشیده و باران، رعد و برق، مه و آفتاب را در داخل یک جعبه 

پلاستیکی روشن در اتاق نشیمن از نو خلق می کند.
ایده سخت دستگاه Tempescope نخستین بار پس از 
بازگشت کن کاواموتو از تعطیلات در شمال غربی اقیانوس 
آرام به ذهنش خطور کرد. او آرزو می کرد که بتواند آسمان ها 
را به همراه خود به خانه بیاورد. وی یک نمونه اولیه )شامل 
بطری های شامپو، یک پنکه، چراغهای ال ای دی و منتشر 
کننده غبار( را که از لحاظ فیزیکی می توانستند شرایطی 
مانند شرایط آب و هوایی را در یک فضای محدود ایجاد کند، 
بوجود آورد.نمونه پیش ساخت کاواموتو بسرعت به شکل یک 

نسخه منبع باز شامل فرمان های ساخت گام به گام تکامل پیدا 
کرد که مخترع آن را با علاقه مندان به صنعت »خودت بساز« 
به اشتراک گذاشته است. اما از آنجا که به گفته وی، تنها 
تعداد کمی به تنهایی قادر به ساخت آن بودند، کاواموتو اکنون 
 Tempescope به جذب سرمایه های مردمی روی آورده تا
را براحتی در دسترس همه قرار داده و در عین حال، شکل 
اصلی »خودت بساز« و منبع باز پروژه را نیز حفظ کرده است.

طلوع  می تواند  خود  اخیر  نسخه  در   Tempescope
خورشید، باران، رعد و برق و مه را بازسازی کند. برف در 
نسخه های بعدی اضافه خواهد شد،اما سال های زیادی زمان 
خواهد برد. این دستگاه با همگام سازی بلوتوثی با گوشی های 
هوشمند آندروید یا IOS، آب و هوای محلی را پیش بینی 
کرده و آن را در صفحه اصلی خود به نمایش خواهد گذاشت.

حالت های اضافی عملکرد، به کاربران این اجازه را می دهد 
تا آب و هوای نمایش داده شده را با هر مکان بر روی زمین، 

همگام سازی کنند و همچنین یک حالت برای تنظیم حالت 
دارد.برای حفظ حالت »خودت بساز« Temposcope و 
همچنین کاهش هزینه های ساخت، این دستگاه به شکل 
نیمه مونتاژ ارسال می شود تا کاربران پس از خواندن یک 
کتابچه راهنمای ساده، چند سیم را بهم وصل کرده و سه یا 

چهار قطعه را به هم پیچ کنند تا دستگاه بکار بیفتد.
نرم افزاری  توسعه  بسته  یک  با  همچنین  دستگاه  این 
ارائه خواهد شد که به علاقه مندان اجازه می دهد تا برنامه 
نرم افزاری خودشان را برای افزودن به گزینه های سفارشی 
 Temposcope فناوری  کاواموتو؛  گفته  کنند.به  ایجاد 
گواهینامه بی سیم را برای ژاپن اخذ خواهد کرد که به طور 
خودکار، آن را برای استفاده در آمریکا،کانادا و اتحادیه اروپا 
قانونی خواهد کرد. گواهینامه برای استرالیا باید به صورت 
جداگانه اخذ شود. سازندگان به آن توجه خواهند کرد، اما 

هیچ وعده در این زمینه داده نشده است.

افزایش  تا  گرفته  قطبی  یخ های  شدن  آب  از  آب وهوایی  تغییرات  عواقب 
آتش سوزی های طبیعی و راهکارهای برخورد با این پیامدها، همواره یک موضوع 
مورد توجه بوده است. پژوهش اخیر محققان دانشگاه یوتا، مورد جدیدی به 
فهرست رو به رشد اثرات منفی تغییر اقلیم بر انسان اضافه کرده است: کاهش وزن 

نوزادان در زمان تولد.
 محققان این مرکز علمی در یک پروژه دو ساله، ارتباط میان تبخیر و تعرق هوا، دما و وزن 
نوزادان در زمان تولد را در 19 کشور آفریقایی مورد بررسی قرار دادند. آنها در این بررسی با 
استفاده از اطلاعات اقلیمی دقیق و جزیی در ترکیب با اطلاعات مربوط به سلامت و بهداشت 

افراد به نتایج جدیدی در این باره دست پیدا کردند.
یافته های جدید نشان داد مادران بارداری که در تماس با هوایی با تبخیر و تعرق کمتر و 

تعداد روزهای گرم بیشتر قرار می گیرند، نوزادانی با وزن سبک تر به دنیا می آورند.
این یافته ها نشان می دهد که در مراحل بسیار اولیه رشد جنینی، تغییرات آب وهوایی 
می تواند اثر مشخصی بر تولد نوزادان بر جای بگذارد. با این که شدت این اثرات به محل 
زندگی مادران باردار بستگی دارد اما می توان گفت که این اثرات در هر جایی از دنیا قابل 

مشاهده است.
وزن اندک هنگام تولد از سوی سازمان بهداشت جهانی به کودکان زیر 2500 گرم اطلاق 
می شود. نوزادانی که با وزن کم به دنیا می آیند در برابر بیماری ها آسیب پذیرتر بوده و با خطر 
مرگ و میر بیشتری مواجه می شوند. این نوزادان با احتمال بیشتری دچار انواع ناتوانی ها شده و 
نسبت به نوزادانی که وزن طبیعی دارند در آموزش و کسب درآمد عملکرد ضعیف تری دارند. 
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 مي دانید که هر سال چقدر از پولي را که با سختي به دست مي آورید براي خرید 
داروهایي که به سلامت تان کمکي نمي کنند و مقاومت بدن تان را هم با بیهوده مصرف 
شدن پایین مي آورند، خرج مي کنید؟ این روزها پژوهشگران هم با متخصصان طب 
سنتي هم نظر شده اند و دریافته اند گاهي داروهایي که در طبیعت پیداي شان مي کنید 
مي توانند بیشتر از داروهاي شیمیایي از ابتلا به بیماري ها پیشگیري کرده و آنها را 

درمان کنند.  
پس شاید وقتش باشد شما هم داروهایي را که در کابینت خانه تان جا خوش کرده اند دور 
بریزید و به توصیه هاي علمي آنها عمل کنید. در این مطلب، با توجه به جدید ترین یافته هاي 
محققان به شما مي گوییم که با چه داروي طبیعي مي توانید از هر بیماری پیشگیري کنید و 

چطور با تغذیه مناسب، عمرتان را هم طولاني کنید.
  مي ترسید اسکیزوفرن شوید؟

 امگا 3 مصرف کنید
 اگر ژنش را داشته باشید، بعید نیست که جنون جواني شما را هم مبتلا کند. اسکیزوفرنیا یا 
جنون جواني، بیماري است که در سال هاي آغازین جواني قربانیانش را پیدا مي کند و در اغلب 
کشورهاي جهان، بیشترین تخت هاي بیمارستان هاي رواني را به مبتلایانش اختصاص داده است.   
اگر در خانواده یا حتي اجداد  شما هم زمینه ابتلا به این بیماري وجود داشته، مي توانید با مصرف 
امگا 3 تا اندازه اي سلامت روان تان را بیمه کنید. ساینس دیلي نوشته، خطر بروز توهم هاي 
جنون آمیز یا گفتار و تفکر آشفته اي که به خاطر ابتلا به اسکیزوفرنیا ممکن است گریبان شما را 
بگیرد با مصرف امگا3 کمتر مي شود. از آنجا که این بیماري بیشتر در سنین 15 تا 35 سالگي 
بیشتر مشاهده مي شود، درصورتي که خودتان در این سنین هستید یا فرزندي نوجوان دارید، 
باید ماهي ها را بیشتر به سفره تان وارد کنید و حتي با مشورت متخصصان از داروهاي مکمل 
حاوي امگا3 هم استفاده کنید.   البته پیش از این مصرف امگا3 براي کساني که در معرض 
ابتلا به آلزایمر قرار دارند هم توصیه شده بود. انواع ماهي، خاویار، روغن زیتون، حبوبات، تخم 
مرغ، ریحان، اسفناج، گردو، میگو، گل گلم، ماهي آزاد، ساردین، دانه سویا و کلم بروکلي ازجمله 

خوراکي هایي هستند که مي توانند به مغز شما امگا3 برسانند و آن را سالم نگه دارند. 
 صرع دارید؟ 

موسیقي گوش دهید 
کابوس دچار شدن به حملات صرع در زمان ها و مکان های نامناسب، همیشه با مبتلایان 
این بیماري همراه است اما محققان مي گویند با همراه داشتن یک داروي ساده مي توان چنین 
کابوسي را از بین برد. به نوشته هلث، بررسي ها نشان مي دهد مغز افراد مبتلا به صرع، به موسیقي 
واکنش متفاوتي نشان مي دهد و نواهاي دوست داشتني مي تواند در پیشگیري یا کنترل حملات 
صرع موثر باشد.  در این بررسي ها کشف شد، وقتي مغز افراد مبتلا به صرع با موسیقي روبه رو 
مي شود، امواجش هماهنگ تر از افراد سالم عمل مي کند. البته پژوهشگران بر این موضوع هم 
تاکید کرده اند که موسیقي به تنهایي نمي تواند از پس درمان این بیماري بر بیاید و تنها به عنوان 

درماني اضافه تر به افرادي که از صرع رنج مي برند توصیه مي شود. 
 سرطان دارید؟

 به ریسمان دین چنگ بزنید 
شاید شما هم از خواندن عبارت سرطان در روزنامه ها و مجلات خسته شده باشید و از اینکه 
حتي در هر  مهماني خانوادگي هم حرفي از این بیماري به میان مي آید کلافه شده اید. اما چه 
بخواهید و چه نخواهید سرطان یکي از بیماري هاي شایع عصر ماست و به عنوان یکي از دلایل 
اصلي مرگ و میر آدم هاي امروزي معرفي مي شود. به جاي آنکه با انکار این واقعیت جان خود را 
به خطر بیندازید، بهتر است آن را بپذیرید و براي بیمه شدن در برابرش یا درمان کردنش کاري 
کنید. به نوشته ساینس دیلي، محققان بر این باورند که اگر افراد مبتلا به سرطان به ریسمان 
دین چنگ بزنند، توان بیشتري براي مبارزه با این بیماري پیدا مي کنند و حال شان روزبه روز بهتر 
مي شود.  به گفته این محققان، براي دور زدن سرطان حتما نباید در مراسم هاي مذهبي شرکت 
کنید، بلکه داشتن اعتقادات قوي مذهبي و دعا کردن مي تواند تا اندازه زیادي به سلامت شما 
کمک کند. باتوجه به این بررسي ها، کساني که خود را مذهبي مي دانند و براي سلامت خود دعا 
مي کنند، نه تنها دچار آشفتگي هاي رواني نمي شوند، بلکه به سالم ماندن جسم شان هم کمک 
زیادي مي کنند. پیش از این هم محققان دریافته بودند که داشتن اعتقادات مذهبي در سلامت 

روان نقش دارد و اضطراب و افسردگي را کاهش مي دهد. 
 کودک تان آلرژي دارد؟

 بیشتر ماهي بپزید 
از آلودگي هوا گرفته تا شایع تر شدن زایمان به شیوه سزارین، همه دست به دست هم داده اند 
تا کودکان امروزي بیشتر با آلرژي دست و پنجه نرم کنند. اگر به هر دلیلی فرزند شما هم یکي 
از کودکان مبتلا به آلرژي است، مي توانید به این توصیه محققان عمل کنید. به نوشته هلث، 
پژوهشگران ثابت کرده اند مصرف ماهي هایي مانند ماهي سالمون که بافت چربي دارند، التهاب 

مخاط بیني را کم کرده و از بروز رینیت آلرژیک و التهاب غشاي مخاط داخل بیني جلوگیري 
مي کند.  رینیت که به خاطر عوامل عفوني و غیرعفوني ایجاد مي شود و خود را با آبریزش بیني، 
عطسه و تودماغي حرف زدن نشان مي دهد ازجمله بیماري هایي است که ماهي هاي چرب از 
پس درمانش بر مي آیند.   محققان مي گویند، با مصرف بیشتر ماهي هاي سالمون، شاه ماهي و 
قزل آلا مي توانید علائم رینیت را کاهش دهید و آلرژي کودک تان را کنترل کنید. البته از آنجایي 
که پیش از این ثابت شده بود استرس نشانه هاي آلرژي را تشدید مي کند، جاي تعجب نیست 
که ماهي هاي چرب حاوي امگا3 و اسیدهاي چرب غیراشباع که بر سلامت عصبي و رواني افراد 

تاثیر مي گذارند، بتوانند چنین بیماري روان تني را هم کنترل کنند. 
 عمر نوح مي خواهید؟

  غذاي تند بخورید 
محققان سال هاست که براي پیدا کردن کلید سلامت و عمر طولاني تلاش مي کنند و در 
بررسي هاي تازه شان به این نتیجه رسیده اند که غذاهاي تند همان اکسیر حیات هستند. به 
نوشته ساینس دیلي، پژوهشگران بر این باورند که اگر هر هفته یک تا دو روز غذاي حاوي ادویه 
تند مصرف کنید، 10 درصد کمتر از کساني که با این ادویه ها میانه اي ندارند دچار مرگ زودرس 
مي شوید. این پژوهشگران ادعا مي کنند با خوردن این غذاها براي دو تا سه بار در هفته، احتمال 
طولاني شدن عمرتان را تا 14 درصد بالا مي برید.    پس براي عمل کردن به توصیه هاي آنها 
همین امروز کابینت ها و یخچال تان را از فلفل قرمز تازه، ادویه فلفل، سس فلفل و روغن فلفل پر 
کنید تا با مصرف این خوراکي ها و ادویه هاي حاوي آنتي اکسیدان ها چند سال بیشتر به عمرتان 

اضافه کنید. 
 سرطان روده د رکمین تان است؟ 

انگور قرمز بخورید 
  انگور واقعا میوه بهشتي است؛ این را محققاني که روي خواص میوه ها تحقیق مي کنند هم 
دریافته اند. هلث نوشته، انگور قرمز سرشار از آنتي اکسیدان است و مي تواند به حفظ سلامت 
مصرف کنندگانش کمک کرده، از سرطاني شدن روده آنها جلوگیري کند؛ یعنی وجود ترکیباتي 

به نام رسوراترول در انگور قرمز به آن خاصیت ضدسرطاني داده است. 
 البته انگور قرمز تنها میوه اي نیست که این ترکیبات را در خود دارد؛ زغال اخته و تمشک هم 
از دیگر میوه هایي هستند که با مصرف شان در برابر حمله انواع قارچ ها و باکتري ها بدن تان را 
بیمه مي کنید و به سلول هاي تان هم مجال سرطاني شدن نمي دهید. گذشته از این، پژوهشگران 
بر این باورند که انگور قرمز از ابتلا به بیماري هاي قلبي جلوگیري مي کند و به خاطر خاصیت 

ضدالتهابي اش مي تواند در برابر بسیاري از بیماري هایي که در کمین شما نشسته اند بایستد.  
از سوي دیگر ترکیبات موجود در پوست انگور قرمز که در انواع محصولات آرایشي و بهداشتي 
استفاده مي شود، مي تواند با پیري سلول ها، به ویژه سلول هاي پوست مبارزه کند و شما را سالم 

و جوان نشان دهد. 

اگر عمر طولانی می خواهید ... 



اجتماعی 6

به کمک این روشها بچه هایتان را
 کارآفرین بار بیاورید 

  در دنیای امروز که همه چیز به سرعت در حال تغییر است فرزندان شما به 
کسب مهارت های جدیدی نیاز دارند تا خود را با تغییرات دنیای امروز هماهنگ 
کنند. اگر در همین دوران مهارت های لازم برای مدیریت و کارآفرینی خلاق را 
به فرزندان آموزش دهید در آینده مسیر موفقیت را برایشان هموارتر خواهید 
کرد. این مقاله توسط »دکتر ریچارد رنه« که در زمینه رشد و تکامل کودکان 

تحقیقاتی انجام داده، در اختیار شما قرار داده می شود.
 راه تجربه را باز کنید: نوزادان و کودکان با میل و اش��تیاق به س��وی کشف کردن، 
ناشناخته ها به دنیا آمده اند. آنها نسبت به دنیای پیرامون خود کنجکاو هستند. اجازه 
بدهید فرزندتان از غریزه خود پیروی کند و به اکتشافات خود بپردازد و به عنوان والدین 
نسبت به اکتشافات او واکنش نشان دهید و تشویقش کنید. با این کار فرزندتان در آینده 
فرصت هایی را شناسایی خواهد کرد که دیگران قادر به تشخیص آن نیستند و این یعنی 

نشانه موفقیت در زندگی شخصی و کاری.
 مخترع شدن سخت نیست: اختراع کردن فقط مختص افرادی نیست که تکنولوژی 
جدید یا تجارت نویی را ابداع می کنند. کودکان در دنیای امروز نیاز دارند که در مقابل 
چالش ها و مشکلات به وجود آمده به راه حل دست پیدا کنند. اگر فرزند شما در انجام 
تکالیف درسی اش دچار اشتباه شده از او انتقاد نکنید درعوض به او فرصت دهید مساله 
را با امتحان کردن راه حل های مختلف حل کند. این کار باعث بالارفتن قدرت خلاقیت 

در فرزندتان می شود.
 محبوب بودن: دوست داشته شدن با شهرت تفاوت زیادی دارد. اگر کودکان بتوانند در 
دوران خردسالی از طرف دیگران دوست داشته شوند موفقیت آنها در بزرگسالی حتمی 
است. دوست داشته شدن تا حدود زیادی به این موضوع بستگی دارد که فرزند شما تا 
چه اندازه با دیگران روابط اجتماعی دوستانه ای برقرار می کند. نقش خانواده در این بین 

اهمیت زیادی دارد.
 همدردی را آموزش دهید: یکی از خصوصیات کارآفرینان و افراد موفق جهان این 
است که آنها همیشه به دیگران خدمت کرده اند. برای تقویت چنین حسی در فرزندتان 
به او بیاموزید که باید احساسات دیگران را درک کند احساس همدردی و دلسوزی نسبت 

به دیگران می تواند جهان آنها را تغییر دهید. 
شجاعت: کودکان باید بدون اینکه از نتایج انتخاب های خود بترسند همواره در پی 
کشف فرصت های جدید برای خود باشند. وقتی کودکان احساس امنیت و حمایت کنند، 
نسبت به قضاوت هایشان اعتماد بیشتری دارند و در نتیجه هنگام رویارویی با یک فرصت 

به موقع آن را کشف و از آن استفاده می کنند.
 خوش بینی: کارآفرینان موفق معتقدند با تلاش خود می توانند برای بهترشدن امور 
تغییراتی ایجاد کنند. برای به وجود آوردن چنین حسی در فرزندتان سعی کنید صبح او را 
به شکل مثبتی برایش شکل دهید. اگر در افکار و رفتار خود دیدگاه مثبتی را از خود نشان 

دهید به تدریج این نوع خوش بینی به فرزندتان هم نفوذ پیدا خواهدکرد. 
از آنها کار بکشید: افراد موفق همیشه دست به کار زده و از کار نترسیده اند. در همین 
دوران کودکی فرزندتان را در کارهای مختلف دخالت دهید تا لذت انجام دادن یک کار 
را به صورت کامل تجربه کند. طبق مطالعات کودکانی که در س��نین خردسالی عهده 
دار مس��ئولیت های کوچک و بزرگ بوده اند در 20 سال بعد نمرات دانشگاهی بهتری 

گرفته اند.

مدیرکل دفتر سلامت خانواده وزارت بهداشت:
ازدواج موفق طول عمر را بیشتر می کند 

مدیرکل دفتر سلامت جمعیت، خانواده و مدارس وزارت بهداشت، گفت: افرادی 
که ازدواجی موفق دارند، طول عمر بیشتری خواهند داشت. 

دکتر محمداس��ماعیل مطلق در همایش جوان و ازدواج سالم در دانشگاه علوم پزشکی 
سمنان اظهار کرد: همچنین آن دسته از افرادی که ازدواج سالم و مناسب دارند، سلامت 
روان بهتری داشته و از نظر جسمانی نیز سالم ترند. ضمن اینکه این افراد احساس امنیت 

بیشتری نیز خواهند داشت. 
مدیرکل دفتر س��لامت جمعیت، خانواده و مدارس وزارت بهداشت، شاد بودن را از دیگر 
موهبت های بهره مندی از یک ازدواج س��الم و موفق ارزیابی کرد و با اشاره به تاثیر ازدواج 
بر سلامت افراد، افزود: همچنین افرادی که ازدواج موفقی تجربه کرده اند از رشد عاطفی و 
افزایش حس مسئولیت برخوردار بوده و به لحاظ تجربه همسر، پدر و مادر شدن به نوعی از 

کمال شخصیت خواهند رسید. 
مطلق با بیان اینکه بحث سلامت ازدواج از تمامی ابعاد آن بسیار مهم تر است، تصریح کرد: 
یک ازدواج س��الم، نقش بسزایی در امید به زندگی یک فرد و پایداری خانواده  وی خواهد 

داشت. 
وی با بیان اینکه نگاه سلامت دیگر نگاه سلامت جسم نیست، یادآور شد: سلامت جسمی، 

روحی، معنوی، روانی و اجتماعی ابعاد مختلفی از سلامت هستند. 
همچنین دکتر مهدی شادنوش، رئیس دانشگاه علوم پزشکی سمنان، در این مراسم ضمن 
بیان اهمیت ترویج ازدواج سالم در جوانان به سیاست های ابلاغ شده از سوی مقام معظم 
رهبری در خصوص موضوع جمعیت اشاره و اظهار کرد: ترویج ازدواج سالم در بین جوانان 

حرکتی است که در راستای اجرای این سیاست ها صورت می گیرد. 
وی افزود: ارتقای شاخص های سلامتی در جوانان، ایجاد تفکر مثبت نسبت به مقوله ازدواج 
در بین جوانان، ارتقای مهارت های ارتباطی و اجتماعی جوانان و رفع موانع ازدواج از مهمترین 

اهداف برنامه ترویج ازدواج سالم در بین جوانان است. 

ترس اصلی ترین علت حسادت است 
ترس از دست دادن همسر به هر دلیلی موجب حسادت و در نهایت بروز بددلی 

در فرد می شود.
دکتر میرزایی کارشناس ارشد روان شناسی در خصوص حسادت گفت: حسادت یکی از 
شایع ترین هیجانات انسانی است که مستقیماً به روابط بین افراد مربوط می شود که در نتیجه 

آن فرد احساس آشفتگی – ضعف و ناتوانی – پوچی و ترس شدید خواهد کرد.
 وی با بیان اینکه حسادت های عاشقانه منجر به خود آزار شدن خود فرد میشود، تصریح 
کرد: این حس بیش از همه خود فرد را آزار خواهد داد و زمانی بروز می یابد که فرد احساس 
کند رابطه و موقعیتی که برایش از اهمیت زیادی برخوردار بوده توسط فرد دیگری در معرض 

تهدید است. 
میرزایی ادامه داد: این احس��اس در موارد گوناگونی از جمله روابط عاطفی همسران بروز 
می کند و اغلب این ترس ها وابسته به یک ترس درونی است که علاوه بر آزار دهنده بودن 

برای فرد استرس و نگرانی را به ارمغان می آورد. 
این عضو بس��یج پزشکی با اذعان به اینکه ترس از مقایسه شدن یکی از عوامل حسادت 
عاشقانه است، افزود: ترس از مقایسه شدن یکی از دلایل حسادت در روابط عاطفی است چرا 

که می ترسند پس از این مقایسه بدتر به نظر برسند. 
این روان ش��ناس اظهار کرد: معمولا این افراد حسود با سؤالاتی مواجه هستند و دائم آنرا 
خود تکرار می کنند اما این دسته از افراد اسیر احساسات آزاردهنده ترس و نگرانی – کمبود 
و بی کفایتی و عدم امنیت خواهند شد و گاهی این حس به حدی قوی خواهد شد که به 
شک و بددلی تبدیل می شود چرا که فرد احساس می کند همسرش با فرد دیگری در یک 

ارتباط صمیمی قرار دارد.

افراد شاغل به اندازه بخوابید 
افراد شاغل باید بین 7 الی 8 ساعت و حداقل 6 ساعت در طول شب به استراحت 

پرداخته و بخوابند.
محمد کمالی متخصص آموزش و بهداشت سلامت گفت: ساعت کاری برای افراد شاغل در 
کلان شهرها متفاوت می گذرد اما در هر حال خستگی روزمره را با خود به  همراه دارد هر 
فرد با  توجه به ساعت کاری خود و نوع شغل خود می تواند برنامه ای را برای زمان استراحت 

خود تنظیم نماید که بتواند در آن زمان به بازسازی جسمی و روحی خود بپردازد.
 وی عنوان کرد: افرادی که دارای شغل آزاد هستند امکان خواب بعداظهر را دارند که این  
اس��تراحت می تواند بس��یار برای تجدید قوا موثر باشد اما در بین افراد شاغل اداری امکان 
خوابیدن در بعد اظهر وجود ندارد بهتر است مشاغل آزاد در ساعات 12تا2 بعدازظهر یا 2 تا4 
بخوابند افراد اداری که روزانه 10الی 12 ساعت به  کار مشغول هستند باید ساعت خواب 
خود را به  گونه ای تنظیم نمایند که زودتر بخوابند به  گونه ای که 7 الی 8 ساعت خواب 

برای افراد اداری لازم است که این میزان نباید از 6 ساعت کم تر شود.
 فرد می تواند در ساعت استراحت خود از مطالعه کردن، تلویزیون نگاه کردن و صحبت 

کردن با  اعضای خانواده لذت بیشتری ببرد.
 وی افزود: اگر فردی ساعت 5الی6 یا 7 بعداظهر بخوابد و بعد بیدار شود در خواب شبانه 
دچار اختلال شده و نمی تواند به راحتی بخوابد. افراد شاغل بهتر است که صبح ها قبل از 
رفتن به اداره ورزش های صبح گاهی و انواع نرمش ها را انجام دهند تا بدن آن ها آماده کار 
روزمره شود پیاده روی حتی می تواند در هنگام بعداظهر هم انجام شود به  افراد شاغل توصیه 
می گردد که از غذاهای سبک و ساده استفاده نمایند وبین خوردن غذا و خوابیدن خود یک 

ساعت و نیم  الی دو ساعت فاصله بیندازند. 
وی در پایان گفت: نوع تجدید قوای جسمانی و روانی در افراد شاغل متفاوت است برخی با 
مطالعه کردن به  این آرامش می رسند برخی با  دیدن تلویزیون و بعضی هم با جهت اعضای 
خانواده به این آرامش می رسند که باید خود افراد بررسی کنند و ببینند که چگونه می توانند 

به  آرامش جسمی و روانی خود برسند و روز کاری بعدی خود را پر نشاط تر شروع کنند.

کودکان بیش فعال را بهتر بشناسید 
یک روانش�ناس بالینی و مش�اور کودک گفت: بیش فعالی در کودکان از زمان 
بارداری مادر آغاز می شود که می تواند از سه سالگی به بعد به شکل رفتارهای نا 

فرمان بروز کند.
ملیکا به روش روانشناس بالینی و مشاور کودک عنوان کرد: عدم آرامش مادران در دوران 
بارداری در بیش فعالی کودکان بسیار موثر است چرا که به شکل های مختلفی از جمله تکلم، 

لجبازی و خشونت د کودکان بروز می کند.
وی در ادامه به  نظارت از سوی روانشناسان و مربیان تاکید کرد و گفت: از همان آغاز دوران 
بیش فعالی باید این کودکان تحت نظارت و کنترل متخصصین و روانشناسان و مربیان قرار 

گیرند تا درمان آنان سریعتر صورت گیرد. 
این روانشناس گفت: گاهی مشاهده شده که این علائم در سن های بالاتر نیز بروز می کند 
که این  عامل باعث اختلال در رفتارهای کودکان می شود در این هنگام باید والدین نظارت 

مستقیم به  فرزندان صورت گیرد.
 وی ادامه داد: خانواده ها باید بتوانند محل امن و راحت را برای فرزندان خود فراهم آورند 

و با حمایت ها و همراهی های خود بتوانند آرامش را برای فرزندان خود به ارمغان آورند.
 به روش اظهار کرد: درگاهی اوقات مشاهده شده که نزاع والدین نیز می تواند در بروز بیش 

فعالی کودکان موثر باشد و به شکل رفتارهای غیر متعارف در کودکان بروز کند.
 و در ادامه به روشهای پیشگیری بیش فعالی اشاره کرد و گفت: فراهم آوردن نیازهای 
عاطفی، اقتصادی و امنیتی کودکان س��بک های فرزند پروری و تغییر عوامل که باعث 
بروز این  بیماری می شود و از سوی دیگر صبوری والدین نیز در پیشگیری این بیماری 

موثر است.

 با عادات ناپسند خود مبارزه کنیم 
یک روانشناس گفت: عادات زشت و ناپسند می تواند زندگی مارا مختل  کند پس 

با آنها مبارزه کنیم.
دکتر ربابه غفار تبریزی روانشناس اظهار کرد: برخی عادتها خوب و بعضی عادتها بد هستند 

که در زندگی ما تاثیر گذار است. 
  وی تصری��ح کرد: عادته��ای خوب همچون مطالعه، پژوهش،هنرآموزی ،انجام کار خیر 

درزندگی تاثیر مثبت، مطلوب و خوشایندی برای ما دارد. 
 غفارتبریزی تاکید کرد: عادتهای بد همچون اعتیاد به موادمخدر، عدم استقلال لازم در 
زندگی، وابستگی بسیار شدید به دیگران، زندگی مارا مختل کرده و مانع کارکردهای روزانه ی 

هرفرد در زمینه ی خانوادگی، اجتماعی، شغلی و تحصیلی خواهد شد. 
 وی اذعان کرد: برخی از عادتهای بد که ش��دید ند همچون اعتیاد به مواد مخدر لازم به 

درمان ومعالجه است. 
 غفارتبریزی عنوان کرد: برای درمان عادتهای نامناسب داشتن تقویت انگیزه و اراده بسیار 

ضروری است. 
وی افزود: همچنین می توان به هنگام خطورعادت ناپسند در ذهن با کشیدن کشی که به 
مچ دست خود بسته ایم، به خود نهیب بزنیم که "این کار مضر را انجام نده" سپس با انجام 

کار های دیگرو عادات خوب، حواس خودرا از انجام آن عادت بد پرت کنیم.  
این روانشناس افزود: در صورتیکه نتوانستیم با عادتهای نامناسب خود مبارزه کنیم برای 

رفع شدن آن، مراجعه به روانشناس و مشاور لازم می باشد.

هنگام ناسزایی کودکان، خود را به غفلت بزنید 
یک روان شناس گفت: یکی از روش های برخورد صحیح در ناسزا گویی کودکان 

تغافل است.
مهدی خدابخش روان شناس اظهار کرد: والدین توجه داشته باشند که یکی از روش های 
برخورد صحیح در ناسزا گویی کودکان تغافل به معنای خود را عمدا به غفلت زدن می باشد.

 وی تصریح کرد: هنگامی که کودکان ناسزا می گویند یا به طور کلامی پرخاش می کنند، 
والدین از خویش واکنشی نشان نداده و خود را به غفلت بزنند. 

خدابخش خاطر نشان کرد: در این روش به شکلی عمل کنید که کودک متوجه شود، شما 
از ناسزا گویی وی ناراحت شده اید. 

این روان شناس افزود: به عنوان مثال بدون آنکه به کودکی حرفی بزنید فقط به او نگاه کرده 
و مشغول به کار دیگری شوید.

در کارها ثبات داشته باشید 
افرادی که دارای شخصیت ثابتی نیستند کارهای خود را به اتمام نمی رسانند.

مهدی دوایی روانشناس گفت: افرادی که عدم ثبات شخصیتی دارند به این علت است که 
دارای اضطراب از نوع حقارتی هستند چون احساسات این گونه افراد سرکوب شده است 
دوست دارند که با دادن نظر مخالف به  نوعی شخصیت خود را نشان دهند ویژگی های این 

تیپ شخصیتی کارها را به  صورت نصفه رها کردن و تصمیمات آنی گرفتن است.
 وی عنوان کرد: باید به  این  نوع تیپ و شخصیتی کمک شود که بتواند توانایی خود را در 
به اتمام رسانیدن کارها بالا ببرد و او باید تشویق شود که کارها را نصفه رها نکند و بتواند آن 
ها را به  اتمام برساند این گونه افراد دارای شخصیتی نگران هستند و به تبع آن این  نگرانی و 

احساس آشوب را به اطرافیان و نزدیکان و دوستان خود منتقل می کنند.
 وی افزود: افرادی که عدم ثبات شخصیتی دارند حتی ممکن است در مسائل مهمی چون 
ازدواج هم کنار بکشند و مسئله به  این مهمی را میزان حسی تعهد هرکس را نشان می دهد 
را رها سازند که این به دلیل عدم ثبات عاطفی این گونه افراد است این نوع افراد عدم ثبات 

عاطفی خود را در اکثر تصمیمات و کارها نشان می دهند.

پک هایی که جوانی و سلامتی را دود می کنند؛

پناه جوانان قمی به قلیان سراها
 گزارش/ فریبا خسروی

امروزه آمار از وضع اسف بار نفوذ قلیان در بین جوانان 
کم سن و سال خبر می دهد و ضروری است که اجرای 
قانون کنترل و مب�ارزه ملی با دخانیات بیش از پیش 

مورد توجه مسئولین قرار گیرد.
از دیربازان قه��وه خانه ها در بین جوامع محبوبیت خاصی 
داشته اند، در  زمان هایی نه چندان دور این مکان ها تنها برای 
استعمال قلیان و دخانیات نبوده بلکه بسیاری از فعالیت های 
فرهنگی نظیر شعر خوانی، انتقال مفاهیم فرهنگی و... از آنجا 

نشأت می گرفته است.
اما امروزه اگر گذرتان به قهوه خانه ای بیفتد برخلاف اسم آن، 
قلیان های رنگارن��گ در طرح ها و مدل های متنوع روی میز 
چیده شده و خودنمایی می کند. به هر گوشه از سفره خانه که 
نظر اندازی چند جوان هم سن و سال در انتظار آماده شدن 
قلیان به خوش و بش نشسته، آن طرف تر یک خانواده به بهانه 
تفریح خانواده اش را برای کشیدن قلیان و صرف غذا به سفره 
خانه آورده است. اما این تنها نیم نگاهی به سفره خانه ای مجاز 

در سطح شهر است.
همین قلیان که به عقیده اکثر جوانان وسیله تفریحی کم 
خرج و بی خطر محسوب می شود به مراتب خطرات ناگوارتری 
نسبت به سیگار برای مصرف کننده به بار می آورد و غفلت از 
مضرات آن موجب شده نقش اصلی را در تفریح خانواده های 

ایرانی ایفا کند.
اگرچه امروزه قلیان در کشورهای خاورمیانه و آسیای مرکزی 
فراگیرتر گزارش ش��ده و جزیی از زندگی مردم محس��وب 
می گردد اما در کشور ایران نیز سابقه کوتاهی ندارد و به زمان 

شاه طهماسب صفوی باز می گردد.
رشد قارچ گونه قلیان سراهای غیر مجاز

در طول چند سال اخیر همواره اخبار زیادی پیرامون پلمب 
اماکن غیر مجاز همانند سفره خانه ها به گوشمان رسیده و بارها 
شاهد جمع آوری قلیان ها و پلمب قهوه خانه ها بوده ایم اما با 
وجود این باز هم آمارها نشان از گرایش روز افزون جوانان به 

استعمال قلیان می دهد.
این میزان تا حدی است که در استان قم هم اگرچه همواره 
کارشناس��ان بهداش��ت و متخصصان آسیب های اجتماعی 
مضرات ناشی از مصارف قلیان را به جوانان گوشزد می کنند اما 
روز به روز بر مشتریان پر و پا قرص قهوه خانه ها افزوده می شود.

در مصاحبه ای با جوانان این شهر متوجه شدیم که هنوز هم 
هستند مصرف کنندگانی که به علت نداشتن آگاهی کافی، به 
این عقیده غلط پایبندند که ضرر قلیان از سایر مواد دخانی 
کمتر اس��ت و تنها به خیال اینکه یک عامل تفریحی بدون 
عارضه به حس��اب می آید در تفریحات خود از آن اس��تفاده 

می کنند.
در حالی که سخن متخصصین بهداشت خلاف این عقیده 
است و می گویند اگر فردی یک مرتبه قلیان مصرف کند به 
سان این است که 40 تا 80 نخ سیگار دود کرده و حتی فردی 
هم که در معرض دود ناشی از آن قرار گیرد وضع مناسب تری 

ندارد.
یک کارشناس آس��یب اجتماعی در استان ضمن اشاره به 
وضع قهوه خانه های امروزی قم گفت: با گس��ترش وس��ایل 
ارتباط جمعی از نقش و اهمیت قهوه خانه های استان نسبت 

به گذشته کاسته شد و به صورت واحدی کم اهمیت درآمد 
و از بار فرهنگی اجتماعی نیرومند گذشته تهی شده و تنها به 
دکه ای برای عیش و نوش مبدل گشته است. مهدی محمدیان 
ضمن اشاره بر اینکه استعمال قلیان به مرور زمان آثار زیان بار 
خ��ود را بروز می دهد اظهار کرد: افرادی هم که به قول خود 
تفننی قلیان می کشند به مرور زمان با مشاهده آثاری نظیر 
تیرگی زیر چش��م و لب ها، بوی بد دهان، زردی و پوسیدگی 
دندانها، چروکیدگی پوس��ت صورت و پیری زودرس متوجه 

مضرات قلیان خواهند شد.
وی ادام��ه داد: علاوه بر این بیش از 12 درصد بیماری های 
قلبی عروقی، بیش از 50 درصد سرطان ها و بیماری های حاد 
تنفسی در اثر مصرف دخانیات تشدید شده و مرگ زود رس 
را منجر می شود. این کارشناس مسائل اجتماعی  با اشاره به 
اینکه تعداد س��فره خانه و قهوه  خانه های دارای مجوز بسیار 
اندک اس��ت بیان کرد: علاوه بر این تعداد س��فره خانه، ده ها 
س��فره خانه دیگر هم در قم مش��اهده شده که در زیر زمین 
استقرار یافته و بدون مجوز فعالیت دارند. حتی برخی از این 
مکانها پاتوق س��ارقان و محل فروش مواد مخدر هستند که 

موجب انحراف جوانان استان می شود.
محمدیان در خصوص علت اصلی گرایش جوانان استان به 
قهوه خانه ها اضافه کرد: جوانان به علت بیکاری و ناامیدی از 
شرایط جامعه نیازمند آرامشی مطلق هستند و در این میان 
قم فاقد امکانات و مراکز فرهنگی، تفریحی و ورزشی مناسب 
متمرکز در هر محله است و این امر موجب جذب جوانان به 

سفره خانه ها می شود.
وی گفت: انتظار می رود مسئولان نظارتی ویژه به این موضوع 
داشته و ضمن ایجاد اشتغال پایدار در استان با فراهم کردن 
اماکن تفریحی و توزیع عادلانه در سطح شهر مصرف قلیان را 

ریشه کن سازند.
*لزوم توجه مسئولان به وضع قهوه خانه ها

اگر چه قم در مقایسه با سایر کلانشهرها به علت وجود مراجع 
و بزرگان دینی کمتر مورد هجوم آسیب های اجتماعی قرار 
گرفته اما آمار امروز از وضع اسف بار نفوذ قلیان در بین جوانان 

کم سن و سال خبر می دهد و ضروری است که اجرای قانون 
کنترل و مبارزه ملی با دخانی��ات بیش از پیش مورد توجه 

مسئولان قرار گیرد.
از طرفی قلیان سراهای قم با رشد قارچ گونه خود به مرکز 
اصلی بروز جرم در سطح استان مبدل شده و تمام نهادهای 
مرتبط از جمله نیروی انتظامی استان تمام هم وغمشان حذف 
چنین اماکنی از س��طح شهر شده تا بدین وسیله استان قم 
فرهنگ اس��لامی خود را حفظ کرده و در تمام زمینه ها الگو 

باشد.
محمدرض��ا فرح بخش رئیس اداره نظارت بر اماکن عمومی 
فرماندهی انتظامی استان ضمن اشاره به برگزاری جلسه ای 
مبتنی بر نظارت همه جانبه بر چنین اماکن غیرمجازی اظهار 
کرد: سفره خانه هایی که اقدام به ارائه قلیان به بانوان می کنند 
و فعالیتشان غیر قانونی اس��ت پس از برخورد جدی پلمب 
می ش��وند که در اجرای این طرح مجموعه دادستانی استان 

حامی خواهد بود و این امر هر چه سریعتر محقق می شود.
جوانان قم نیازمند مکان تفریحی سالم

هدف از نوش��تار هش��دار به مس��ئولان اس��ت که با وجود 
مشکلات پیش رو، از گسترش این غده سرطانی که تیشه به 

ریشه نسل آینده می زند، غافل نشوند.
مسئولان امر باید هوشیار باشند و اجازه ندهند جوانان استانی 
مانند قم از فرط بیکاری و برای پرکردن اوقات فراغت به این 
مکان ها مراجعه کنند و با ایجاد فضاهای تفریحی سالم و شاد، 

نیرویی تازه به جوانان این مرزو بوم تزریق کنند.
پلم��ب کردن قهوه خانه ها تنها راهکارها مقابله با آس��یب 
اجتماعی نیست و لازم است به جای اینکه با این شیوه مالکان 
آن را به سمت ورشکستگی سوق دهیم و باری دیگر بر دوش 
کشور و مسئولین اضافه کنیم، با دادن طرح های جدید و ارائه 
تس��هیلات مناسب از این اماکن مخرب تفرجگاه هایی سالم 
بسازیم و به مرور زمان با آموزش صحیح فرهنگ حذف قلیان 
را در بین جوان��ان و خانواده ها همگانی کنیم تا در آینده ای 
نزدیک با اجرای این طرح ها رنگ و بوی ایرانی اسلامی را در 

بیشتر  ببینیم.

می خواهید زندگیتان را تغییر دهید؟ 
 غرق شدن در زندگی روزمره فوق العاده کارساده ای است. 
از مدرسه فارغ التحصیل می شویم، ازدواج می کنیم، خانواده 
تشکیل می دهیم، و جایی در آن میان، آنقدر سرگرم زندگی 
که تصادفا روی سرمان خراب شده می شویم که، فراموش 
را  دلخواه مان  مورد  زندگی  خودمان  می توانیم  می کنیم 
بسازیم. مهم نیست چند سال دارید، شما این قدرت را 
دارید که زندگیتان را تغییر دهید. ما در اینجا 8 انگیزه ارائه 
می دهیم که به کمک آنها می توانید زندگی ای که آرزویش را 
دارید بسازید.  همین امروز شروع کنید. اگر واقعا اراده کنید 

و بخواهید،کار خیلی سختی نیست.
 به خاطر بیاورید در کودکی چه کارهایی را دوست داشتید

کودکان به خوبی می دانند که در چه کارهایی خوب عمل می کنند. 
آنها در تماس مستقیم با توانمندی های ذاتی شان هستند و در 
مورد آنها کوچکترین شکی هم ندارند. کودکان صادقانه چیزهایی 
را که دوست دارند و آنچه را که دوست ندارند به زبان می آورند، و 
از هیچ چیز و هیچ فردی نمی ترسند. جایی در طول مسیر زندگی، 
تماسمان را با دانسته هایمان از دست می دهیم و فراموش می کنیم به 

دانسته های کودکی مان پایبند بمانیم. هیچ وقت دیر نیست.  
40 ساله بودم که عکسی از6 سالگی ام، که ماشین تایپی را که هدیه 
گرفته بودم روی زانوهایم گذاشته بودم، پیدا کردم. چرا یک کودک 
6 ساله ماشین تایپ هدیه می گیرد؟ من در 6 سالگی می دانستم که 
می خواهم یک نویسنده باشم. در حالی که بسیاری از سال های عمرم 
را صرف نوشتن کردم، با این وجود هرگز آنچه را که می خواستم 
بنویسم نمی نوشتم  و واقعا باور نداشتم که یک »نویسنده« هستم. 
بعد از سال ها، حالا به هدیه و همچنین استعدادی که در کودکی از 
آن من بود باور دارم. هدیه شما چیست؟ زمان کودکی عاشق چه 

بودید؟در عکس های کودکی تان جستجو کنید.
 از مهارت هایتان لیستی تهیه کنید

لیستی از همه مهارت هایی که در طول زندگیتان فراگرفته اید تهیه 
کنید. هر زمانی که چیز جدیدی را امتحان می کنیم، مهارت های 
جدیدی را نیز کسب می کنیم. تعدادی از این مهارت ها را اگر تمرین 
نکنیم، در طی زمان از دست می دهیم، اما بقیه مهارت ها، مانند یاد 
گرفتن دوچرخه سواری است، همیشه با ما است. زمانی که فهمیدید 
چگونه آن را انجام بدهید ،توانایی تان به سرعت دوباره باز می گردد، 
معمولا با یک لبخند!  فهرستی از آنچه که می دانید، و می توانید 
انجام بدهید تهیه کنید. از این کار شگفت زده خواهید شد، پس 

امتحان کنید. زمانی که به این لیست شگفت انگیز توانایی های تان نگاه 
می کنید و همه آنها را در کنار هم می گذارید، ممکن است آنها به شما 

این امکان را بدهند، که زندگی مورد دلخواهتان را پایه ریزی کنید!
 آنچه را که نمی دانید یاد بگیرید

اگر شکاف بین دانش و توانایی های تان، شما را از رسیدن به زندگی 
مورد دلخواهتان باز می دارد، بیرون بروید و آنچه را که لازم است یاد 
بگیرید. اگر لازم شد حتی به مدرسه باز گردید. اگر امکان دسترسی 
به مدرسه در صفحه رادارتان نیست، می توانید هر چیزی را در 

اینترنت نیز یاد بگیرید. این موارد را جستجو کنید:
مقالات  میزگردها  آزمون ها. دقیقا وسط معرکه بپرید و آن را با 
آزمون و خطا پیدا کنید. نمی توانید خراب کاری کنید. ز گهواره تا 
گور دانش بجو. تلاش کنید. و مطمئن باشید که به آن دست خواهید 

یافت.
 اهداف طلایی را بر گزینید

آیا می دانید افرادی که اهدافشان را می نویسند، افرادی اند که احتمال 

زیادی دارد که به اهدافشان دست یابند. دقیقا درست است. یک کار 
ساده، مانند نوشتن آنچه که می خواهید، شما را به اهدافتان نزدیکتر 
می کند. بر پایه موارد زیر اهداف طلایی تان را بسازید، اهدافی که 
تعیین می کنید باید دارای مشخصه های زیر باشند:  مشخص  قابل 

اندازه گیری  در دسترس  کار- محور  نتیجه – محور  زمان بندی.
 روزنامه ای درست کنید

اگر نمی دانید که چه می خواهید بنویسید. سه صفحه کامل، با خط 
معمولی، اولین چیزهای هر روز صبح را بنویسید. بنویسید، هوشیاری 
را به جریان وادارید و متوقف نشوید، حتی اگر مجبور شدید بارها و 
بارها بنویسید »نمی دانم چه بنویسم«. ذهن نیمه هوشیارتان به 
آرامی آنچه را که در اعماق وجودتان انباشته اید، آشکار می کند. این 
می تواند تا اندازه ای یک تمرین چشمگیر باشد. شاید در روزهای 
نخست چندان رضایت بخش نباشد، اما اگر ممارست کنید و زود 
خسته نشوید، دنیایی را در درونتان کشف می کنید که متحیرتان 
می کند. نوشته های تان را نگه دارید. آن را به کسی نشان ندهید. اینها 

افکار شماست و به فرد دیگری مربوط نیست. حتی مجبور نیستید 
به آنها عمل کنید. فقط اگر بدانید که چه می خواهید، همان به شما 
کمک خواهد کرد که زندگی مورد دلخواهتان را بسازید. امتحان 

کنید ارزشش را دارد.
 خودتان را باور کنید

خودتان را باور کنید. شما بازتابی از تفکراتتان هستید. ایرل نایتین 
جل گفت: »شما همان هستید که به آن فکر می کنید.« ذهن ما 
خیلی قدرتمند است. با خودتان تمرین کنید که فقط در مورد 
چیزهایی فکر کنید که آنها را می خواهید و به آنچه که نمی خواهید 
اصلا فکر نکنید.  این قدرت تفکر مثبت است. وین دیر می گوید: 
»هر چه که با آن مخالفید شما را ضعیف می کند. و هر چه که با 
آن موافقید به شما قدرت می دهد.« در جستجوی صلح و آرامش 
باشید، نه مخالف جنگ. همیشه به خاطر داشته باشید، شما بازتاب 

تفکرتان هستید.
 برای ادامه راه شجاعت داشته باشید

ما همگی دچار شک و ترس می شویم. همه ما در زندگی راهمان 
را از طریق ستارگان پیدا نمی کنیم. در راستای رویاهایتان حرکت 
کنید، حتی اگر مجبور باشید مانند کودکی نوپا تاتی تاتی کنید. فقط 
ادامه دهید و ناامید نشوید. موفقیت در گوشه ای منتظر شما است. 
یکی از ضرب المثل های ژاپنی مورد علاقه من این است: »اگر هفت 
بار افتادی برای بار هشتم بلند شو«. اگر نیفتیم یاد نمی گیریم که راه 
برویم. هر زمانی که می افتادیم، دوباره بلند می شدیم و باز می افتادیم، 
تا اینکه یک روز بلند شدیم و راه افتادیم. گاهی اوقات کوچکترین ها 

در میان ما امید بخش ترین ها هستند. 
بخاطر داشته باشید که هیچ چیز برای ابد نیست

هر چیزی روی زمین موقتی است.  مجبور نیستید در کاری که آرام 
و تدریجی شما را می کشد و از بین می برد، بمانید. هر چیزی در 
زندگیتان موضوعی برای تغییر است، و شما می توانید فردی باشید 
که آن را تغییر می دهد، البته اگر خودتان بخواهید. شما می توانید 
زندگی ای را که می خواهید ایجاد کنید.  در طول زندگیتان همیشه 
دانش آموز باشید و دنبال آموختن بروید. در مورد هر چیزی در هر 
گوشه و کناری کنجکاو باشید. اینگونه شما احتمالا عمر طولانی تر 
واحساس رضایت بیشتری خواهید داشت. راه ممکن است که اغوا 
کننده باشد، اما اگر هدفی را بر گزینید، روی آن تمرکز مثبت داشته 
باشید، باور کنید که محقق می شود، و فقط ادامه دهید، روزی 

زندگی ای که آرزویش را دارید می سازید، خودتان را باور کنید.

پیام های هشداری
پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات ف. ا. ا. قم 

اداره تشخیص و پیشگیری از جرایم 

1-از باز نمودن ایمیل های مشکوک خودداری کنید.
2-در هر سایت و وبلاگی اطلاعات ایمیل خود را وارد نکنید.

3-رمز عبور خود را بصورت دوره ای تغییر دهید.
4-همیشه پلیس فتا را به عنوان دوست و مشاور در کنار خود احساس کنید.

5-رمزهای عبور خود را بصورت ترکیبی طراحی کرده و ازکلمات متداول و شماره های 
شناسنامه، تلفن همراه ، برای این موضوع استفاده نکنید.  
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 رئیس جمهور گفت: پیروزی در مذاکرات افتخار ملت ایران 
است و آنها که می خواهند افتخار ملت ایران را زیر سوال ببرند به 

نفع چه کسی این کار می کنند؟
در  گذشته  روز  روحانی  حسن  المسلمین  و  حجت الاسلام 
همایش ملی روستا با اشاره به این که در مذاکرات اخیر کار بسیار 
عظیمی شده است، اظهار کرد: اگر صد سال اخیر و تاریخ همه 
کشورهای در حال توسعه را بررسی کنیم، سراغ نخواهیم داشت 
که شش قدرت دنیا در برابر یک کشور در حال توسعه قرار گرفته 
باشند، اما جمهوری اسلامی ایران دو سال در مذاکرات پیاپی به 
سندی دست یافت که در نهایت هیچکس نمی گوید ایران در این 

مذاکرات ناموفق بوده است.
وی با اشاره به این که همه دنیا اعتراف دارند ایران به توفیق 
بزرگی در مذاکرات دست یافته است، افزود: پیروزی در مذاکرات 
افتخار ملت ایران است همانطور که اگر کشاورزان و روستاییان در 
سال جاری توانستند به بالای هشت میلیون تن تولید گندم برسند، 
این افتخار متعلق به همه مردم است و اگر ورزشکاران و دانشمندان 
ما در مسابقات به پیروزی دست پیدا می کنند افتخارش برای همه 

ایران است.
روحانی با تاکید بر اینکه ما ملتی واحد هستیم خاطرنشان 
کرد: ما به حرکت های پرشتابی که در راه پیشرفت و تعالی خود 

برداشتیم و خواهیم برداشت افتخار می کنیم.
رئیس جمهور با اشاره به این که امروز در شرایط بعد از برجام و 
بعد از تحریم هستیم تصریح کرد: به حول و قوه الهی در هفته های 
آینده و ماه های پیش رو همه دیوارهای غلط تحریم  را فرو می ریزیم.

وی با اشاره به این که امروز کشورهای دنیا با هیات های 50 تا 
150 نفره از کارآفرینان سرمایه گذاری و فناوری به ایران می آیند 

خاطر نشان کرد: ما امروز نیازمند فناوری هستیم.
وی همچنین با تسلیت به مناسبت درگذشت تعدادی از حجاج 
در فاجعه منا به ملت ایران، ملل اسلامی و به ویژه خانواده های 
جانباختگان تصریح کرد: واقعه بسیار تاثر انگیز و غم آوری بود و 
حاجیانی که در روز عرفه در سرزمین عرفات بودند و به سرزمین 
منا آمدند با بی کفایتی، بی تدبیری و عدم برنامه ریزی و تقصیرهای 
دیگری که باید بررسی شود در شرایط بسیار دردآور جان باختند.

رئیس جمهور با اشاره به این که در خیابان های منا دوربین های 
مدار بسته وجود دارد و لحظه به لحظه تمام خیابان ها قابل رویت 
است و حتی می توان تصویر و فیلم یک فرد را دید گفت: چطور 
ممکن است در سرزمینی با این همه امکانات با پول نفت چنین 
اتفاق بیفتد، در حالی که در روز عید قربان حتی مشخص است چه 

ساعتی حجاج کدام کشور برای رمی جمرات می آیند.
وی با اشاره به این که بی تدبیری در آغاز حادثه و ادامه مساله 
و تشنه ماندن برای ساعت های متمادی حجاج در کشوری که این 
همه ثروت و تجهیزات دارد قابل قبول نیست، ادامه داد: من به 
یاد دارم در سال 63 که به حج مشرف شدم در آسمان عرفات 
هلی کوپترها در پرواز بودند و وضعیت را بررسی می کردند و قابل 

قبول نیست که این حادثه در کشوری با این همه امکانات اتفاق 
بیفتد.

روحانی با اشاره به این که دولت به مسئولیت خود در مورد 
حادثه منا واقف است خاطر نشان کرد:  ندای مظلومیت مردم در 
حضور سران کشورهای جهان در سازمان ملل متحد به گوش 
جهانیان رسانده شد و وزیر خارجه که یکی از قهرمانان ملی ما 
در تاریخ است، همه تلاش خود را برای رساندن این صدا به گوش 

مسئولان جهانی و مسئولان سازمان ملل انجام داد.
رئیس دولت تدبیر و امید به تلاش های وزیر بهداشت و درمان 
در امر سلامت و اقدامات وزیر کشور و دیگر مسئولان که زیر نظر 
معاون اول انجام شده است اشاره کرد و گفت: دولت باید اقدامات 
خود را ادامه دهد. روحانی با اشاره به این که بیش از 20 کشور در 
این حادثه عزیزان خود را از دست داده اند خاطرنشان کرد: ایران 
اولین کشوری است که توانست جنازه ها و اجساد مطهر را شناسایی 
کند و به کشور بازگرداند و بیشترین تلاش را برای شناسایی انجام 
می دهد و بیشترین تحرک را در سطح دنیا برای این فاجعه داشته 
و زیباترین کلمات را رهبر معظم انقلاب دراین حادثه بیان کرده اند.

وی همچنین به صبر و حضور مردم در تجلیل از اجساد مطهر 
جان باختگان حادثه منا اشاره کرد و گفت: هر یک از اجساد که به 
شهرستان ها می آید شاهد حضور گسترده مردم هستیم که علاوه 
بر دلداری  خانواده های آن عزیزان، نشان از انسجام و وحدت ملی و 
یکپارچگی کشور دارد و این که همه ما به ایرانی بودن و مسلمان 

بودنمان افتخار می کنیم.
روحانی با بیان این که هر چه داریم و در این دو سال به دست 

آورده ایم، در سایه ی امید و حضور و مشارکت و فعالیت و تلاش 
مردم بوده است افزود: اگر توانستیم در مذاکرات هسته ای به افتخار 
بزرگ تاریخی برسیم از حضور مردم است؛ البته از برخی  حرف ها 

بگذریم که من به موقع جواب می دهم.
وی افزود: من رهبری از رهبران دنیا را در سازمان ملل ندیدم 
که اعتقاد به موفقیت ایران در مذاکرات نداشته باشد به غیر از یک 

استثنا و آن هم رژیم غاصب اشغالگر قدس که عصبانی است.
روحانی در همایش ملی روستا با بیان این که من خود روستا 
زاده ام و به روستایی بودن خود افتخار می کنم، تصریح کرد: روستا 
محور فرهنگ این مرز و بوم است و همه بزرگان گذشته و امروز 
این دیار از روستا هستند و روستا همان نقطه ای است که از نام آن 

به جز صفا و صداقت و مهربانی و سختکوشی به ذهن نمی رسد.
وی در ادامه به مشکلات روستاییان و وظایف دولت در برابر 
روستاها اشاره کرد و گفت: روستائیان ما بسیار آگاه هستند و کسی 
تصور نکند که در فکر سیاسی شهری با روستایی فرقی وجود دارد، 
چون روستائیان هم وزن شهری ها می فهمند و تجزیه و تحلیل 
می کنند و این موضوع را در انتخابات 92 نشان داده اند که چطور با 
دقت به تجزیه و تحلیل شرایط می پردازند و ان شاء الله در انتخابات 

پیش رو نیز چنین خواهد بود.
با بیان این که روستائیان ما به کسانی رای  رئیس جمهور 
خواهند داد که لایق ترین ها برای خدمت به مردم هستند، گفت: 
ما دلمان می خواهد یک حماسه دیگر و افتخاری دیگر را در اسفند 
ماه شاهد باشیم و روستائیان ما همانطور که در رشد تولید ناخالص 
ملی، حضور در انقلاب و دفاع مقدس و عرصه تولید تاثیرگذار 

بوده اند، در عرصه ی انتخابات نیز که یکی از صحنه های افتخار ملی 
است حضور فعال داشته باشند.

روحانی با بیان اینکه از نظر این دولت این حزب و آن حزب 
فرقی ندارد، خاطر نشان کرد: آنچه برای ما مهم است این است که 

اصلح و قوی ترین افراد که اندیشه ی ملی دارند وارد صحنه شوند.
روحانی در ادامه با تاکید بر ضرورت خدمات رسانی به روستاها 
گفت: سالها در مورد مهاجرت روستاییان به شهرها سخن گفتیم 
و فایده ای نداشت پس باید مشکل را از ریشه حل کنیم که چرا 
روستائیان به شهرها می آیند در حالی که علاقه ای به این کار ندارند.

رئیس دولت تدبیر و امید با تاکید بر این که خدمات محوری 
باید در روستاها مثل شهرها قدم به قدم ارتقاء یابد، افزود: نباید علم 
و درمان و اشتغال، کالای شهرها باشد، بلکه باید همه دست به 

دست هم دهیم و خدمات عمومی را در روستاها احیا کنیم.
روحانی با اشاره به این که خدمات خوبی در حوزه ی بهداشت و 
آبرسانی در روستاها شده است گفت: متاسفانه با افزایش جمعیت، 
ادامه خشکسالی و کاهش منابع زیر زمینی مواجه هستیم که البته 
این موضوع از دیرباز و از زمان کوروش از دغدغه های ما بوده است و 
دعایی که در یکی از کتیبه های آن زمان نوشته شده است این است 
که خدایا ما را از خشکسالی و دروغ دور بدار و در زمینه ی دروغ 

تجربه کردیم و دیدیم که چه بلایی بر سر ما آورد.
وی با اشاره به اینکه خشکسالی در سطح جهان به رفتار نادرست 
نادرست  اقدامات  کرد:  تصریح  می شود  مربوط  طبیعت  با  بشر 
پیامدهای نادرست دارد و ما باید بهره وری آب را زیاد کنیم و بهتر 
از آن استفاده کنیم و در این راستا با کشاورزی سنتی نمی توانیم 
مردم روستا را ثروتمند کنیم. پس نیازمند تحول و فناوری هستیم.

اقدامات خدمات  یان که دولت در زمینه ی  بیان  با  روحانی 
عمومی در حد توانش در این دو سال حرکت کرده است گفت: 
6 هزار کیلومتر جاده آسفالته برای روستائیان ظرف دو سال ایجاد 
شده است که از اول انقلاب تا به حال 104 هزار کیلومتر جاده 
آسفالته روستایی داشته ایم و برای امسال نیز 4 هزار کیلومتر دیگر 

مد نظر داریم. 
وی همچنین با اشاره به این که در زمینه ی تامین آب قدم های 
خوبی برداشته شده است، گفت: صحبتی وجود دارد مبنی بر این 
که 500 میلیون دلار از صندوق توسعه برای آب روستایی بگیریم 

که من اینجا قول می دهم این کار را انجام خواهم داد.
رئیس جمهور با بیان اینکه در مساله گاز رسانی هم اقدامات 
خوبی انجام شده است و در نظر داریم که ان شاء الله تا پایان دولت 
تقریبا کار گاز رسانی به روستاها را به نهایت برسانیم تصریح کرد: 
 ارائه خدمات در زمینه بهداشت، راه و آب به روستاها از اهمیت 
نیز  ارتباطی  ارائه خدمات  با  می توانیم  و  است  برخوردار  بسیار 
اشتغالی نو در روستاها ایجاد کنیم. چون اگر خدمات ضروری و 
اشتغال را در روستاها فراهم کنیم، می توانیم روستاها را به عنوان 
مرکز امید، تولید و توسعه احیاء کنیم چون توسعه پایدار کشور در 
صورتی محقق می شود که روستاها در مسیر توسعه پایدار باشند. 

آیت ا... آملی لاریجانی:

 در پرونده متهم نفتی تحت تاثیر 
مداخلات قرار نمی گیریم

رئیس قوه قضائیه گفت: در جریان پرونده موسوم به پرونده نفتی با جدیت و قاطعیت 
رسیدگی خواهیم کرد و تحت تاثیر برخی مداخلات قرار نخواهیم گرفت.

آیت ا... آملی لاریجانی در جلسه دیروز مسئولان عالی قضایی افزود: پرونده های کلان 
اقتصادی در دستگاه قضایی مطرح است و ما در طول این سال ها پرونده های مختلفی 
در این موضوعات داشته ایم و قوه قضائیه نشان داد با فساد چه در بعد اقتصادی و چه در 
بعد امنیتی برخورد قاطع می کند. رئیس دستگاه قضا گفت: در این موضوع دستخوش 
احساسات طرفین سیاسی نخواهیم بود. برخی به چپ و برخی به راست می کشند اما قوه 
قضائیه مسیر اعتدال را بر اساس مُر قانون و داده هایی که بر اساس آن می تواند قضاوت 
کند، تدبیر و رسیدگی می کند. وی افزود: برخی در این گونه پرونده ها از ما انتظاراتی از 
جنبه های افراطی یا تفریطی دارند که نادرست است. آملی لاریجانی گفت: قوه قضائیه در 
پرونده کلانی که به پرونده نفتی موسوم شده است با جدیت و قاطعیت رسیدگی خواهد 
کرد و امیدواریم مسیر صحیح حقوقی و قضایی در آن طی شود و برخی مداخلات از ناحیه 

هر نهاد و غیرنهادی که در مساله رسیدگی باشد از ناحیه قوه قضائیه پذیرفته نمی شود.
رئیس دستگاه قضا افزود: در جریان یک پرونده، افرادی که نقش قضایی در آن پرونده 
ندارند حق ورود ندارند. وی گفت: گاهی شنیده می شود برخی ها خواستار ملاقات با متهم 

اصلی این پرونده بوده اند؛ خب ما نمی توانیم همین طور بگذاریم هر کسی ملاقات کند.
آملی لاریجانی افزود: در پرونده هایی که نکات مهم اقتصادی و جهات سیاسی دارد نمی 
توانیم بگذاریم هر کسی ورود کند و ورود دستگاه قضایی به این پرونده، حقوقی و قضایی 
است. وی گفت: این پرونده علنی رسیدگی می شود و امیدواریم مسیر رسیدگی مانع از 
علنی شدنش نشود و امیدواریم متهمان به گونه ای برخورد نکنند که دستگاه قضایی مجبور 

شود این مسیر را عوض کند. 
رئیس دستگاه قضا افزود:  امیدواریم رسیدگی عادلانه باشد و مردم ما اطمینان بیشتری 
پیدا کنند که دستگاه قضایی نقش بی طرف دارد و قاضی می خواهد بر اساس قانون و شرع 

عمل کند و ما مطمئنیم این چنین خواهد شد.

هادی خامنه ای:

اصلاح طلبان می توانند 
سرنوشت مجلس آینده را تغییر دهند

دبیرکل مجمع نیروهای خط امام گفت: اگر در شرایط فعلی، اصلاح طلبان به وحدت 
مطلوبی دست یابند می توانند علیرغم فشارها و مشکلات وارده سرنوشت مجلس آینده را 

تغییر دهند.
حجت الاسلام والمسلمین سید هادی خامنه ای دبیرکل مجمع نیروهای خط امام، 
تحقق دوم خرداد را دستاورد وحدت اصلاحات خواند و افزود: اگر در شرایط فعلی٬ اصلاح 
طلبان از انتخابات سال 84 درس گرفته باشند و به وحدت مطلوبی دست یابند و همچنین 
شکافی میان اصلاحات ایجاد نگردد٬ علیرغم فشارها و مشکلات وارده می توانند موفقیت 

خوبی را به دست آورند و سرنوشت مجلس آینده را تغییر دهند. 

دلواپسان چگونه باعث شدند 
لغو تحریم ها به تعویق بیافتد؟

جلسه غیرعلنی، تنش و مناقشه چاشنی جلسه روز یکشنبه مجلس بود. تنش هایی 
که بارها در مجلس نهم دیده شده است، با این حال این بار با توجه به توصیه های مقامات 
عالی رتبه نظام، انتظار چیز دیگری بود. توصیه هایی که با طرح آن همه انتظار داشتند تکلیف 

برجام در جلسه دیروز روشن شود، اما چنین نشد.
یکی از سرنوشت سازترین روزهای مجلس نهم روز یکشنبه با یک ساعت جلسه غیرعلنی 
آغاز شد؛  جلسه ای برای بررسی گزارش برجام که آن گونه که از راهروهای مجلس شنیده 
شد، با دفاع تمام قد علی لاریجانی، رئیس مجلس از برجام همراه بود. با علنی شدن جلسه 
اما گزارشی که هفته ها همه منتظر آن بودند بالاخره به وسیله سیدحسین نقوی حسینی، 
سخنگوی کمیسیون برجام قرائت شد. گزارشی که پیش از این هم بارها نمایندگان نسبت 
به یک طرفه بودن آن هشدار داده بودند. گویا شدت جناحی بودن آن به قدری بوده که 
یک روز قبل موجب شده بود سه عضو اصلاح طلب عضو کمیسیون برجام به نشانه اعتراض 
جلسه را ترک کنند. اما این اعتراض باعث جلوگیری از نهایی  شدن یا تدوین مجدد گزارش 
نشده بود؛ گزارشی که ابراهیم کارخانه ای، عضو این کمیسیون و از منتقدان دولت درباره آن 
به »فرهیختگان« گفت: »این گزارش براساس نظرات اعضای کمیسیون بوده است. آقای 
زاکانی نظرات همه را اعمال می کردند.« او درباره اختلاف سلیقه موجود در کمیسیون نیز 
گفت: »دیدگاه ها متفاوت است. وقتی همه مفاد برجام با رای گیری انجام می شود این یعنی 
تعامل. همه اعضایی که در جلسه بودند بندبه بند درباره آنها نظر داده اند.« کارخانه ای تاکید 
کرد: »اگر کسی در جلسه حضور نداشته به خودش مربوط است. به فرض اینکه سه نفر هم 
از جلسه خارج شدند از نظر قانونی مشکلی ندارد و تاثیری در تصمیم گیری جمع به وجود 
نمی آید.« نقوی حسینی هم آن را در نهایت اعمال دموکراسی خواند و ادعا کرد: »این از 

خصوصیات کمیسیون است که نظر اکثریت به کرسی می نشیند.« 
عباسعلی منصوری آرانی اما درباره خروج از جلسه به همراه غلامرضا تاجگردون و مسعود 
پزشکیان عنوان کرد: »اگر ما می نشستیم یعنی گزارش را تصویب کرده بودیم. با خارج 
شدن از جلسه جلوی بدعت را گرفتیم. زمانی که اکثریت با آنها بود چگونه ممکن بود 
نظرات ما اعمال شود. ما بیرون آمدیم چون احساس می کردیم وضعیت از روند خود خارج 

شده است.«
پس از قرائت گزارش، طرحی که مجلس آن را تدوین کرده  بود ارائه و برای تایید دو 
فوریت آن رای گیری شد. طرحی که البته مخالفانی هم داشت. همان مخالفان همیشگی 
برجام یعنی رسایی، حسینیان و کوچک زاده درخواست تذکر داشتند اما پیش از آنها 
علاءالدین بروجردی، عضو کمیسیون برجام و رئیس کمیسیون امنیت و احمد توکلی، 
نماینده تهران اجازه اظهارنظر یافتند. بروجردی به عنوان طراح طرح دو فوریتی اقدام 
متناسب و متقابل دولت در اجرای برجام در حمایت از برجام گفت: »در مجلس شورای 
اسلامی روز تصمیم گیری بسیار مهمی است. البته نقاط ضعف در برجام وجود دارد اما برجام 
عملا محصول یک تصمیم ملی است و شورای عالی امنیت ملی به عنوان بالاترین مرکز نظام 
جمهوری اسلامی ایران در تصمیم گیری های مهم سیاسی و امنیتی آن را تایید کرده است و 
سران  قوا در کشور نیز آن را بررسی کرده اند.« اما صدای بلند مطابق همیشه از آن پایداری ها 
و مخالفان برجام بود. رسایی در تذکر خود نسبت به طرح اعتراض داشت؛ علاوه بر اینکه 
خواهان ارائه طرحی دیگر در مجلس بود. برخی از نمایندگان مانند تاجگردون هم معتقد 
بودند که باید طرح مورد نظر آنها که »رد برجام« بود به صحن ارائه می شد تا مردم مخالفان 
برجام را بشناسند. اما به هر حال به گفته رسایی ابتدا باید گزارش به صحن می آمد و بعد از 
قرائت آن تدوین طرح به جریان می افتاد. این صحبت رسایی موجب واکنش لاریجانی شد.

 او با مطابقت دادن چند بند از طرح با گزارش و اثبات ارتباط آنها، علاوه بر رد صحبت های 
رسایی تاکید کرد که سه نفر از فراکسیون اصولگرایان – مهرداد بذرپاش، علیرضا زاکانی 
و علی اصغر زارعی – و سه نفر از فراکسیون رهروان ولایت – منصور حقیقت پور، کاظم 
جلالی و علاءالدین بروجردی- با هم به نگارش و تدوین طرح پرداخته اند؛ بنابراین نظر هر 
دو طرف اعمال شده است. البته آنچنان که از شنیده ها برمی آید شورای عالی امنیت ملی 
هم در جریان آن قرار داشته و آن را تایید کرده است. اما توضیحات لاریجانی هم موجب 
نشد تا اعتراض نماینده های جبهه پایداری فروکش کند تا جایی که به محض به رای 
گذاشتن طرح دو فوریتی، حسینیان با سروصدا و درآوردن عبای خود صحن علنی را ترک 
کرد. در هر صورت با تفاوت چهار تا پنج رای طرح دوفوریتی رد شد و همین موضوع هم 
خود بابی برای مناقشه شد. مناقشه ای که بسیاری از نمایندگان را به سکوی هیات رئیسه 
کشاند. برخی از نمایندگان اعتراض داشتند که دستگاه شان مشکل داشته و رای آنها را ثبت 
نکرده است. اما به گفته لاریجانی تنها چیزی که می توانست موجب این کار شود، اشکال 
آیین نامه ای بود، به همین دلیل با آن مخالفت کرد. درنهایت طرح برجامی که قرار بود با 
قید دوفوریت و در اسرع وقت در دستور کار قرار گیرد با قید یک فوریت به اولویت بندی 
کمیسیون امنیت ملی موکول شد. البته برخی نمایندگان تاکید کردند که درخواست تغییر 
دستور آن را امضا  و تقدیم هیات رئیسه کرده اند تا با تصویب آن چهارشنبه یا نهایتا هفته 

آینده در دستور قرار گیرد.
اما همه این مسائل موجب نشد تا مخالفان گزارش ساکت بمانند. بعد از رای گیری 
غلامرضا تاجگردون از اعضای کمیسیون برجام که با گزارش مخالف بود وقت نطق گرفت 
و در آن تاکید کرد: »گزارشی که در جلسه علنی مجلس قرائت شد در خارج از کمیسیون  
ویژه برجام تنظیم شد و هفت  نفر از اعضا همچنان به آن اعتراض دارند.«   تاجگردون 
همچنین  اشاره به کمیته ای متشکل از شش نفر از هر دو فراکسیون اصلی مجلس تاکید 
کرد: »این نشان می دهد که فراکسیون اصولگرایان اصلا به اصول خود پایبند نیستند. 70 
نفر هستند و به نظر من هر 70 نفر امروز رای ندادند؛ از معتدل ترین تا تندترین آنها. نمی دانم 
آقای لاریجانی با چه حسابی تصمیم به تعامل با این جماعت می گیرد. بار اول هم نیست، 

چند بار تا به حال اتفاق افتاده و خلف وعده کرده اند.«
 او همچنین درباره طرح برجام گفت: »به دلیل تاکیدات مراجع فکر می کنم این طرح تا 
هفته آینده نهایی می شود.« باید دید با وجود اینکه برجام در همه طرف های توافق هسته ای 
تایید شده و از سد کنگره آمریکا هم گذشته است، درنهایت در ایران با چه سرنوشتی 
روبه رو خواهد شد. سرنوشتی که طولانی شدن آن را هر گروهی به نوعی تحلیل می کند. 
آنچه مسلم است دست هایی در مجلس باعث شده تا سرعت تایید یا رد برجام کند شود. 
دست هایی پنهان اما آشکار که در جایی ایراد به برجام می گیرند و آن را آمریکایی می خوانند 

و در جایی دیگر موافقان خود را به تجمع جلوی مجلس تشویق می کنند. 
برخی کارشناسان معتقدند که این رویکرد در ادامه روند هزینه هایی است که این گروه 
به پای مردم و کشور ثبت کرده اند. حالا هم در ادامه آن سعی در طولانی کردن تصویب 

توافق دارند تا به این وسیله برنامه های خود را پیش ببرند. 
برنامه هایی که بسیاری معتقدند سیاسی و انتخاباتی است و اگر انجام شود موجب 

برداشته نشدن تحریم ها و ضربه به دولت در انتخابات پیش رو خواهد شد.

نکته

اخبار

واکنش رییس جمهور به مخالفت ها با توافق هسته ای:

به موقع جواب می دهم

مهدی مطهرنیا در خصوص حادثه منا گفت: ایران توانست با 
برخوردی هوشمندانه نسبت به این رخداد، این تهدید را به فرصت 
تبدیل کرده و به جای برخورد های نظامی عاطفی واکنش معقولانه 

ای  نشان دهد.
این استاد دانشگاه و تحلیلگر مسائل سیاسی گفت: آنچه در 
منا رخ داد میتواند در سناریو های مختلفی قرار بگیرد،دو سناریو 
است که میتواند حادثه منا راحلقه ای از حلقه های بهم پیوسته 
در خصوص رفتارهای ریاض در حوزه سیاست خارجی قرار دهد.

من معتقدم منا یک امر واقع بود اما عربستان بعد از این رخداد با 
موضع گیری های غلط به تصور عمدی بودن این حادثه دامن بزند.

وی روابط ایران و عربستان در آینده را تنش زا خواند و اضافه 
کرد: آنچه که در منا رخ داد و نوع رفتارعربستان نشان دهنده این 
بود که ریاض به دنبال مکدر کردن  واصطکاک بیشترمنافع خود با 
ایران در خاور میانه و جهت گیری عملیاتی علیه تهران است. زیرا  

ریاض نشان داده که در مسیر اهداف تعیین شده  تل  آویو علیه 
پرونده هسته ای ایران قرار گرفته است و در این چند روز اخیر 
سعی داشته که با استفاده از رخداد منا  یک رفتار عاطفی در بین 
توده های مردم ایران ایجاد کند و فضا سازی های آینده در ارتباط 

با  رفتار تعامل برانگیز تهران را هدف قرار دهد بود.
این استاد دانشگاه اضافه کرد: این در حالی بود که ایران بسیار 
هوشمندانه شاهد برخورد مقتدرانه رهبری در اخطار به ریاض بود،از 
سوی دیگر رئیس جمهور ایران به عنوان شخصیت رسمی در حوزه 
حقوق بین الملل  توانست با کاربرد جملات سنگین و قابل احترام 
و در عین حال با اقتدار در برخورد با ریاض وتلاش برای حل و 
فسخ مسئله منا ،واکنش مطلوبی را به  نمایش بگذارد، همچین 
توانست با کنترل عواطف و احساسات در افکار عمومی ملت ایران 
به توسط نخبگان در یک هماهنگی معنا دار زمینه سواستفاده از 
ماجرای منا برای ایجاد فضای منفی در حوزه سیاست خارجی ایران 

توسط عربستان را از آنان بگیرد و موفق شود این تهدید را به فرصت 
تبدیل کند.

وی ادامه داد:همین اکنون با توجه به صبوری که رئیس جمهور 
ایران دارد به موازات آنچه رهبری نظام جمهوری اسلامی خطاب به 
ریاض اعلام داشته است ما شاهد این هستیم که دولت ایران رسماً 
اعلام می کند که ما از حادثه منا به سهولت نخواهیم گذشت این 

خود نشان دهنده این است که ایران در برخورد  با این موضوع با 
مدیریت خشم خویش و کنترل عواطف و احساسات مردمی که 
عزیزانشان در این واقعه شهید شده اند زمینه برخورد خردمندانه با 
موضوع را فراهم سازد بی تردید یکی از رسالت های آینده دولت در 
تعاملات خودایجاد فضای مناسب جهت بالا بردن بیشتر امنیت زوار 
در مکه برآید و این میتواند وضعیت منارا از این تهدید تعریف شده 

در اتاق فکر ریاض تبدیل به یک فرصت در آینده نماید.
وی در پایان در خصوص موضع گیری فرمانده سپاه افزود:آنچه 
فرمانده سپاه می گوید بازتعریف فرمایش رهبری است،در عین 
حال من معتقدم نظامیان به هیچ وجه نباید بدون دستور از رهبران 
سیاسی اقدام به اعلام  موضع در مسائل سیاسی  کنند اما با توجه به 
اینکه رهبری درسخنرانی خود بیان کردند صحبت فرمانده سپاه بعد 
ازفرمایشات رهبری قابل درک است  و نمیتواند موضع گیری نظامی 

به خود بگیرد و میتواند مورد پذیرش قرار بگیرد .

 مهدی مطهرنیا پاسخ می دهد

آیا ایران و عربستان به سمت برخورد نظامی می روند؟

 پایان دادگاه بابک زنجانی؛ جلسه بعدی ۹ آبان 

میلیاردر نفتی به زندان بازگشت
 سومین جلسه رسیدگی به پرونده »بابک زنجانی« در دادگاه انقلاب برگزار شد.

ساعت 8:30 صبح دیروز )دوشنبه( 13 مهرماه، بابک زنجانی متهم اصلی پرونده 
موسوم به نفتی با تدابیر ویژه امنیتی وارد دادگاه انقلاب شدند.

* سه متهم پرونده ساعت 8:45 وارد شعبه 15 دادگاه انقلاب شدند.
* وکلای متهمان، دو خواهر متهم ردیف اول و چند نفر از اقوام دو متهم دیگر پرونده 

نیز در جلسه دادگاه حضور دارند.
* برخی از اعضای خانواده »ح.ف.ه« متهم ردیف دوم پرونده پیش از ورود متهمان به 
شعبه سعی داشتند تا با متهم صحبت کنند، اما تدابیر امنیتی چنین اجازه ای به آنها نداد.

* جلسه رسیدگی به پرونده موسوم به نفتی ساعت 8:50 به ریاست قاضی صلواتی و 
با قرائت آیاتی از کلام الله مجید به صورت علنی آغاز شد.

* قاضی صلواتی در ابتدای جلسه دادگاه، با اشاره به مواد 353، 354 و 358 قانون 
آیین دادرسی کیفری، تذکرات لازم را به حاضرین در جلسه داد.

* قاضی صلواتی اعلام کرد: وکلای خارجی متهم ردیف اول با ارائه پیش نویس 
ضمانت نامه بدون قید و شرط اعلام کردند که بدهی HK را پرداخت می کنند. بر همین 
اساس مدیر امور حقوقی شرکت نفت ایران روز جاری اعلام کرد که با همکاری وکلای 

متهم بدهی بیت المال بازگردانده می شود، ان شاءالله.
* در ادامه رئیس شعبه 15 دادگاه انقلاب از نماینده دادستان خواست تا برای ادامه 

قرائت کیفرخواست در جایگاه حاضر شود.
* نجفی نماینده دادستان در ادامه قرائت کیفرخواست متهمان پرونده موسوم به نفتی 
گفت: پیمانکاران وزارت نفت به عملکرد متهم ردیف اول پرونده در پرداخت ها اعتراض 
داشتند؛ چرا که وی مکلف بود 2 میلیارد و 700 یورو به پیمانکاران پرداخت کند، اما 160 

میلیون یورو پرداخت کرده و مابقی را صرف امور شخصی کرده است.
* نماینده مدعی العموم اعلام کرد: طبق ادعای پیمانکاران پرداخت های بابک زنجانی 
با تاخیر بوده و باعث شده به پروژه خسارت وارد شود. متهم ردیف اول متعهد شده بود 

که ارز را در خارج از کشور پرداخت کند نه در داخل.
* نجفی خاطرنشان کرد: اوایل سال 91، متهم ردیف اول با حمایت »ح.ف.ه« و 
»م.ش« و اعتمادی که با مشارکت یکی از بانک ها کسب کرده بود به دنیای معاملات 
نفت وارد می شود. »م.ش« با توجه به سابقه آشنایی با »الف.و.د« بابک زنجانی را معرفی 

می کند تا با فروش نفت به وی موافقت شود.
* نماینده دادستان یادآور شد: متهم ردیف اول روش پرداخت را واریز نقدی در 
خارج از کشور معرفی می کند. همچنین وی از طریق »ک.د« معاون شرکت نیکو به 
»س.ج.س« معرفی و با او ملاقات می کند. بابک زنجانی در این ملاقات از توانایی های خود 

در جابجایی های ارزی و داشتن دو بانک در خارج از ایران یاد می کند.
* نجفی گفت: وی همچنین در این ملاقات موضوع خرید نفت از صندوق بازنشستگی 
شرکت نفت را مطرح شده و مدعی می شود در خارج از کشور مخازن متعددی دارد و 

می تواند محموله های نفتی را برای شرکت نفت انبار کند.
* نماینده مدعی العموم بیان کرد: در نهایت با معرفی »ح.ف.ه« و سایر اشخاص، متهم 
ردیف اول موفق به اخذ مصوبه ای در هفتم تیر 91 از 3 وزیران سابق نفت، اقتصاد و 
صنعت، معدن و تجارت و رئیس سابق بانک مرکزی می شود. در نهایت بابک زنجانی با 
»ح.ف.ه« و »م.ش« و با مشارکت در عملیات متقلبانه، 2 میلیارد و 700 میلیون یورو از 

شرکت نفت کلاهبرداری می کند.
* معاون دادستان علت پرداخت نکردن مابقی مبالغ از سوی بابک زنجانی را تحریم 
شدن اف.آی.آی.بی معرفی می کند و می گوید اظهارات متهم در این راستا کاملا بی اساس 
است. این متهم با این استدلال که اف.آی.آی.بی تحریم شده است چندین ماه مدیران 
نمایندگان مجلس، سازمان  بانک مرکزی،  نفت، مدیران  وزارت  نیکو،   ،HK شرکت
بازرسی، وزارت اطلاعات و سازمان اطلاعات سپاه را در خصوص استرداد و واریز مبلغ به 

حساب اچ.کی و بانک مرکزی درگیر کرده بود.
* نجفی گفت: بابک زنجانی پیش از دستگیری در جهت استرداد مبلغ مورد ادعای 
شرکت HK اقداماتی را انجام داده است. در طول تحقیقات چند نوع اظهارات وجود دارد. 
اول اینکه از اثبات مالکیت خود بر بانک اف.آی.آی.بی گریزان بود و گفته بود بانک متعلق 

به او نیست، اما با کشف اسناد ناگزیر شد مالکیت خود را بپذیرد.
* نماینده دادستان گفت: بابک زنجانی در صدد بود اف.آی.آی.بی را معتبر معرفی 
کند، اما بعد از تحقیقات مقدماتی مشخص شد بانک اف.آی.آی.بی دارای اسناد معتبر 
نیست و مشتریان و سپرده گذارانی که درصدد سپرده گذاری در این بانک باشند وجود 

ندارد و سپرده گذاری در این بانک محدود بوده است؛ به طوری که در شعبه کوالالامپور 
هیچگونه عملیات بانکی انجام نشده بود. کلیه فعالیت های مفسدانه بابک زنجانی در بستر 

بانک اف.آی.آی.بی انجام شده و دیگر متهمان پرونده با او همکاری داشته اند.
* نماینده دادستان گفت: بابک زنجانی در صدد بود با جعل حواله های ارزی کلان و 
پیام های سوئیفتی بتواند از موسسه های اعتباری و بانک های داخلی اسناد بهادار دریافت 
کند و با پرداخت آن به شرکت اچ.کی دین خود را به این شرکت بپردازد، اما تمامی 
این پیام های سوئیفتی توسط کارشناسان بانک مرکزی بررسی و جعلی بودن آن تایید 

شده است.
* نجفی بیان کرد: متهم ردیف اول در رابطه با وام دریافتی 15 میلیارد یورویی خود 
می گوید این مبلغ را از یکی از شیوخ در دبی گرفته، اما پس از آن مدعی می شود آن را 
از آی وان دریافت کرده است، در حالی که بررسی ها نشان می دهد آی وان به هیچ عنوان 

در بحث اعطای تسهیلات به اشخاص فعالیت نمی کند.
* نماینده مدعی العموم گفت: با دستوری از سوی متهم ردیف اول، 4 میلیارد یورو در 
قالب یک وام سه ساله به سازمان تامین اجتماعی داده می شود و از حساب وی در دبی 

به یکی از شعبات بانک رفاه کارگران واریز می شود.
* نماینده دادستان در حین قرائت کیفرخواست خطاب به قاضی دادگاه گفت: 
کارشناسان بانک مرکزی در صورت صلاحدید دادگاه بهتر است از جلسات بعدی در 
دادگاه حضور پیدا کنند؛ پس از اظهارنظر نماینده دادستان، بابک زنجانی گفت که این 

حرف دل من متهم است.
* قاضی صلواتی به دنبال این گفته متهم از وی خواست سکوت اختیار کند و اجازه 

دهد ادامه کیفرخواست توسط نماینده دادستان قرائت شود.
* وکیل بابک زنجانی با اجازه قاضی صلواتی خطاب به رئیس دادگاه گفت: مطلب 
نماینده دادستان تهران از این حیث که موضوع نیاز به کارشناسی دارد صحیح است. 
البته کارشناسان بانک مرکزی صلاحیت اظهارنظر قضایی ندارند و ایرادات متعددی به 
اظهارات آنها وجود دارد. از آنجا که خلاء نظریات کارشناسان رسمی دادگستری در امور 
بین المللی بانکی وجود دارد، اگر دادگاه صلاح بداند کارشناسان رسمی دادگستری درباره 

این مطالب اظهارنظر کنند.
* پس از اظهارات کوهپایه ای زاده نجفی نماینده دادستان گفت: نظر کارشناسان 
بانک مرکزی در پرونده های اینچنینی و اینکه بانک مرکزی ناظر عالی پولی کشور است 
معتبر است و بهترین کارشناسان بانک مرکزی در این پرونده نظر دادند، البته تشخیص 
این مساله با قاضی است؛ اما دادستانی در خصوص اظهارات کارشناسان بانک مرکزی به 

اقناع قضایی رسیده اند.
* رییس دادگاه ساعت 10:30 تنفس 15 دقیقه ای اعلام کرد.

* قبل از اعلام تنفس، 178 صفحه از کیفرخواست قرائت شده است.
* در زمان تنفس دادگاه، »م.ش« یکی از متهمان پرونده دچار افت فشار شد که پس 

از گذشت زمان اندکی بهبود یافت و وارزد شعبه دادگاه شد.
* متهمان و قاضی رسیدگی کننده به پرونده ساعت 10:50 برای ادامه جلسه وارد 

شعبه شدند.
* پس از پایان اعلام تنفس، حمزه ای یکی دیگر از نمایندگان دادستان برای قرائت 

ادامه کیفرخواست در جایگاه حضور یافت.
* حمزه ای اظهار کرد: بابک زنجانی با مراجعه به »س.م« در معیت »ح.ف.ه« می گوید 
که می تواند سهام شرکت های سازمان تأمین اجتماعی را به مبلغ 4 میلیارد یورو خریداری 
کند. »س.م« با بابک زنجانی و »ح.ف.ه« وارد انعقاد قرارداد شده و در تاریخ 27/ 9/ 91 
قراردادی بین این سه نفر امضاء می شود و بابک زنجانی 4 میلیارد یورو را به صورت ین 

ژاپن در حساب سازمان تأمین اجتماعی واریز می کند.
* نماینده دادستان گفت: بابک زنجانی از شرکت HK کلاهبرداری کرده است و پس 

از کسب عواید آنها از طرق مختلف سعی در پنهان کردن اموال داشته است.
* قرائت کیفرخواست متهم ردیف اول ساعت 11:15 پایان یافت و در آخر درخواست 
مصادره تمام اموال متهم ردیف اول را از سوی دادگاه کرد و در ادامه نماینده مدعی العموم 

قرائت کیفرخواست »م.ش« متهم ردیف دوم پرونده را آغاز کرد.
* حمزه ای دیگر نماینده مدعی العموم در ابتدای قرائت کیفرخواست متهم ردیف دوم، 
گفت: »م. ش« متعهد شده بود تمام محموله های نفتی را به فروش برساند و بابت انجام 

این کار از بابک زنجانی درصدی را دریافت کند.
* نماینده دادستان در ادامه به ایمیلی که متهم ردیف اول در سال 91 برای »م. ش« 

ارسال کرده اشاره می کند که در بخشی از آن آمده است: » ... شما من را بدهکار نگه 
داشته و در حال حاضر برنده ماجرا هستید و به همه جا رسیده اید، این روزها می گذرد 

اما من ساکت نخواهم ماند. پول بارهای نفتی که گرفته اید را هم پرداخت نکرده اید ... «
حمزه ای گفت: این اظهارات در حالی بود که »م. ش« مبلغ کمی از فروش نفت را به 

بابک زنجانی داده بود که همین امر موجب اعتراض وی شده بود.
نماینده  دادستان خاطرنشان کرد: نکته قابل توجه این است که »م. ش« به دلیل 

داشتن تابعیت انگلیسی، 49 درصد سهام هواپیمایی آنول ایر ترکیه را نیز دارد.
* نوبت صبح دادگاه ساعت 12 به پایان رسید و ادامه رسیدگی به نوبت عصر موکول 

شد.
* ساعت 12:25 متهمان برای ادامه رسیدگی وارد شعبه 15 دادگاه انقلاب شدند و 

پس از گذشت 5 دقیقه دادگاه به صورت رسمی در نوبت عصر آغاز شد.
* با گذشت 15 دقیقه از شروع نوبت عصر سومین جلسه دادگاه رسیدگی به پرونده 
متهمان نفتی در ساعت 12:45، »ح.ف.ه« متهم ردیف سه به دلیل افت فشار با دستور 

قاضی به خارج از دادگاه منتقل شد.
* حضور ماموران اورژانس در دادگاه انقلاب برای مداوای متهم ردیف سوم

* نجفی نماینده دادستان در ادامه قرائت کیفرخواست متهم ردیف دوم پرونده نفتی 
گفت: مشارکت »م.ش« و بابک زنجانی در ارتکاب جرایم منجر به افساد فقط به حوزه 
اقدامات خرید محموله های نفتی و فروش آن و صرف وجوه در منافع شخصی خلاصه 
نمی شد. یکی از اشخاصی که به همراه بابک زنجانی در تسهیل عواید حاصل از جرم اقدام 

کرده، متهم ردیف دوم یعنی »م.ش« است.
* نجفی بیان کرد: متهم ردیف دوم عواید حاصل از جرم را تحویل گرفته و در تحویل 
محموله های نفتی از یکی از شرکت ها نقش پررنگی داشته است و اکثر قریب به اتفاق 
محموله ها را تحویل گرفته و به فروش رسانده است. وی همچنین عواید حاصل از شرکت 

نیکو را با همراهی متهم ردیف اول انتقال داده است.
* نماینده دادستان خاطرنشان کرد: با توجه به اتهامات »م.ش« مبنی بر افساد 
فی الارض از طریق اخلال در نظام اقتصادی، مشارکت در کلاهبرداری و مشارکت در 

پولشویی درخواست محکومیت متهم و مصادره اموال وی را از رئیس دادگاه داریم.
*پس از پایان قرائت کیفرخواست متهم ردیف دوم، نماینده دادستان اقدام به قرائت 
کیفرخواست »ح.ف.ه« متهم ردیف سوم کرد که وکیل مدافع وی خطاب به قاضی گفت: 
با توجه به عدم حضور موکلم در جلسه دادگاه از شما می خواهم به دلیل اینکه ما پیش 
از این کیفرخواست را مطالعه کردیم و هدف از تشکیل دادگاه قرائت کیفرخواست برای 
متهمین است و با توجه به اینکه با او ملاقاتی نداشتیم تقاضا دارم قرائت کیفرخواست با 

حضور موکلم انجام شود.
* قاضی صلواتی گفت: اجازه ملاقات را به شما داده بودیم اما شما به ملاقات موکلتان 
نرفتید و در ادامه از نماینده دادستان خواست کیفرخواست مربوط به »ح.ف.ه« را قرائت 

کند.
* نجفی در قرائت کیفرخواست، افساد فی الارض، جعل،  کلاهبرداری، پولشویی، 

مشارکت در کلاهبرداری را از جمله اتهامات این متهم عنوان کرد.
* نماینده دادستان تصریح کرد: متهم ردیف اول 60 درصد از سهام بانک اف آی آی 
بی به ارزش 5/8 میلیون دلار را به مبلغ 90 میلیون یورو به بانک ملت واگذار کرده است 
و این سود سرشار باعث توسعه فعالیت وی می شود. یکی از مستنداتی که اعتبار اف آی 
آی بی را تمام و کمال کرده بود مصوبه 7/ 4/ 91 است که به امضای سه وزیر وقت و 
رئیس وقت بانک مرکزی رسیده بود و بنا بر آن منابع ارزی 5/4 درصدی سهم شرکت 

نفت به اف آی آی بی واریز شود.
* وی ادامه داد: حسب اطلاعات بدست آمده و اظهارات »ک.د« مصوبه فوق تصویب 

شد »ح.ف.ه« در این جلسه همراه متهم ردیف اول بوده است.
* نجفی بیان کرد: هرچند مصوبه مورخ 7/ 4/ 91 به امضای سه وزیر وقت رسیده به 
عنوان مصوبه ستاد ویژه تدابیر رئیس جمهوری یاد می شود، اما این مصوبه در ستاد تدابیر 
ویژه مصوب نشده و تنها سه وزیر وقت و رئیس وقت بانک مرکزی آن را مصوب کرده اند 

که باید در این راستا از ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی استعلام صورت گیرد.
* قاضی صلواتی در پایان جلسه دادگاه گفت: از آنجایی که وکلای متهمان برای بار 
دوم درخواست استمهال را مطرح کردند با هماهنگی های صورت گرفته و در راستای 

حفظ حقوق متهمان، با درخواست آنان موافقت می شود.
* جلسه بعدی دادگاه، نهم آیان ماه برگزار می شود. 
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یادداشت

خبر

این یادداشت را 
»علیجان صادق پور« بخواند

و  همدلی  ملت؛  و  دولت  سال  امسال 
هم زبانی است. این نامی است که مقام معظم 
است.  گرفته  نظر  در  امسال  برای  رهبری 
دولت یازدهم نیز از ابتدای روی کار آمدن 

و حتی قبل از آن در شعارهای دکتر روحانی، بیشترین تأکید را روی 
خدمت صادقانه و بی منت به مردم داشته است. نتیجه اینکه همه مسئولان 
وظیفه دارند به مردم به خصوص قشر ضعیف و محروم جامعه خدمت کنند 

آن هم بدون منت. 
اگر بخواهیم یکی از اقشار محروم و ضعیف جامعه را نام ببریم، بدون 
شک باید به روستائیان و افرادی که در شهرهای کوچک قم ساکن هستند، 
اشاره کنیم. خدماتی که به ساکنین این مناطق ارائه می گردد، در سطحی 
نیست که نظام اسلامی و دولت بر آن تأکید کرده است. یکی از مواردی 
که امروز تقریباً داد همه روستائیان را درآورده است، مشکل کم آبی است. 
در برخی از روستاهای قم در طول شبانه روز کمتر از یک ساعت آب وصل 
است و بقیه ساعات را باید بدون آب بگذرانند که البته تقریباً تابستان داغ 

امسال را هم با همین منوال پشت سر گذاشتند.
یک نکته! معنی و مفهوم فروش انشعاب آب در روستاها چیست؟ آیا 
غیرازاین است که نهادی که اقدام به فروش انشعاب آب در روستاها نموده 
و در قبال خدماتی که ارائه می دهد، هزینه دریافت می کند، ملزم به تأمین 
آب موردنیاز مشترکین خود است؟ البته این را قبول داریم که چند سالی 
است سایه خشک سالی بر سر کشور ما به خصوص استان قم سنگینی 
می کند و تقریباً همه منابع آبی را تحت تأثیر قرار داده و صرفه جویی و 
بهینه سازی مصرف آب وظیفه همه مردم است که از حق و انصاف هم 

نگذریم، مردم روستاهای قم در این خصوص همکاری لازم رادارند.
 اما نکته ای که قصد دارم در این نوشتار مورد تأکید قرار دهم، موضوع 
دیگری است. امروز آب موردنیاز اکثر روستاهای قم از طریق چاه های 
موجود در همان روستا تأمین می شود، چاه هایی که توسط خود روستائیان 
به  نیاز  زمانی هم که  بودند،  بهره بردارش  روزگاری همانان  و  حفرشده 
بازسازی داشت با خودیاری اهالی روستا، بازسازی صورت می گرفت؛ اما 
چند سالی است که این وظیفه بر عهده شرکت آب و فاضلاب روستایی 
از طریق همان  را  موردنیاز روستاها  این شرکت آب  است.  نهاده شده 
چاه های موجود و در تعدادی از روستاها هم با کمک آب سرشاخه های 
دز و آب رسانی سیار تأمین می کند، حال بماند که تعدادی از روستاها در 

همین تابستان گذشته از بی آبی چه کشیدند!
تا اینجای ماجرا را داشته باشید تا به یک نکته داخل پرانتزی هم 
اشاره کنم. امروز همه از مهاجرت روستائیان به شهر و حاشیه نشینی و ایجاد 
ناهنجاری و ... سخن به میان می آورند و آن را امری نکوهیده و ناشایست 
قلمداد می کنند و تقریباً همه متفق القول هستند که باید شرایطی به وجود 
بیاید که از این مهاجرت جلوگیری نموده و حتی در آینده شاهد مهاجرت 

معکوس شهرنشینان به روستاها باشیم.
متأسفانه در چند ماه گذشته شرکت آب و فاضلاب روستایی استان 
قم به بهانه برخورد با انشعابات غیرمجاز اقدام به قطع گسترده انشعاب آب 
در روستاهای قم نموده است - بازهم تأکید می کنم ما با هرگونه بی قانونی 
و سوءاستفاده مخالف هستیم – اما نباید اجازه بدهیم که در یک جریان 

خشک و تر باهم بسوزند.
اما یک سؤال؟ در روستاهای قم چه تعداد افرادی هستند که به رغم 
داشتن درآمد کافی، از پرداخت قبض آب خودداری می کنند. آیا این را 
می توانیم قبول کنیم که بخش زیادی از روستائیان قم درآمد کافی دارند 
ولی دوست ندارند که پول قبض آب خود را بدهند؟! صدالبته که این گونه 
نیست. ساکنین روستاها افراد متدینی هستند که به حلال و حرام به شدت 
پایبند بوده و به هیچ عنوان اجازه نمی دهند که لقمه حرامی بر سر سفره 
آنان بیاید؛ که اگر این گونه نبود، شاهد دست های پینه بسته و صورت های 
سوخته از آفتاب داغ نبودیم. چگونه ممکن است که این افراد با این اعتقاد 

پول آب خود را ندهند.
پس اگر در مواردی شاهد هستیم که خانواده ای قبوض خدماتی خود را 
پرداخت نکرده، حتماً توانایی مالی نداشته است. این مورد تقریباً در بیش از 
98 درصد ساکنین روستاها صدق می کند. به نظر من برخورد با انشعابات 
غیرمجاز خوش نشین ها و افرادی که فقط برای تفریح و در روزهای تعطیل 
به روستاها می آیند، کار بسیار خوبی است و قطع آب آن ها در صورت 
عدم پرداخت قبوض هم لازم و حتی در مواردی ضروری است؛ اما اینکه 
بخواهیم آب یکی از ساکنین روستا را قطع کنیم، نمی تواند چندان کار 

خداپسندانه ای باشد.
متأسفانه حتی در مواردی شاهد بودیم که تعدادی از مأموران شرکت 
آب و فاضلاب روستایی به بهانه اینکه در فلان خانه انشعاب غیرمجاز آب 
وجود دارد، بدون داشتن حکم قضایی و به منظور بازدید کنتور اقدام به 

جست وجو در خانه برای یافتن انشعاب غیرمجاز کرده اند. 
به نظر شما این اقدامات و ورود به خانه پیرمرد و پیرزنی که بیش از 
8 دهه از زندگی آن ها گذشته است، چه چیزی مفهومی می تواند داشته 
باشد؟! آیا همان افراد که در این خانه به دنبال انشعاب غیرمجاز می گشتند، 
سجاده پهن شده روی تخت حیاط و چادرنماز پیرزن و تسبیح پیرمرد را 

ندیده اند؟!
بیشتر از این موضوع را باز نکنم، فقط این یادداشت را »علی جان 
صادق پور« بخواند و بداند که اگر روستائیان پول داشتند حتماً قبوض 
آب خود را پرداخت می کردند و اگر امروز انشعاب آب آن ها را قطع کنیم، 
مجبور هستند از خوراک روزانه زن و فرزندان خود بزنند و قبض آب خود 
را پرداخت کنند. پس دستور فرمائید کمی منعطفانه تر با ساکنین واقعی 

روستاها برخورد کنند.

کاهش نمایندگان مردم در پارلمان محلی با تصویب مجلس

اعضای شورای شهر قم
 13 نفر شدند

خدمت  دوره  خاتمه  شرایط  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
شهرداران را بررسی و تصویب کردند که بر اساس آن اعضای شورای شهر 

قم 13 نفر شدند.
 نمایندگان در نشست علنی روز دوشنبه )13 مهرماه( مجلس در 
جریان بررسی طرح اصلاح موادی از قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات 
شوراهای اسلامی کشور و انتخاب شهرداران با ماده 2 آن با 138 رأی 
موافق، 9 رأی مخالف و 5 رأی ممتنع از مجموع 199 نماینده حاضر در 

صحن موافقت کردند.
ماده 2 این طرح تبصره )4( ذیل بند )1( ماده )80( قانون فوق را به 
این شرح اصلاح می کند و شرایط خاتمه دوره خدمت شهرداران را تعیین 
می کند که بر اساس آن دوره خدمت شهردار در سه مورد استعفای کتبی 
با تصویب شورا، برکناری توسط شورای شهر در صورت از دست دادن یکی 
از شرایط قانونی با رعایت مقررات ذیربط و تعلیق طبق مقررات قانونی 

خاتمه می پذیرد.
قانون  اصلاح  ماده 6 طرح  اصلاح  با  نمایندگان مجلس همچنین 
انتخاب  و  کشور  اسلامی  شوراهای  انتخابات  و  وظایف  تشکیلات،   
شهرداران تعداد اعضای اصلی شورای شهر تهران را از 31 نفر به 21 
نفر و تعداد اعضای علی البدل شورای تهران را از 13 به 11 نفر کاهش 

دادند.
بر اساس مصوبه مجلس تعداد اعضای اصلی و علی البدل شورای شهر 

به شرح زیر تعیین شدند:
1- شهرهای تا 50 هزار نفر 5 نفر عضو اصلی و 3 نفر عضو علی البدل

2- شهرهای با جمعیت 50 تا 200 هزار نفر 7 نفر عضو اصلی و 5 نفر 
عضو علی البدل

3- شهرهای با جمعیت 200 تا 500 هزار نفر 9 نفر عضو اصلی و 6 
نفر عضو علی البدل

4- شهرهایی با جمعیت 500 هزار تا 1 میلیون نفر 11 نفر عضو اصلی 
و 7 نفر عضو علی البدل

5- شهرهای با جمعیت 1 تا 2 میلیون نفر 13 نفر عضو اصلی و 8 نفر 
عضو علی البدل

6- شهرهای با جمعیت بیش از 2 میلیون نفر 15 نفر عضو اصلی و 10 
نفر عضو علی البدل

7-شهر تهران 21 نفر عضو اصلی و 11 نفر عضو علی البدل
بر اساس این مصوبه شهر قم با جمعیت بیش از یک میلیون نفر 13 
نفر عضو اصلی شورای شهر خواهد داشت و 8 نفر هم به عنوان عضو علی 

البدل انتخاب خواهند شد. 

یکصد و چهل و هشتمین جلسه رسمی شورای اسلامی 
شهر قم، یکشنبه شب برگزار شد و برای چندین بار یکی 
از مباحث داغ این جلسه در خصوص حاشیه های مجتمع 

تجاری امین بود.
در ابتدای این جلسه، رییس شورای اسلامی شهر قم با 
گرامیداشت هفته نیروی انتظامی گفت: این نیرو در راستای 
تامین امنیت و خدمت به مردم در مرزها و داخل کشور 

خدمات فراوانی انجام می دهد.
ولی الله بیاتی ابراز امیدواری کرد: پرسنل نیروی انتظامی 
سربازان واقعی امام زمان )عج( و در راستای خدمت به نظام 

مقدس جمهوری اسلامی موفق باشند.
در ادامه این جلسه نعمت الله عواطف رستمی از اعضای 
شورا دل نوشته ای در مورد غدیر و فاجعه اخیر منا قرائت 
کرد و سپس مصطفی سعادت طلب رییس کمیسیون امور 
زیربنایی شورای شهر قم عنوان کرد: در این کمیسیون 
اما  اولویت بندی تقاطع های غیر همسطح بررسی شد 
با توجه به این که شهردار آمادگی لازم برای ارائه طرح را 
نداشت قرار بر آن شد طی هفته آینده برنامه یک ساله و طی 
هفته های آینده برنامه چهار ساله از سوی وی برای اولویت 

بندی تقاطع ها ارائه شود.
وی ادامه داد: برخی شوارع در دست احداث باید تغییر 
اولویت پیدا کند و در کمیسیون امور زیربنایی مقرر شد در 
جلسه های آینده برنامه نهایی از سوی شهردار قم به اطلاع 
شورای شهر برسد تا به مصوبه تبدیل شود و این مصوبه 

پشتوانه خوبی برای شهرداری باشد.
در  شهرداری  گزارش  لایحه  ادامه  در  طلب  سعادت 
خصوص تملک زمین و موضوع واگذاری آن به مجمع طلاب 
شاهد و ایثارگر را قرائت کرد و گفت: این مجمع قصد احداث 
یک باغ موزه را داشت و قرار بر آن بود که شهرداری زمین 
های این طرح را تامین کرده و امور مربوطه را انجام دهد اما 
شهردار قم نامه ای با مضمون کامل نشدن تملکات به شورا 
ارائه کرده است که نامه مذکور در کمیسیون بررسی شد و 
تصمیم به رد لایحه و ارائه آن به صحن رسمی شورا برای 

اخذ رای کردیم.
لایحه رد تملک زمین برای احداث باغ موزه در نهایت به 

رای اعضا گذاشته شد و به تصویب اکثریت رسید.

مخالفت با خروج ۵۸ دستگاه اتوبوس
 از چرخه ناوگان اتوبوسرانی قم

عباس ذاکریان رییس کمیسیون خدمات شهری شورای 
شهر قم در ادامه این جلسه، لایحه ای در خصوص اخذ مجوز 

فروش 58 دستگاه اتوبوس شهاب مدل 83 را ارائه کرد.
تعدادی از اعضای شورای شهر در ادامه اقدام به ارائه 
نظرات خود کردند و تاکید بر آن داشتند که این تعداد 
اتوبوس به فروش رسیده و در ازای فروش، با درآمد بدست 

آمده اتوبوس های نو خریداری شود.
اعضا همچنین بر آن تاکید داشتند که در صورت امکان 
تعدادی از اتوبوس ها با شرایط ویژه به بخش خصوصی واگذار 

شود.
سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم نیز گفت: نوع 
تعمیرات اتوبوس ها بسیار مهم است و وضعیت تولیدات 
داخلی مناسب نیست لذا اگر موتور اتوبوس ها به لوازم جدید 
تجهیز شود می توان با حدود 50 میلیون هزینه کرد، اتاق 

اتوبوس ها را نیز مرمت کرد. 
این لایحه به رای اعضای شورای شهر قم گذاشته شد و 

در نهایت عدم فروش اتوبوس ها به تصویب رسید.

 تصویب ارائه تخفیف 7۰ درصدی 
مجوز طرح ترافیک به آژانس های تلفنی

رییس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم در 
ادامه یکصد و چهل و هشتمین جلسه رسمی این شورا، 
لایحه ای در خصوص خرید طرح ترافیک بصورت فصلی با 
تخفیف 70 درصد برای خودروهای آژانس های تلفنی ارائه 

کرد.
تلفنی  های  آژانس  اتحادیه  گفت:  ذاکریان  عباس 
درخواست تخفیف را داشتند این در حالی بود که از زمانی 
که طرح ترافیک در هسته مرکزی شهر آغاز شد در سال اول 
تاکسی تلفنی ها رایگان وارد محدوده طرح می شدند، در 

سال بعد 25 درصد تاکسی تلفنی ها با خرید برچسب وارد 
می شدند و مابقی می توانستند از مجوز روزانه با 70 درصد 

تخفیف استفاده کنند.
این لایحه با اکثریت آرا به تصویب اعضای شورا رسید و 
طی آن قرار بر آن شد که همه مجوزهای روزانه، فصلی و 
سالانه برای خودروهای تاکسی تلفنی با 70 درصد تخفیف 
ارائه شود و بنابراین مجوزهای سالانه به قمیت 216 هزار 
تومان، فصلی 90 هزار تومان و روزانه سه هزار تومان به 

رانندگان آژانس های تلفنی ارائه شود.

 استفساریه ای در مورد آموزشگاه های فرهنگی، 
هنری و فنی و حرفه ای

در  شهرداری  استفساریه  لایحه  نیز  جلسه  ادامه  در 
خصوص آموزشگاه های درسی، هنری، فرهنگی، فنی و 
حرفه ای و ورزشی حسب ماده 37 تعرفه عوارض و بهاء 
خدمات توسط رییس کمسیون خدمات شهری شورا مطرح 

شد.
ذاکریان افزود: حسب ماده 37 این تعرفه نامه، شهرداری 
به این نوع آموزشگاه ها که برابر قانون باید به تغییر کاربری 
اقدام کنند به مدت محدود مجوز استفاده از کاربری مسکونی 

برای کار آموزشی را می دهد.
وی بیان داشت: استفاده کننده ملک موظف به ارائه 
تعهدنامه رسمی برای عدم ایجاد مزاحمت برای ساکنان 
محل می باشد و در استفساریه آورده شده به صحن علنی 
شورا، دو موضوع مورد بحث قرار می گیرد که منظور از 
مزاحمت چه مصادیقی است و تشخیص مزاحمت بر عهده 

چه مرجعی است.
شهردار قم در ادامه این جلسه گفت: نباید احساساتی 
تصمیم گیری کنیم و تمام آموزشگاه هایی که اکنون مجوز 
می گیرند نزدیک به چهار هزار مورد هستند و باید در نظر 
داشته باشیم که تغییر کاربری ها باعث مشکلات فراوان 

است.
سید مرتضی سقائیان نژاد افزود: قانون می گوید که حتی 
اگر یک شهروند از یک آموزشگاه شکایت کرد شهرداری 
موظف است طرف شهروند شاکی را بگیرد و نباید تصمیمات 

احساسی بگیریم.
این استفساریه در نهایت به رای اعضای شورای شهر 

گذاشته شد و به تصویب اعضای شورا رسید.

 بحث در مورد اصلاحات پیشنهادی در مواد 
اساسنامه سازمان قطار شهری نیمه تمام ماند

در ادامه این جلسه حجت الاسلام سید محمد آتش 
زر رییس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم گفت: 
سازمان قطار شهری تغییراتی را لحاظ کرده است که در 
صورت اعمال به وزارت کشور ارجاع شود و کمیته ای از این 
رو تشکیل شد و نتیجه تغییرات در کمیسیون برنامه و بودجه 

مورد بررسی و تصویب قرار گرفت.
وی در حال قرائت تعدادی از اصلاحات انجام شده بود که 
با اعتراض محمد رضا ملکی از اعضای شورا مواجه شد. ملکی 
معتقد بود که موارد اصلاحی باید پیش از جلسه به همراه 

اساسنامه سازمان قطار شهری در اختیار اعضا قرار می گرفت.
مصطفی سعادت طلب دیگر عضو شورا نیز عنوان کرد که 
بحث اصلاحات اساسنامه موضوع مهمی است و در مورد آن 

باید کمیسیون تلفیق تشکیل شود.
آتش زر نیز در ادامه گفت: یک هفته است پیگیر تشکیل 
کمیسیون تلفیق هستم اما تشکیل نشده است و برخی دنبال 
یک بهانه هستند که یک لایجه چند هفته در یک کمیسیون 

برنامه و بودجه باقی بماند.
در نهایت اعضای شورا تصمیم بر آن گرفتند که لایحه 
اصلاح اساسنامه سازمان قطار شهری به کمیسیون تلفیق 

شورا برای بررسی ارسال شود.

بلاتکلیفی مجتمع امین قم 
و امتناع از پرداخت سهم شهرداری

اسلامی  نظارت شورای  و  رئیس کمیسیون حقوقی 
شهر قم نیز در این جلسه از بلاتکلیفی مجتمع امین قم 
و امتناع مدیران این مجتمع از پرداخت سهم شهرداری 
خبر داد و گفت: شکایت شهرداری در دادگستری در حال 

بررسی است.
محمود مسگری با اشاره به توقف پروژه امین قم با شکایت 
پایان قرارداد  شهرداری اظهار کرد: بیست و یکم تیرماه 
مجتمع امین بوده است که از بعد از آن بدون پروانه کار 

کرده است.
وی با بیان اینکه سهم شهرداری از پروژه 64 میلیارد 
تومان بوده است که واگذار نشده است، خاطرنشان کرد: 
با توجه به اینکه ریالی هم به شهرداری پرداخت نشده با 
همکاری که دادستان قم داشتند این مجتمع تا تعیین 

تکلیف نهایی پلمب شد.
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر 
قم خاطرنشان کرد: مالکین در جلساتی که برای تعیین 
تکلیف این پروژه تشکیل می شد حاضر نمی شدند که ما در 

این خصوص به دادستان و معاون دادستان معترض بودیم.
وی اظهار کرد: با حضور مقام قضایی صورتجلسه و مهلتی 
داده شد تا بعد از باز شدن پروژه پلاک های شهرداری تصرف 

شود و به فروش برسد.
مسگری با بیان اینکه خانم موحدی به عنوان یکی از 
مالکین صورتجلسه را امضا کرد گفت: آقای موحدی به 
عنوان مالک اصلی امضا نکرد و وقتی ما پیگیری کردیم 
مقام قضایی گفت این پلمب موقت است و شنیدیم قرار 

است باز شود.
وی تأکید کرد: با توجه به اینکه این پروژه پروانه ندارد، 
رأی کمیسیون ماده صد دارد و فروش مال غیر نیز در آن 
انجام گرفته است شهرداری از صاحبان آن شکایت کرده و در 

شعب دادگستری در حال بررسی است.
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر 
قم با بیان اینکه ما قرار داریم تصمیمی غیر از ورود مقام 
قضایی اتخاذ نکنیم، تأکید کرد: به نظر می رسد در این 
پروژه شهرداری می توانست بهتر وارد شود تا سهم خود 
را تصرف کند و مثل اینکه هم اکنون پلمب این پروژه باز 

شده است.

مجادله شهرداری و مالک مجتمع تجاری امین همچنان ادامه دارد:

مجتمع پرحاشیه

مشاور شهردار قم گفت: کلیه بدهی های معوق شهرداری قم تا پایان شهریورماه گذشته 
به یکهزار و 280 میلیارد تومان رسیده است. 

محسن نصیری یکشنبه شب در یکصد و چهل و هشتمین جلسه شورای اسلامی شهر قم 
بیان داشت: شهرداری قم در جهت جبران این بدهی ها در فرایند پیگیری تثبیت اصل و سود 

وام ها و بخشودگی جرایم در حال پیگیری است.
وی ابراز داشت: دو بدهی به بانک تجارت داشتیم و این بانک قرارداد و وکالت نامه محضری 
داشت که مجاز است کلیه اموال شهرداری را در صورت نقد نشدن دیون مصادره کرده و 
برداشت حساب داشته باشند و برغم یک سال مذاکره ای که داشتیم هیات مدیره بانک تجارت 

نامه مکتوبی که با شهرداری قم با تهاتر توافق کنند را، نمی دادند.
وی افزود: اخیرا جلسه ای با هیات مدیره بانک تجارت داشتیم که نحوه تهاتر با بانک را 

صورت جلسه مکتبوب کردیم که وکالت نامه مذکور را اجرایی نکنند. 
مشاور شهردار قم گفت: شهرداری قم 80 میلیارد تومان بدهی به بانک شهر دارد که تا 
پایان سال به 260 میلیارد تومان می رسد و صورت جلسه ای با مدیرعامل بانک شهر داشتیم 

که به این بانک املاکی را واگذار کنیم.
وی با اشاره به این که 753میلیارد تومان بدهی اصل، فرع و سود جرایم شهرداری قم به 
بانک ملی است گفت: راهکارهایی نیز برای واگذاری املاکی به بانک ملی داریم. به گزارش ایرنا، 
وی همچنین از 18 میلیارد تومان بدهی به بانک آینده، نزدیک به 10 میلیارد تومان به بانک 

مهر اقتصاد و 15.5 میلیارد تومان بدهی شهرداری قم به بانک کوثر خبر داد.
سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم اواخر ماه گذشته در نشستی خبری میزان بدهی 

های شهرداری قم را رقمی نزدیک به یک هزار و 500 میلیارد تومان ذکر کرده بود.

مشاور شهردار اعلام کرد : 

آخرین رقم بدهی شهرداری قم 

قم  استان  اجتماعی  تامین  مدیرکل 
گفت: این اداره کل پیش روترین دستگاه 
افزایش  و  الکترونیک  خدمات  ارائه  در 

رضایت مندی مخاطبان در استان است.
سید مجتبی موسوی صبح دیروز در 
اجتماعی قم  تامین  از شعبه دو  بازدید 
عملکرد اداره کل تامین اجتماعی استان 
پس از روی کار آمدن دولت تدبیر و امید 
را حرکت پرشتاب به سوی تحقق دولت 
الکترونیک عنوان کرد و افزود: این اداره کل 
تمام توان خود را بکار بسته است تا بتواند 
با ارائه خدمات خود به صورت الکترونیک 
زمینه تسهیل و روان سازی امور را بمنظور 
دریافت خدمات بهتر و راحت تر توسط 

مخاطبان ایجاد کند.
وی با تاکید بر اینکه در گذشته، تمامی 
بصورت  مردم  به  رسانی  خدمت  امور 
کرد:  تصریح  شده  می  انجام  »دستی« 
اجتماعی  تامین  تحقق  حاضر  حال  در 
الکترونیک از اولویت های کاری سازمان 
محسوب می شود و اقدامات بسیار خوبی 

نیز در همین راستا صورت گرفته است.
وی تصریح کرد: امکان ارسال لیست 
توسط  اینترنتی  صورت  به  بیمه  حق 
کارفرمایان در استان فراهم شده است و 
کارفرمایان علاوه بر ارسال لیست بصورت 
اینترنتی می توانند مبلغ حق بیمه کارگران 
خود را نیز بصورت غیر حضوری پرداخت 

نمایند.

اظهار  قم  اجتماعی  تامین  مدیرکل 
اجرای طرح  از  قمی  کارفرمایان  داشت: 
ارسال اینترنتی لیست حق بیمه کارگران 
استقبال خوبی داشتند بطوری که 98 
درصد کارفرمایان قمی لیست های حق 
اینترنتی  بیمه کارگران خود را بصورت 

ارسال میکنند.
تکریم  ساخت:  خاطرنشان  موسوی 
ارباب رجوع، کاهش مراجعات به شعب 
و کارگزاری ها، جلوگیری از اتلاف وقت 
اعتبار  و  سرعت  افزایش  کارفرمایان، 
کاهش سفرهای  و  ای  بیمه  محاسبات 
درون شهری از مزایای اجرای این طرح 

می باشد.
مدیرکل تأمین اجتماعی قم با اشاره 
به اجرای طرح ابلاغ الکترونیکی صورت 

حساب کارگاه ها تصریح کرد: جایگزینی 
مکانیزم ابلاغ الکترونیک احکام مطالباتی 
بهبود  منظور  به  دستی  ابلاغ  جای  به 
تحقق  و  مطالبات  پیگیری  فرآیندهای 
وصول به هنگام مطالبات جاری و معوق 
آغاز شده است. وی با بیان اینکه دریافت و 
پرداخت غیر حضوری حق بیمه نیز توسط 
اداره کل تامین اجتماعی قم محقق شده 
است، افزود: حق بیمه ها از طریق اینترنت 
و دستگاه های ATM و POS دریافت می 
شود. وی با اشاره به دریافت برگ پرداخت 
و پرداخت غیر حضوری حق بیمه از بیمه 
های اختیاری، حرف و مشاغل آزاد و بیمه 
های خاص، اظهار داشت: بیمه شدگان 
بیمه های اختیاری، حرف و مشاغل آزاد 
و بیمه های خاص می توانند با مراجعه به 

پایگاه اطلاع رسانی این اداره کل به نشانی 
www.qom.tamin.ir و استفاده از منوی 
مربوطه در بخش خدمات آنلاین نسبت 
به اخذ برگ پرداخت و پرداخت حق بیمه 
اینترنت  طریق  از  خود  نظر  مورد  دوره 
اقدام کنند و نیازی به مراجعه به شعب یا 

کارگزاری ندارند.
موسوی ادامه داد: سامانه متمرکز ارائه 
فیش به منظور ارائه خدمات غیر حضوری 
به مخاطبان به خصوص مستمری بگیران 
سامانه  ساخت  و  شده  طراحی  سازمان 
های مذکور در دستور کار قرار گرفته و 
به  آزمایشی  اجرای  از طی مراحل  پس 
بهره برداری رسیده است و در حال حاضر 
مراجعه  با  توانند  می  بگیران  مستمری 
به سایت رسمی این اداره کل علاوه بر 
مشاهده فیش مستمری و حکم افزایش 

سالیانه نسبت به چاپ آن اقدام کنند.
مدیرکل تامین اجتماعی قم افزود: در 
آینده نزدیک با تشکیل الکترونیکی پرونده 
های فنی بیمه شدگان، مستمری و درآمد 
حق بیمه، هم زمان با نامنویسی و ورود 
استان،  تمامی شعب  در  اولیه  اطلاعات 
حذف اسناد و مدارک کاغذی و سهولت 
در گردش اسناد و اطلاعات پروژه صورت 
بیمه  برای  الکترونیک  پرونده  و  گرفته 
شدگان محقق می شود که موجب تحول 
بنیادین در فرآیند های سازمان خواهد 

شد.

با روی کار آمدن دولت تدبیر و امید صورت گرفت:

حرکت پرشتاب تامین اجتماعی قم به سوی تحقق دولت الکترونیک

علت فوت یکی از حجاج در هواپیما
گفته می شود: رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی کشور وضعیت شش زائر بیمار و 
مجروح که روز یکشنبه تحت مراقبت های ویژه به کشور وارد شدند را تشریح کرد. دکتر امین صابری نیا گفت: 
این شش بیمار و مجروح به بیمارستان یافت آباد منتقل شده و تحت مراقبت های ویژه قرار گرفتند. وی گفت: 
این بیماران شرایط شان بحرانی بوده و با مراقبت های ویژه به کشور منتقل شده اند. تمام تلاش وزارت بهداشت 
نیز آن است که بتواند خدمات لازم را به آنها ارائه دهد تا از بحران خارج شوند. صابری نیا همچنین درباره علت 
فوت یکی از این زائران در هواپیما نیز گفت: وی از بیماری تنفسی مزمن رنج می برده، اما در مجموع باید ابتدا 
بررسی های دقیق و لازم صورت گیرد و سپس نتیجه آن اعلام شود. رئیس اورژانس کشور در پایان تاکید کرد 
که تا کنون هیچ گونه علامت بیماری "کرونا" در زائران، بیماران و مجروحان منا که به کشور منتقل شده اند، 

مشاهده نشده است.

کدام آدامس ها و شکلات ها حرام هستند؟
گفته می شود: وجود ژلاتین خوک در برخی آدامس ها و شکلات های وارداتی، موضوعی است که اخیرا 
دبیر کانون انجمن های صنایع غذایی مطرح کرده و حلال بودن 90 درصد این محصولاتی که به شکل قاچاق 
وارد می شوند زیر سوال برده است. کاوه زرگران با اعلام اینکه بیش از 90 درصد مواد اولیه ای که برای تولید 
مواد غذایی در کشورهای مختلف دنیا مورد استفاده قرار می گیرد از فرآورده های خوک مانند ژلاتین و برخی 
آنزیم هاست، اظهارکرد: طبیعتا در کشورهای غیر مسلمان به دلیل اینکه صرفا سلامت فرآورده های خوکی 
تایید می شود، مصرف آن اشکالی ندارد ولی همین فرآورده ها در کشور های اسلامی حلال نیست. وی توصیه 
کرد که اگر مردم می خواهند از حلال بودن محصولات خوراکی اطمینان حاصل کنند، به برچسب سلامت 
وزارت بهداشت که روی محصولات خوراکی درج می شود توجه کنند، چراکه اگر محصولی این برچسب را 

داشته باشد، مسیر قانونی بازرسی را طی کرده و حلال است.

خون چینی در رگ های ایرانیان؟!
گفته می شود: در سال های گذشته به لطف وارد کنندگان انواع کالاهای خارجی از سوزن تا سنگ پا به 
کشور وارد شده و هنوز هم در حال جولان دادن هستند و چنانکه این واردات عجیب و غریب تمامی ندارد. 
اگر چه به گفته مسئولان نمی شود درهای کشور را به روی دنیا بست ومانع از ورود کالاهای خارجی شد اما 
ورود برخی از این کالاهای وارداتی جای سؤال دارد از جمله واردات خون انسان و حیوان ،خونی که در چند 
سال گذشته به دلیل آلوده بودن کم مشکل آمیز نبود. حال این روزها اگر چه ایران در تولید بسیاری از کالاها 
به خودکفایی رسیده است اما انگار واردات خون به مذاق وارد کنندگان آنقدر شیرین آمده که همچنان خون 
انسان و حیوان و مشتقات آن را از کشورهای مختلف به ایران وارد می کند. بر اساس این گزارش، آمار پنج 
ماهه نخست سال جاری گمرک حاکی از آن است که 22 هزار و 992 کیلوگرم خون انسان و خون حیوان 
برای مصارف درمان و پیشگیری یا تشخیص بیماری و به ارزش سه میلیون و 304 هزار و 99 دلار به کشور 
وارد شده است. چین، آلمان، تایوان، ترکیه، فرانسه، کانادا و هند از جمله کشورهای مبدأ واردات خون انسان 

و خون حیوان به کشور هستند.

نخستین پیامد توهین به ظریف در مجلس
گفته می شود: دست دادن اتفاقی ظریف و اوباما با انتقاد تند نماینده مردم بروجرد همراه شد. بهرام 
بیرانوند از ظریف خواست به اندازه یک جوجه خروس غیرت داشته باشد، اما فریادهای او در صحن علنی باعث 
شد که پرونده ای برای او در هیات نظارت بر رفتار نمایندگان گشوده شود. اما امروز خبر رسیده که این رفتار 
برای نماینده مردم بروجرد بی هزینه نبوده و باعث شده پرونده اش روی میز هیات نظارت بر رفتار نمایندگان 
باز شود. این خبر را عضو هیات نظارت بر رفتار نمایندگان به ایلنا داده و گفت: در اولین جلسه هیات نظارت 
بر رفتار نمایندگان که احتمالا در هفته جاری برگزار می شود نطق نماینده بروجرد خطاب به ظریف مطرح و 

مورد بررسی قرار خواهد گرفت.

هزینه ایرانی ها در عربستان
گفته می شود: حضور ایرانی ها در عربستان با توقف حج عمره محدود شده است تا عملا هزینه ها 
محدود به کمی بیش از 60 هزار زائر حج تمتع شود. مجموع زائران حج تمتع از 180 کشور جهان به 2 
میلیون نفر می رسد. زمانی که اعزام حج عمره از ایران جریان داشت، سالانه حدود 800 هزار ایرانی راهی 
سرزمین حجاز می شدند. بر این اساس با حساب هزینه 2 میلیون تومانی برای اعزام هر نفر، یک هزار و 600 
میلیارد تومان معادل 500 میلیون دلار برای سفر عمره پرداخت می شد. با حساب هزینه یک میلیون تومانی 
به ازای هر نفر در این کشور نیز می توان مجموع درآمد عربستان از عمره ایرانی ها را سالانه 2 هزار و 400 
میلیارد تومان معادل 700 میلیون دلار برآورد کرد. اعزام 60 هزار نفر برای حج تمتع نیز با حساب هزینه 
12 میلیون تومانی به ازای هر نفر، مجموع درآمد عربستان از ایران 720 میلیارد تومان معادل 210 میلیون 
دلار می شود. با این حساب در زمان برقراری عمره و تمتع در طول سال درآمد عربستان از سفر ایرانیان به 
این کشور 900 میلیون دلار برآورد می شود که این رقم با احتساب هزینه های سفر و همچنین هزینه های 
جانبی برای خرید در عربستان است. اگر تنها هزینه های سفر محاسبه شود مجموعا حدود 700 میلیون دلار 

از مجموع درآمد 19 میلیارد دلاری عربستان ار حج مربوط به ایران است.

920 رای تکلیف فینالیست »خندوانه« را روشن کرد
گفته می شود: امیرمهدی ژوله با اختلاف 920 رای علی مسعودی را از دور مسابقات خارج کرد و به 
فینال رقابت »خنداننده برتر« رسید. این نویسنده پس از پیروزی در اینستاگرام نوشت : »خدا را شکر. دست 
تک تک شما را می بوسم. خوشحالم که این مسابقات باعث شد رفیق نازنینی مثل علی مشدی پیدا کنم.خدا 
پدر و خواهرش رو بیامرزه و شفای عاجل و صحت و سلامت به مادر نازنینش عطا کنه.« حال باید منتظر ماند 
و دید رقیب امیرمهدی ژوله در فینال چه کسی خواهد بود. در مسابقه دیگر نیمه نهایی جواد رضویان و مهران 

غفوریان با هم رقابت خواهند کرد.

با حضور استاندار قم صورت گرفت:

استقبال باشکوه از خانواده »شهید ستار یکه زارع« در قم
مراسم استقبال و تکریم از خانواده شهید ستار یکه زارع از شهدای گمنام تازه احراز هویت شده دانشگاه قم، 

پیش از ظهر دیروز با حضور استاندار قم و جمعی از اقشار مختلف مردم و مسؤلان برگزار شد.

پدر و مادر و دیگر اعضای خانواده شهید ستار یکه زارع از شهدای گمنام مدفون در دانشگاه قم، 
امروز پس از 32 سال چشم انتظاری و در میان استقبال پرشور اقشار مختلف مردم به ویژه اساتید و 

دانشجویان و مسؤلان استان بر مزار مطهر این شهید گرانقدر حاضر شدند.
استاندار قم در این مراسم که با مداحی و آیین های ویژه ای همراه بود طی سخنانی با گرامیداشت 
یاد و خاطره شهدای دوران دفاع مقدس، از شهداء به عنوان مایه عزت، اقتدار و افتخار نظام اسلامی 

یاد کرد.
سید مهدی صادقی احراز هویت شهیدان گمنام را پایانی بر سال ها چشم انتظاری خانواده های معظم 
شهداء دانست و با اشاره به صبر و استقامت ستودنی این عزیزان در طی این سال ها تصریح کرد: این صبر 

و استقامت می تواند الگوی خوبی برای همه جامعه باشد.
استاندار قم ضمن خیرمقدم به پدر و مادر شهید ستار یکه زارع و تمامی مهمانان حاضر در این مراسم 
از جمله مسؤلان استان البرز، گفت: میزبانی از این شهید گرانقدر، افتخار بزرگی برای مردم شهید پرور 

قم محسوب می شود.
وی شهر مقدس قم را متعلق به تمام جهان اسلام و تشیع عنوان و با اشاره به آثار و برکات وجود 
شهیدانی همچون یکه زارع در خاك قم افزود: شهدا و خانواده های معظم آن ها، صاحبان اصلی این انقلاب 

بوده و تکریم و بزرگداشت آن ها بر همه ما فرض است.
گفتنی است شهید ستار یکه زارع، اعزامی از بسیج هشتگرد کرج، سال 62 در سن 17 سالگی 
و در عملیات خیبر- جزیره مجنون - به فیض عظیم شهادت نائل آمد و پس از تفحص، در 28 آذر 
91 همزمان با ایام شهادت حضرت رقیه )س( به عنوان شهید گمنام در قسمت خواهران دانشگاه قم 

خاکسپاری شد.

مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم خبر داد:

فعالیت ۲ کتابخانه سیار روستایی در قم
 مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان از فعالیت 2 کتابخانه سیار روستایی در بخش های 

قم خبر داد.
محسن ربانی در جمع خبرنگاران اظهارداشت:   روز 15 مهرماه با عنوان کودک، سلامت و ایمنی نامگذاری 

شده که در این روز کودکان از دهکده سلامت و بیمارستان خرمی بازدید می کنند.
وی گفت: روز 16 مهرماه با عنوان کودک من و میراث فرهنگی نامگذاری شده که تور قم گردی با همکاری 

میراث فرهنگی در این روز برگزار می  شود.
مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوان استان قم عنوان کرد: روز 17 مهر با عنوان کودک، 
خانواده و رسانه، روز 18  مهر با عنوان کتاب و کتابخوانی، روز 19  مهر با عنوان کودک، محیط زیست و منابع 
طبیعی، روز 20  مهر با عنوان روز کودکان دنیا، صلح و دوستی و روز 21  مهرماه با عنوان کودک، آموزش و 

تربیت اسلامی نامگذاری شده است.
وی با بیان اینکه بنرهایی با موضوع تربیتی کودکان در 15 نقطه شهر در هفته ملی کودک نصب 
می شود، گفت: در روز 18 مهرماه جشن من و لبخندم با اجرای برنامه قصه گویی، مسابقه و غیره برگزار 

می شود.
ربانی با اشاره به اینکه شعار امسال هفته ملی کودک »دنیا با لبخند کودکان زیباست«، گفت: بیان کرد: 
در بخش قابل توجهی از شهر قم از جمله خیابان های چهارمردان، سمیه، بلوارامین و 45 متری صدوق مرکز 

کانون پرورش فکری وجود ندارد که لازم است ایجاد شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 2 کتابخانه سیار روستایی به بخش کهک و مرکزی خدمت 

رسانی می کنند.
مدیر کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم با اشاره به فعالیت کتابخانه پستی در 
روستاهای قم، افزود: کتابخانه پستی کتاب ها را از طریق پست در اختیار دانش آموزان روستایی قرار می دهد.

وی بیان کرد: در مراکز ثابت کانون پرورش فکری 40 برنامه در بخش های فرهنگی، هنری و آموزشی 
ارائه می شود.

نامحرمانه

اخبار

جواد قاسمی ورجانی


